
ACTA NÚM. 20240000005  DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE CELEBRADA EL DIA 25  
D´ABRIL DE  2024. 
 
A Montcada i Reixac, a la Sala de sessions de l’Ajuntament de l’edifici Casa de la Vila del carrer 
Major núm. 32, a dos quarts de set de la tarda,  del dia 25 d’abril de 2024,  es reuneixen, sota la 
presidència de l’Alcalde, els membres de la Corporació, per tal de celebrar sessió ordinària. 
 
Hi assisteixen: 
 
Nom        Càrrec  Grup 
BARTOLOMÉ EGEA SABATÉ    Alcalde PSC-CP,qui presideix 
ENCARNACIÓN LÓPEZ SOLA    Regidora PSC-CP 
ALBERT CARANDELL LUQUE    Regidor PSC-CP 
DAMARIS SANCHEZ DURAN    Regidora PSC-CP 
ANDREU IRUELA ESCUDERO    Regidor PSC-CP 
ADORACIÓN ALCALA PUERTA    Regidora PSC-CP 
CARLES VILALTA BALART     Regidor PSC-CP 
LAURA CAMPOS FERRER     Regidora ECPMIR-C 
MARÍA DEL MAR SEMPERE MATINEZ   Regidora ECPMIR-C 
JESSICA SEGOVIA ALVAREZ    Regidora ECPMIR-C 
JUAN CARLOS DE LA TORRE VILLARINO  Regidor ECPMIR-C 
JOSÉ MARIA RODRÍGUEZ TORREGROSA  Regidor ECPMIR-C 
JORDI SÁNCHEZ ESCRIGAS    Regidor ERC-AM 
JUDIT RODRIGUEZ MORENO    Regidora  ERC-AM 
GERARD GARRIDO GUTIERREZ    Regidor ERC-AM 
LAURA TORT SAEZ      Regidora ERC-AM 
DAVID ZAMBRANA LORENZO    Regidor PP 
DANIEL LÓPEZ ROSELL     Regidor PP 
RAFAEL RUIZ LOPEZ     Regidor VIVIMIR 
ANABEL MORENO SORIA     Regidora VIVIMIR 
SANTIAGO HERNÁNDEZ GURRI    Regidor VOX 
 
 
Es troben presents: 
Secretària: 
Sra. Maria José López Pallarès 
Interventor: 
Sr. David Magriñá Estivill 
 
Un cop la presidència ha obert la sessió, els assistents passen a tractar els assumptes que figuren 
en l’ordre del dia de la convocatòria, resolent  els temes que s’expressen a continuació. 
 
ORDRE DEL DIA 
 
El Sr. Alcalde pren la paraula: Abans de començar la sessió farem un minut de silenci per les 
víctimes de violència masclista i per les nenes i nens de la violència vicària. 
 
Un cop transcorregut un minut de silenci, es reprèn la sessió. 
 
1. QÜESTIONS PRÈVIES  
 
1.1. APROVACIÓ DE LES ACTES DE LA SESSIONS ANTERIORS NÚM. 2024000003 I 
2024000004 DE 28 DE MARÇ DE 2024 I 15 D’ABRIL DE 2024.  
 



S'aproven les actes  núm. 2024000003 i 2024000004 de 28 de març de 2024 i 15 d’abril de 2024, 
per unanimitat, amb el vot a favor dels 21 membres assistents a la sessió dels 21 que formen la 
Corporació municipal. 
 
1.2 DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS PER L’ALCALDIA DES DEL DECRET 
717/2024 DE 19 DE MARÇ DE 2024, FINS EL DECRET NÚM. 889/2024 DE 12 D’ABRIL DE 
2024.  
 
En compliment del que disposa l’article 42 del Reglament d’Organització, Funcionament i Règim 
Jurídic de les entitats locals, aprovat per Reial Decret 2568, de 28 de novembre de 1986, hom 
dóna compte dels decrets dictats per l’Alcaldia, des del núm. 20240000717, de data 19 de de març 
de  2024, fins el núm. 2024000889, de 12 d’abril de 2024. 
 
El Ple en resta assabentat. 
 
2. ASSUMPTES DE L'ÀREA ECONÒMICA I RECURSOS HUMANS  
 
2.1 APROVACIÓ D'EXPEDIENTS DE MODIFICACIÓ DE CRÈDIT DINTRE DEL PRESSUPOST 
2024. 
La Sra. López, presidenta de l’Àrea Econòmica i Recursos Humans, explica la proposta:  
Comencem per la modificació de crèdit per suplement del fons de contingències capítol V a les 
bosses de vinculació del capítol I. Degut a l’increment de la LOGPE de l’any 2023 per l’any 2025 i 
els previstos per a l’exercici 2024 del 2%. Amb la Llei 31/2022 dels Pressupostos Generals de 
l’Estat per l’any 2023, indicava l’aplicació d’un augment retributiu i complementari del 0,5% vinculat 
a l’índex de preus al consum nominal i amb efectes retroactius pel gener de 2023. A part, hi ha 
previst un increment, tot i que encara està pendent de l’aprovació del Consell de Ministres, en 
referència al 2%, per l’exercici 2024, que tindria efectes retroactius des de principis d’any. Aquesta 
dotació econòmica es va preveure en el pressupost d’aquest any, el capítol V del fons de 
contingències, per un import de 346.585,26 euros del que es tramita la baixa de crèdit i en 
conseqüència es genera l’alta de crèdit en diferents partides del capítol I agrupades per vinculació 
jurídica. Amb això també vull deixar clar que en aquest increment de l’aplicació del 2% del 2024 no 
s’inclouen les retribucions dels membres de govern. Això seria tot.  
 
La Sra. Campos, portaveu del grup municipal ECPMIR-C, intervé: Nosaltres també votarem a 
favor, però voldríem una mica d’aclariment perquè en el ple del cartipàs de juliol, vostès van deixar 
blindat que així s’estipulava a més a més, i estava clar el redactat, que hi hauria un augment de 
sou junt també amb els augments que tingués pels pressupostos generals de l’Estat, la plantilla. 
Per tant, em sorprèn una mica que no estigui inclòs en aquest 2%, quan en l’acord de cartipàs que 
van fer vostès sí que apareixia aquest blindatge, diguem. El vot, evidentment, serà a favor perquè 
és un augment merescut pels treballadors i treballadores.  
 
La Sra. López respon: Agrair el sentit del vot i explicar que això és una decisió de l’equip de 
govern i nosaltres hem decidit que no s’augmentarà el 2% i ja està, no hi ha més.  
 
 
2.1.A Modificació 27/2024/MC 
 
Vist l’informe signat per la Cap de Recursos Humans i per la Regidora de l’Àrea Econòmica i 
Recursos Humans el dia 16 d’abril. 
 
Atès l’increment del 0,5%, previst en l’article 19.Dos.2.b) de la Llei 31/2022 de 23 de desembre, de 
Pressupostos Generals de l'Estat per a l'any 2023 , vinculat al PIB nominal i amb efecte retroactiu 
de gener 2023.  
 



Atès l’increment previst (i pendent d’aprovació del Consell de Ministres) del 2% per a l’exercici 
2024 i amb efecte retroactiu de principis d’any, que serà aplicat en la data d’efectes establerta en 
la resolució. 
 
Atès que degut a aquests increments, s’hauran de dotar de crèdit les partides de capítol 1 amb 
càrrec amb Fons de contingència per import de 346.585,26 euros, segons bosses detallades a 
continuació. 
 
Atès l’ article 177 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals aprovat pel RDL 
2/2004 de 5 març i els articles 34 a 38 del RD 500/1990 de 20 d’abril pel qual es desenvolupa el 
Capítol primer del Títol sisè de la Llei 39/1988, de 28 de desembre, reguladora de les Hisendes 
Locals, en matèria de pressupost.  
 
Tenint en compte el que disposa la  Base d’Execució 8a. del Pressupost de l’any en curs. 
 
Vista la proposta de la presidenta de l'Àrea Econòmica i Recursos Humans  i previ dictamen de la 
Comissió Informativa de l'Àrea Econòmica i Recursos Humans celebrada el dia 19 d’abril de 2024. 
 
El Ple acorda per unanimitat, amb el vot a favor dels 21 membres que formen la Corporació 
municipal, el següent: 
 
PRIMER.  Incoar el número d’expedient  27/2024-MC de modificació de crèdit per suplement 
segons el detall següent: 
 
FINANÇAMENT: Baixa de crèdit 
 

Aplicacións Descripció Import 

201/92900/50000 
Imprevistos i funcions no classificades: Fons de 
Contingència 

346.585,26€ 

Total per baixa de crèdits 346.585,26€ 

 
ALTA DE CRÈDITS 
 

Aplicació Descripció Import 

203/13201/12001 Seguretat Ciutadana: Ret Bas A2 163.349,45
€ 203/15100/12003/000004 Urbanisme: Ret Bas C1 711,58€ 

203/23000/12003 Adm. Gnral Serveis Socials i prom. social: Ret Bas 
C1 

31.094,56€ 

203/23000/12003/000004 Adm. Serveis Socials: Ret Bas C1 322,47€ 

203/33000/12003 Adm. Gnral de Cultura: Ret Bas C1 44.534,83€ 

203/33000/12003/000004 Adm. Gnral de Cultura: Ret Bas C1 714,77€ 

203/43100/12001 Comerç: Ret Bas A2 8.694,83€ 

203/92041/12000 Recursos Humans i organització: Ret Bas A1 90.183,28€ 

203/93100/12003/000004 Política econòmica i fiscal: Ret Bas C1 605,65€ 

203/92041/12103/241208 Estabilització de Personal Temporal: Ret Com Alt 1.519,05€ 

203/23100/16000/241216 Reforç EBAS: Seguretat Social 1.146,35€ 

203/13301/16000/241210 Vigilant Zona Taronja: Seguretat Social 971,48€ 

203/15300/12001/241219 Gestió de Residus:  Seguretat Social 988,15€ 

203/33214/16000/000004 Biblioteques: Seguretat Social (ac. tasques) 714,77€ 

203/15100/12101/000004 Urbanisme: Ret Com Esp 711,58€ 

203/23000/16000/000004 Adm. Serveis Socials: Seguretat Social 322,46€ 

Total per alta de crèdits   346.585,26
€ 



 
SEGON. Sotmetre la modificació de crèdit a informació pública pel termini de 15 dies hàbils 
mitjançant un anunci que s’ha de publicar al BOP i al tauler d’anuncis de la seu electrònica de 
l’Ajuntament, perquè qualsevol persona interessada pugui presentar les reclamacions i 
suggeriments que consideri oportuns. I en cas de no presentar-se cap reclamació ni suggeriment, 
l’expedient quedarà aprovat definitivament sense necessitat d’un nou acord. 
 
2.2 APROVACIÓ DEL RECONEIXEMENT EXTRAJUDICIAL DE CRÈDIT PEL PAGAMENT DE 
FACTURES SENSE CONTRACTE VIGENT O SENSE CRÈDIT PRESSUPOSTARI SUFICIENT 
ANTERIORS A L’EXERCICI 2024.  
La Sra. López explica la proposta: Aquí parlaríem de dos blocs de factures per un import 
d’11.796,35 euros.  Factures que tenim en bloc són factures a nom d’Energia XXI 
Comercializadora,  per un import de 8.503,47 euros amb data del registre d’entrada entre el 13 
d’octubre de 2022 i 16 de maig de 2023, per a totes les factures. Això es corresponent a la 
prestació de subministraments d’energia elèctrica pels actes eventuals de l’Ajuntament, com fires, 
festes i altres actuacions puntuals a la via pública. Això és durant l’exercici del 2022 i 2023.  
L’altre bloc de factures és a nom de  HIDROMETERING per un import de 3.290,88 euros, que és 
una empresa subcontractada per Aigües de Barcelona corresponent a la prestació del servei de 
lloguer i el manteniment d’una part del comptador de l’aigua de subministrament en via pública de 
les dependències de l’Ajuntament. Aquestes factures es van rebre a finals de l’any 2023. Això 
seria tot.  
 
El Sr. Sánchez, portaveu del grup municipal ERC-AM, intervé: El nostre vot serà favorable. Veiem 
que les mesures que es van establir en el seu dia, farà ja uns quants anys, per aturar aquesta 
pilota que s’arrossegava durant molts anys, perquè veníem amb una pilota molt gran de factures 
que es traslladaven d’un any a un altre es va aturar i certament, en quantitat a nivell de diners s’ha 
aturat, però són unes quantes factures, que vol dir que s’ha de continuar millorant el procediment.  
Sempre hi haurà factures d’aquest tipus, perquè sempre hi ha alguna factura que es queda 
penjada. Nosaltres només volíem remarcar allò que  es va fer en el seu dia per aturar aquesta 
pilota, que era una pilota grossa, perquè recordem que farà tres o quatre anys, si no m’equivoco. 
L’any que jo vaig entrar, hi havia un gran volum de factures que passaven d’un any a un altre, que 
eren les dolentes, es deia així, i això es va aturar perquè crèiem que no era idoni i perquè els 
proveïdors tampoc s’ho mereixen perquè aquestes factures es pagaran molt tard. Per tant, quan 
abans s’aprovin i abans es faci el procediment, cobraran abans i tindran liquidesa per poder fer 
front a les seves despeses.  
 
La Sra. Campos  expressa: Nosaltres també votarem a favor. En el ple de febrer van portar vostès 
15 factures per fer el procediment extrajudicial de crèdit. Ja vam dir que era un procediment 
habitual, que no era convenient fer un abús d’ell, però que era un procediment habitual per a 
aquelles factures per a les que no hi havia crèdit suficient. També vam recordar en el ple de febrer 
que s’havia fet un gran esforç per reduir aquestes factures que en el 2020 hi havia més de 200, 
que en el 2021 van baixar a 24, en el 2022 a 15, en l’any 2023 a 3 factures i en el 2024 van portar 
15 al mes de febrer i 130 factures ara en aquest ple. Ja són 145 factures. És veritat que l’import no 
és gaire elevat 11.700 euros aproximadament, però sí que volíem saber per què no van entrar en 
el mes de febrer quan van portar les altres 15 factures per fer el reconeixement extrajudicial de 
crèdit.  
 
Antecedents 
 
Vistos els acords presos per Junta de Govern local següents sobre les omissions de la funció 
interventora: 
 

Expedient Data d’aprovació de l’acord 



65/2024/ALTHIS 23/04/2024 

66/2024/ALTHIS 23/04/2024 

 
En els quals es resol continuar amb el procediment de reconeixement de les obligacions 
mitjançant l’aprovació d’un reconeixement extrajudicial de crèdit (REC), així com els informes 
existents a l’ esmentat expedient, procedeix iniciar la tramitació del reconeixement extrajudicial de 
crèdit d’aquestes obligacions. 
 
L’aprovació del REC en cap cas esmena els defectes de l’expedient. La seva finalitat és 
únicament la imputació en el pressupost corrent de les obligacions derivades de despeses 
compromeses indegudament, sense perjudici de que s’hagin d’exigir les responsabilitats 
corresponents per haver-se realitzat despeses sense consignació pressupostària i/o sense 
cobertura contractual. 
 
Fonaments de dret 
 
1. Base 20.bis de les Bases d’execució del pressupost de l’exercici corrent. 
 
Vista la proposta de la presidenta de l'Àrea Econòmica i Recursos Humans  i previ dictamen de la 
Comissió Informativa de l'Àrea Econòmica i Recursos Humans celebrada el dia 19 d’abril de 2024. 
  
El Ple acorda per unanimitat, amb el vot a favor dels 21 membres que formen la Corporació 
municipal, el següent: 
 
PRIMER. Aprovar el reconeixement extrajudicial de crèdit de les següents obligacions: 
 

Nº. Fra Data 

factura 

Motiu del REC Aplicació 

pressupuestaria 

Tercer Import total 

amb IVA 

SPR309N0000459 08/03/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16500/22100 

ENERGIA XXI 

COMERCIALIZADORA DE 

REFERENCIA, SLU 84,64 € 

SPR301N0092238 18/04/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16500/22100 

ENERGIA XXI 

COMERCIALIZADORA DE 

REFERENCIA, SLU 1.399,00 € 

SPR309N0001032 21/04/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16500/22100 

ENERGIA XXI 

COMERCIALIZADORA DE 

REFERENCIA, SLU 511,89 € 

SPR309N0001246 09/05/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16500/22100 

ENERGIA XXI 

COMERCIALIZADORA DE 

REFERENCIA, SLU 

 

84,64 € 

SPR309N0001300 16/05/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16500/22100 

ENERGIA XXI 

COMERCIALIZADORA DE 

REFERENCIA, SLU 84,64 € 

SNR209N0005253 20/10/2022 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16500/22100 

ENERGIA XXI 

COMERCIALIZADORA DE 

REFERENCIA, SLU 300,91 € 

SLR309N0000300 16/01/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16500/22100 

ENERGIA XXI 

COMERCIALIZADORA DE 

REFERENCIA, SLU 66,58 € 



SLR309N0000301 16/01/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16500/22100 

ENERGIA XXI 

COMERCIALIZADORA DE 

REFERENCIA, SLU 66,58 € 

SLR309N0000302 16/01/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16500/22100 

ENERGIA XXI 

COMERCIALIZADORA DE 

REFERENCIA, SLU 66,58 € 

SLR309N0000303 16/01/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16500/22100 

ENERGIA XXI 

COMERCIALIZADORA DE 

REFERENCIA, SLU 66,58 € 

SLR309N0000330 16/01/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16500/22100 

ENERGIA XXI 

COMERCIALIZADORA DE 

REFERENCIA, SLU 201,13 € 

SLR309N0000331 16/01/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16500/22100 

ENERGIA XXI 

COMERCIALIZADORA DE 

REFERENCIA, SLU 347,61 € 

SLR309N0000344 16/01/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16500/22100 

ENERGIA XXI 

COMERCIALIZADORA DE 

REFERENCIA, SLU 91,76 € 

SMR309N0000120 16/01/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16500/22100 

ENERGIA XXI 

COMERCIALIZADORA DE 

REFERENCIA, SLU 35,10 € 

SNR309N0000254 16/01/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16500/22100 

ENERGIA XXI 

COMERCIALIZADORA DE 

REFERENCIA, SLU 57,27 € 

SNR309N0000255 16/01/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16500/22100 

ENERGIA XXI 

COMERCIALIZADORA DE 

REFERENCIA, SLU 62,20 € 

SNR309N0000256 16/01/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16500/22100 

ENERGIA XXI 

COMERCIALIZADORA DE 

REFERENCIA, SLU 118,64 € 

SNR309N0000257 16/01/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16500/22100 

ENERGIA XXI 

COMERCIALIZADORA DE 

REFERENCIA, SLU 62,20 € 

SMR309N0000237 18/01/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16500/22100 

ENERGIA XXI 

COMERCIALIZADORA DE 

REFERENCIA, SLU 1.010,47 € 

SNR309N0001374 29/03/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16500/22100 

ENERGIA XXI 

COMERCIALIZADORA DE 

REFERENCIA, SLU 64,35 € 

SNR309N0001375 29/03/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16500/22100 

ENERGIA XXI 

COMERCIALIZADORA DE 

REFERENCIA, SLU 64,35 € 

SNR309N0001812 02/05/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16500/22100 

ENERGIA XXI 

COMERCIALIZADORA DE 

REFERENCIA, SLU 56,14 € 

SNR309N0001834 08/05/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16500/22100 

ENERGIA XXI 

COMERCIALIZADORA DE 

REFERENCIA, SLU 64,35 € 

SNR309N0001907 15/05/2023 Despesa compromesa 

sense licitació de 

401/16500/22100 ENERGIA XXI 

COMERCIALIZADORA DE 

122,85 € 



contracte REFERENCIA, SLU 

SNR309N0001802 02/05/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16500/22100 

ENERGIA XXI 

COMERCIALIZADORA DE 

REFERENCIA, SLU 250,25 € 

SNR209N0005130 13/10/2022 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16500/22100 

ENERGIA XXI 

COMERCIALIZADORA DE 

REFERENCIA, SLU 311,24 € 

SMR309N0000886 24/03/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16500/22100 

ENERGIA XXI 

COMERCIALIZADORA DE 

REFERENCIA, SLU 584,73 € 

SMR309N0000917 28/03/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16500/22100 

ENERGIA XXI 

COMERCIALIZADORA DE 

REFERENCIA, SLU 103,96 € 

SLR309N0000970 05/04/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16500/22100 

ENERGIA XXI 

COMERCIALIZADORA DE 

REFERENCIA, SLU 153,96 € 

SNR309N0001814 03/05/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16500/22100 

ENERGIA XXI 

COMERCIALIZADORA DE 

REFERENCIA, SLU 2.008,87 € 

20230190869 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/92081/21300 HIDROMETERING, SL 18,66 € 

20230003917 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/92081/21300 HIDROMETERING, SL 39,84 € 

20230427675 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/92081/21300 HIDROMETERING, SL 20,19 € 

20230190954 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/92081/21300 HIDROMETERING, SL 41,44 € 

20230190936 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/92081/21300 HIDROMETERING, SL 41,44 € 

20230190931 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/92081/21300 HIDROMETERING, SL 41,44 € 

20230190908 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/92081/21300 HIDROMETERING, SL 41,44 € 

20230190938 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/92081/21300 HIDROMETERING, SL 41,44 € 

20230190929 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/92081/21300 HIDROMETERING, SL 41,44 € 

20230190896 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/92081/21300 HIDROMETERING, SL 41,44 € 



20230190912 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/92081/21300 HIDROMETERING, SL 8,88 € 

20230427674 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/92081/21300 HIDROMETERING, SL 41,44 € 

20230190880 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/92081/21300 HIDROMETERING, SL 18,66 € 

20230190887 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/92081/21300 HIDROMETERING, SL 8,88 € 

20230190935 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/92081/21300 HIDROMETERING, SL 18,66 € 

20230190878 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/92081/21300 HIDROMETERING, SL 18,66 € 

20230190877 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/92081/21300 HIDROMETERING, SL 41,44 € 

20230190890 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/92081/21300 HIDROMETERING, SL 18,66 € 

20230190888 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/92081/21300 HIDROMETERING, SL 8,88 € 

20230190955 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/92081/21300 HIDROMETERING, SL 41,44 € 

20230190949 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/92081/21300 HIDROMETERING, SL 41,44 € 

20230190945 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/92081/21300 HIDROMETERING, SL 18,66 € 

20230190903 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/92081/21300 HIDROMETERING, SL 41,44 € 

20230190905 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/92081/21300 HIDROMETERING, SL 18,66 € 

20230190889 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/92081/21300 HIDROMETERING, SL 18,66 € 

20230190867 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/92081/21300 HIDROMETERING, SL 8,88 € 

20230190876 06/12/2023 Despesa compromesa 

sense licitació de 

401/92081/21300 HIDROMETERING, SL 18,66 € 



contracte 

20230190874 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/92081/21300 HIDROMETERING, SL 18,66 € 

20230190892 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/92081/21300 HIDROMETERING, SL 18,66 € 

20230190881 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16101/21300 HIDROMETERING, SL 18,66 € 

20230190919 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16101/21300 HIDROMETERING, SL 41,44 € 

20230190863 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16101/21300 HIDROMETERING, SL 18,66 € 

20230190916 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16101/21300 HIDROMETERING, SL 41,44 € 

20230190894 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16101/21300 HIDROMETERING, SL 18,66 € 

20230190906 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16101/21300 HIDROMETERING, SL 41,44 € 

20230190893 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16101/21300 HIDROMETERING, SL 22,26 € 

20230190871 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16101/21300 HIDROMETERING, SL 41,44 € 

20230190865 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16101/21300 HIDROMETERING, SL 18,66 € 

20230190950 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16101/21300 HIDROMETERING, SL 41,44 € 

20230190948 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16101/21300 HIDROMETERING, SL 41,44 € 

20230190917 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16101/21300 HIDROMETERING, SL 41,44 € 

20230190914 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16101/21300 HIDROMETERING, SL 41,44 € 

20230190942 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16101/21300 HIDROMETERING, SL 41,44 € 



20230190921 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16101/21300 HIDROMETERING, SL 41,44 € 

20230190868 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16101/21300 HIDROMETERING, SL 41,44 € 

20230190911 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16101/21300 HIDROMETERING, SL 41,44 € 

20230190920 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16101/21300 HIDROMETERING, SL 41,44 € 

20230190915 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16101/21300 HIDROMETERING, SL 41,44 € 

20230190910 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16101/21300 HIDROMETERING, SL 41,44 € 

20230190939 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16101/21300 HIDROMETERING, SL 41,44 € 

20230190862 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16101/21300 HIDROMETERING, SL 41,44 € 

20230190951 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16101/21300 HIDROMETERING, SL 41,44 € 

20230190940 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16101/21300 HIDROMETERING, SL 41,44 € 

20230190886 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16101/21300 HIDROMETERING, SL 22,26 € 

20230190941 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16101/21300 HIDROMETERING, SL 41,44 € 

20230190879 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16101/21300 HIDROMETERING, SL 18,66 € 

20230190932 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16101/21300 HIDROMETERING, SL 41,44 € 

20230190934 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16101/21300 HIDROMETERING, SL 41,44 € 

20230190897 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16101/21300 HIDROMETERING, SL 41,44 € 

20230190922 06/12/2023 Despesa compromesa 

sense licitació de 

401/16101/21300 HIDROMETERING, SL 41,44 € 



contracte 

20230190923 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16101/21300 HIDROMETERING, SL 41,44 € 

20230190885 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16101/21300 HIDROMETERING, SL 18,66 € 

20230190891 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16101/21300 HIDROMETERING, SL 22,26 € 

20230190946 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16101/21300 HIDROMETERING, SL 41,44 € 

20230190947 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16101/21300 HIDROMETERING, SL 41,44 € 

20230190882 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16101/21300 HIDROMETERING, SL 18,66 € 

20230190926 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16101/21300 HIDROMETERING, SL 41,44 € 

20230190924 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16101/21300 HIDROMETERING, SL 41,44 € 

20230190904 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16101/21300 HIDROMETERING, SL 41,44 € 

20230427673 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16101/21300 HIDROMETERING, SL 41,44 € 

20230190875 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16101/21300 HIDROMETERING, SL 18,66 € 

20230190864 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16101/21300 HIDROMETERING, SL 8,88 € 

20230190918 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16101/21300 HIDROMETERING, SL 41,44 € 

20230190902 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16101/21300 HIDROMETERING, SL 41,44 € 

20230190884 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16101/21300 HIDROMETERING, SL 22,26 € 

20230190944 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16101/21300 HIDROMETERING, SL 41,44 € 



20230190895 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16101/21300 HIDROMETERING, SL 18,66 € 

20230190899 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16101/21300 HIDROMETERING, SL 41,44 € 

20230190930 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16101/21300 HIDROMETERING, SL 41,44 € 

20230190870 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16101/21300 HIDROMETERING, SL 22,26 € 

20230190933 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16101/21300 HIDROMETERING, SL 41,44 € 

20230190927 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16101/21300 HIDROMETERING, SL 41,44 € 

20230190937 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16101/21300 HIDROMETERING, SL 41,44 € 

20230190925 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16101/21300 HIDROMETERING, SL 41,44 € 

20230190943 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16101/21300 HIDROMETERING, SL 41,44 € 

20230190953 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16101/21300 HIDROMETERING, SL 41,44 € 

20230190952 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16101/21300 HIDROMETERING, SL 41,44 € 

20230190913 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16101/21300 HIDROMETERING, SL 41,44 € 

20230190873 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16101/21300 HIDROMETERING, SL 41,44 € 

20230423835 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16101/21300 HIDROMETERING, SL 41,44 € 

20230190900 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16101/21300 HIDROMETERING, SL 18,66 € 

20230190928 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16101/21300 HIDROMETERING, SL 41,44 € 

20230190907 06/12/2023 Despesa compromesa 

sense licitació de 

401/16101/21300 HIDROMETERING, SL 41,44 € 



contracte 

20230190898 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16101/21300 HIDROMETERING, SL 20,19 € 

20230190866 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16101/21300 HIDROMETERING, SL 18,66 € 

20230190901 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16101/21300 HIDROMETERING, SL 41,44 € 

20230190909 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16101/21300 HIDROMETERING, SL 41,44 € 

20230036267 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16101/21300 HIDROMETERING, SL 39,84 € 

20230190883 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16101/21300 HIDROMETERING, SL 18,66 € 

20230190872 06/12/2023 

Despesa compromesa 

sense licitació de 

contracte 401/16101/21300 HIDROMETERING, SL 18,66 € 

 

Total 11.796,35 € 

  

 
SEGON. Aprovar els documents comptables inclosos a la llista annexa número 12024000619 per 
procedir al pagament de les obligacions per un total de 11.796,35 euros.  
 
2.3 APROVACIÓ DE LA MODIFICACIÓ DE LES BASES D’EXECUCIÓ DEL PRESSUPOST 
2024.  
La Sra. López explica la proposta:  La base VI de les bases d’execució és modificar la vinculació, 
degut a que s’han reduït  les modificacions dels orgànics en el pressupost del 2024 i es vol 
potenciar i donar més pes a la classificació per programes, que és com nosaltres estem fent el 
pressupost. Per això, s’estableix la vinculació jurídica a nivell general. Per un òrgan hi ha tres 
dígits, un grup de programa en tres dígits, i al capítol I hi ha un dígit. En resumit seria, tres, tres, u. 
Amb la finalitat d’aplicar la vinculació jurídica en l’àmbit de subministrament, més per programes 
s’elimina l’apartat C. En conseqüència s’afegeixen tres nous apartats, més enfocats a una 
vinculació pròpia, per programes en subministraments.  
L’altra modificació, simplement, és corregir els errors materials en els números de partides i 
imports a l’annex I, que són les aplicacions pressupostàries ampliables 2024 de les bases 
d’execució.  
 
El Sr. Garrido, regidor del grup municipal ERC-AM, intervé: El nostre vot serà abstenció. Podem 
dir que segurament poguéssim estar d’acord amb la modificació, però creiem que això s’hauria 
d’haver fet en el moment en el que es fa la confecció del pressupost, que és en el moment de 
revisar les bases d’execució, perquè és just en el moment... Per qui no ho sàpiga, les bases 
d’execució és la normativa que estableix com s’executarà el pressupost durant tot l’any. És a dir, 
hi ha un pressupost municipal que s’aprova i les bases d’execució és com la guia de com 
s’executarà aquest pressupost en diversos àmbits i en aquest sentit,nosaltres creiem que aquesta 
modificació havia d’haver passat pel ple de pressupostos. Per això s’ha d’incorporar les bases 
d’execució de forma obligatòria. Entenem que no es va fer perquè, com tots bé sabem, el 



pressupost es va fer ràpid, diguem-ho així. Es va voler canviar tot el pressupost i va passar el que 
va passar, que teníem informes que no estaven ben fets, que es van quedar a mig fer i que tenien 
bastants errades.  
Entenem que aquesta modificació ve després de començar a utilitzar i a executar el pressupost, ja 
que es donen compte de que hi ha aquestes mancances i per tant, s’ha de modificar. Que podem 
estar d’acord amb aquesta modificació de les vinculacions jurídiques? Sí, però entenem que 
aquesta modificació s’havia d’haver fet en el moment en que  es modifica i es confecciona el 
pressupost des de l’inici.  
 
La Sra. Campos expressa: En el ple de pressupostos ja vam dir que aquestes eren unes bases 
d’execució fetes per i per a l’Interventor. És a dir, són bàsicament tècniques aquestes 
modificacions que s’han fet també són unes modificacions molt tècniques, en el seu conjunt, amb 
l’objectiu de millorar aquestes bases, s’han afegit quatre apartats que no voldria pensar que 
aquestes vinculacions que s’estan fent entre partides, sigui per facilitar que no es necessitin 
passar modificacions, o tantes modificacions de crèdit per ple i que es tingui més llibertat des de 
l’equip de govern per moure diners entre les diferents partides. Com deia, unes modificacions molt 
tècniques. Sorprèn que una de les coses que es deixessin de l’annex I és precisament aquesta 
partida de Recursos Humans, de reintegrament de préstecs al personal, però com ja s’ha dit, va 
ser un pressupost que es va presentar amb moltíssima precipitació, que es van haver de fer 
moltíssimes modificacions, que nosaltres els vam dir i fer moltes correccions i per això s’ha de 
portar. Nosaltres no li donem suport, però no perquè no creiem que milloren les bases d’execució, 
sinó que no li donarem suport per ser conseqüents amb el vot que vam fer als pressupostos, que 
van adjunts a les bases d’execució, que va ser un vot en contra.  
 
La Sra. Lçopez indica: Només aclarir que les bases d’execució es poden canviar quan es 
considera oportú, que és el que estem fent.  
 
Vista la Base 6a.- Vinculacions jurídiques” de les Bases d’Execució del pressupost 2024 en el què 
s’estableix el grau de vinculació de les bosses de crèdit del pressupost d’enguany. 
Vist l’informe de la tècnica de gestió pressupostària de 17 d’abril de 2024. 
 
Vist que s’han detectat errades materials a l’Annex 1 -Aplicacions pressupostàries ampliables 
2024 de les Bases d’Execució del pressupost per a l’exercici corrent. 
 
Atès que la modificació de les Bases d’Execució és competència del Ple i; que en virtut de l’article 
169 del RDL 2/2004 de 5 de març pel que s’aprova el Text Refós de la Llei Reguladora de les 
Hisendes Locals, requerirà dels mateixos requisits que els previstos per a l’aprovació dels 
Pressupostos. 
 
Vista la proposta de la presidenta de l'Àrea Econòmica i Recursos Humans  i previ dictamen de la 
Comissió Informativa de l'Àrea Econòmica i Recursos Humans celebrada el dia 19 d’abril de 2024, 
  
El Ple acorda amb 5 abstencions, dels membres dels grups municipals ERC-AM (4) i VOX (1); 
amb 5 vots en contra dels membres del grups municipal ECPMIR-C (5); i amb 11 vots a favor, dels 
membres dels grups municipals PSC-P (7), PP (2) i VIVIMIR (2), el següent: 
 
PRIMER. Aprovar la modificació parcial de les Bases d’execució del pressupost de la pròpia entitat 
de l’exercici de 2024, modificant la Base 6a relativa a les Vinculacions jurídiques quedant de la 
següent manera: 
 
Base 6a.‑ Vinculacions jurídiques 
 
1. No es podran adquirir compromisos de despesa en quantia superior a l'import dels crèdits 
autoritzats en l'estat de despeses, els quals tenen caràcter limitatiu dins del nivell de vinculació 
jurídica que s'estableix en el punt següent. 



 
2. Amb caràcter general, la vinculació jurídica s’estableix a nivell d’orgànic (3 dígits), grup de 
programa (3 dígit) i capítol (1 dígit): (3-3-1) 
 
3. En queden exceptuats dels nivells de vinculació jurídica anteriors: 
 

a) En el Capítol I, les aplicacions de gratificacions del personal corresponents al concepte de 
la classificació econòmica 151 vincularan a nivell d’orgànic (3 dígits), àrea de despesa (1 
dígit) i concepte (3 dígits): (3-1-3). 

b) En el Capítol I, les aplicacions de productivitat corresponents al concepte de la classificació 
econòmica 150 vincularan a nivell d’orgànic (3 dígits), àrea de despesa (1 dígit) i concepte 
(3 dígits): (3-1-3).  

c) El capítol II de despeses les aplicacions denominades “Formació”, “Locomoció” i “Dietes” 
vincularan a nivell d’aplicació: (3-5-5). 

d) Els crèdits ampliables vincularan a nivell d’aplicació: (3-5-5). 
e) Les aplicacions que tinguin associades projectes de despeses vincularan a nivell del propi 

projecte respectant sempre el límit de l’àrea de despesa i capítol. 
f) Les subvencions nominatives vincularan a  nivell d’aplicació: (3-5-5). 
g) Les aplicacions del Fons de Contingència assignades al Capítol 5 vincularan a  nivell 

d’aplicació: (3-5-5). 
h) Les aplicacions pressupostàries corresponents al concepte de la classificació econòmica 

221 i al subprograma 92081 vincularan a nivell d’orgànic (3 dígits), subprograma (5 dígits) i 
concepte (3 dígit): (3-5-3). 

i) Les aplicacions pressupostàries de l’orgànic 401 i el Capítol 2 no incloses en el punt h), 
corresponents als subprogrames 92081 i 92083, vincularan a nivell d’orgànic (3 dígits), 
programa (4 dígits) i capítol (1 dígit): (3-4-1). 

j) Les aplicacions pressupostàries de l’orgànic 401 i el Capítol 2 corresponents a les 
polítiques de despesa 93, vincularan a nivell d’orgànic (3 dígits), política de despesa (2 
dígits) i capítol (1 dígit): (3-2-1). 

k) Les aplicacions pressupostàries corresponents als subprogrames relacionats en aquest 
punt vincularan a nivell d’orgànic (3 dígits), subprograma (5 dígits) i capítol (1 dígit): (3-5-1): 
 

15100 Urbanisme 

16000 Clavegueram 

17100 Parcs i jardins  

32601 DiLTET(Dispositiu Local de Transició Escola-Treball) 

32621 Casals lleure infància i primària 

32622 Casals lleure per adolescents 

33220 Arxiu 

33800 Festes populars   

33801 Festa Major   

34101 Casals i campus esportius 

34200 Instal·lacions esportives   

34202 Montcada Aqua   

34218 Piscina municipal   

43300 Polígons d’activitat econòmica  

92000 Administració General 

92081 Manteniment edificis municipals  

92090 Assegurances  

 



4. Dins d’un mateix nivell de vinculació jurídica, es podran crear aquelles aplicacions 
pressupostàries que siguin necessàries per a una major definició del concepte de programa i 
econòmic, sempre que no suposi una variació quantitativa de la mateixa. 
 
L’Àrea o servei gestor haurà de comunicar a comptabilitat la petició d’alta de la nova aplicació 
pressupostària dins de la mateixa vinculació jurídica. En tot cas, sempre s’ha de respectar 
l’estructura pressupostària indicada a la Base 4a. Així com, el límit màxim de l'àrea de despesa i 
del capítol establert en l’article 29 del RD 500/1990, com a excepció als principis d'especialitat 
qualitativa i quantitativa dels crèdits consignats al pressupost. 
 
5. En control comptable de les despeses es realitzarà sobre l’aplicació pressupostària i el fiscal 
sobre la vinculació jurídica dels crèdits 
 
SEGON. Aprovar la modificació del quadre de l’ Annex 1 corresponent a les Aplicacions 
pressupostàries ampliables 2024, de les Bases d’Execució del pressupost corrent quedant de la 
següent manera: 
 

AJUNTAMENT           
  

  

Aplicació pressupostària d'ingrés 
Previsió 

inicial   Aplicació pressupostària de despesa Crèdit inicial 

101 93200 30907 
Protecció Civil: Taxa cessió 
instal·lacions a entitats 
(O.F.17 B) 

2.000,00   101 13500 48900 
Protecció Civil:  Cessió ús espais 
Assoc. Voluntaris Protecció Civil 
(OF.17 B) 

2.000,00 

201 93200 42000 
Gestió del sistema tributari: 
Participació en els tributs de 
l'Estat (PMTE) 

8.908.495,95   201 94200 46400 Aportacions a l' AMB per PMTE  (*) 801.764,64 

203 92041 83000 
Recursos Humans i 
organització: Reintegrament 
de préstecs al personal a c/t 

90.000,00   302 92001 83001 
Recursos Humans i organització: 
Préstecs al personal a c/t 

90.010,00 

206 43100 46100 
Comerç: Diputació (Fons de 
prestació) 

10.000,00   206 43100 22699 Comerç: Altres despeses diverses 7.500,00 

206 93200 33901 

Gestió del sistema tributari: 
Taxa per parades, casetes de 
venda...(O.F.25 Art 6è 1.1.1 
fins 1.1.3) 

5.000,00   206 43110 48901 
Fires: Subvencions Cessió ús espais 
Parades, casetes, barraques (O.F. 
25) 

5.000,00 

207 43200 45060 
Informació i promoció 
turística: Taxa Generalitat 

20.000,00   207 43200 22699 
Informació i promoció turística: 
Despeses diverses 

5.000,00 

401 94200 46400 
Transferència AMB Programa 
actuacions de millora urbana 
(PAMUS) 

1.184.000,00   201 94200 46401 Aportacions a l' AMB per PAMUS (*) 1.184.000,00 

401 15300 39904 
Espai públic: Reposició de 
vorera 

1.000,00   401 15300 21000 
Espai públic: Reparacions, Mant i 
conservació.Infraestructures i béns 
naturals 

93.650,00 

401 15300 39800 
Espai públic: Indemnitzacions 
d'assegurances de no-vida 

10,00   401 15300 21900 
Espai públic: Reparacions, 
manteniment i reparacions. Altre 
immobilitzat material 

25.000,00 

401 16500 38900 
Enllumenat públic: 
Reintegraments pagaments 
exercicis anteriors 

10,00   401 16500 22100 
Enllumenat públic: Mat, sub i altres. 
Subministraments. Energia Elèctrica 

605.000,00 

401 92081 38900 
Manteniment edificis 
municipals: Reintegrament 
pagaments exercicis anteriors 

1,00   401 92081 22100 
Manteniment edificis municipals: 
Energia Elèctrica 

825.000,00 

401 92081 39800 
Manteniment edificis 
municipals: Indemnitzacions 
d'assegurances de no-vida 

1,00   401 92081 21900 

Manteniment edificis municipals:  
Reparacions, manteniment i 
conservació. Altre immobilitzat 
material 

118.000,00 

405 13200 39120 
Seguretat i Ordre Públic: 
Multes per infraccions de 
l'Ordenança de circulació 

1.395.340,00   201 93100 22708 
Política econòmica i fiscal: Serveis de 
recaptació a favor de l'entitat (*) 

300.000,00 

405 13300 32600 
Ordenació del trànsit i 
estacionament: Taxa retirada i 
immob. vehicles (O.F.12) 

82.188,00   405 13300 22799 
Ordenació del trànsit i estacionament: 
Altres treballs realitzats per altres 
empr (Serv.retirada 

90.000,00 

405 13300 55005 
Ordenació trànsit i 
estacionament: Cànon de 
desballestament 

1,00   405 13300 22799 
Ordenació del trànsit i estacionament: 
Altres treballs realitzats per altres 
empr (Serv.retirada) 

90.000,00 

501 93200 30907 
Gestió del sistema tributari: 
Taxa cessió instal.lacions 
entitats 

1,00   501 23120 48901 Menjadors Socials: Cessió ús espais 1,00 

503 33504 33914 
Espais escènics: Preu 
entrades espectacles Espais 
Escènics (O.F.19 Art 4 C)D) 

60.000,00   503 33503 22609 
Teatre Local: Despeses diverses. 
Activitats culturals i esportives 

5.000,00 

510 93200 33912 
Gestió del sistema tributari: 
Taxa cessió recursos 
materials (O.F.17 A) 

10.000,00   510 34100 48902 
Promoció i foment de l' esport: Cessió 
de recursos materials (OF.17 A) 

10.000,00 

javascript:openDetailPopup('5355899654431980105000');
javascript:openDetailPopup('5355899654431980105000');
javascript:openDetailPopup('5355899654430886605000');
javascript:openDetailPopup('5355899654430886605000');


510 34200 33907 
Instal·lacions esportives: Taxa 
ús d'instal.lacions esportives i 
educatives (OF.14.C) 

209.632,60   510 34200 48901 
Instal·lacions esportives: Cessió ús 
instal·lacions esportives (O.F.14) 

135.000,00 

512 15213 54103 
Lloguer pisos en cessió d'ús 
(AHC): Ingressos habitatges 
ACH per formalització 

8.000,00   512 15213 48200 
Lloguer pisos en cessió d'ús (AHC): 
Compensació despeses pisos AHC 

8.000,00 

512 15212 54104 
Lloguer pisos en cessió d'ús 
(Ajuntament): Ingr. habitatges 
municipals per formalització 

73.000,00   512 15212 48200 
Lloguer pisos en cessió d'ús 
(Ajuntament): Compensació renda 
lloguer social habitatges municipals 

73.000,00 

      
  

          
  

  

OAIL           
  

  

Aplicació pressupostària d'ingrés 
Previsió 

inicial   Aplicació pressupostària de despesa Crèdit inicial 

010 49100 83001 
 OAIL: Reintegrament de 
préstecs al personal 

10,00 

  

010 49100 
8300

0 
 OAIL: Préstecs al personal 10,00 

 
TERCER. Sotmetre les modificacions parcials de les Bases d’execució pel termini de 15 dies 
hàbils mitjançant un anunci que s’ha de publicar al BOP i al tauler d’anuncis de la seu electrònica 
de l’Ajuntament, perquè qualsevol persona interessada pugui presentar les reclamacions i 
suggeriments que consideri oportuns. I en cas de no presentar-se cap reclamació ni suggeriment, 
l’expedient quedarà aprovat definitivament sense necessitat d’un nou acord. 
 
QUART. Remetre còpia del present expedient de la modificació de les Bases d’execució del 
pressupost a l’ Administració de l’ Estat i de la Comunitat Autònoma simultàniament a 
 la seva remissió al BOP. 
 
2.4 DONAR COMPTE DEL PERÍODE MITJÀ DE PAGAMENT (PMP) DE LA CORPORACIÓ 
CORRESPONENT AL 1R TRIMESTRE DE 2024.  

La Sra. López explica la proposta:Aquest punt i el següent es tractaran conjuntament.  Comencem 
per donar compte de les dades corresponents al primer trimestre del 2024 del PMP del pagament 
de la corporació.  L’Ajuntament és de 28,80 dies i l’OAIL és de 9,35 dies. Complim amb la legalitat 
perquè estem dins dels 30 dies. Pel que fa a la morositat, en el primer trimestre de l’any 2024 
l’Ajuntament és de 37,77 dies, i l’OAIL és de 10 dies. Estem dins de la legalitat, ja que complim 
amb els 60 dies.  
 
El Sr. Garrido expressa: Celebrem que ja portem més de vuit trimestres dins de la legalitat, amb el 
PMP i la morositat. Això vol dir que paguem als nostres proveïdors, proveïdores que són d’aquí de 
Montcada, a menys de 30 dies. Jo crec que això s’ha de celebrar, ja que abans no havia passat en 
aquest ajuntament. Certament, mai havia passat que estiguéssim a menys de 30 dies durant tants 
trimestres seguits. Això vol dir que en el seu dia es van fer les actuacions necessàries per poder 
millorar la tramitació de les factures, fet que va comportar aquesta reducció dels dies de pagament 
als proveïdors.  
També volia fer una advertència. La Unió Europea sembla que està debatent el canvi de criteri de 
la Llei de Morositat, i potser dels 60 dies, passem als 30 dies. Llavors s’haurien de revisar els 
procediments de factures, perquè els dies es redueixen bastant i això afectaria de forma important 
a l’Administració. No només a Montcada, sinó a tota l’administració pública, perquè certament, 
trenta dies són molt pocs pel temps que comporta tramitar una factura, que és complex. Però bé, 
així estan les coses i sembla que anem cap aquí. No volia em oblidar, com sempre faig, de felicitar 
la feina que fan des de tots els departaments i àrees, perquè el tema de les factures és un tema 
important, en què es fa molt d’esforç per poder tramitar-la al dia i la tramitació és molt burocràtica. 
Sobre tot, també a l’Àrea Econòmica, per les instruccions i per la feinada que fan per estar dins de 
la legalitat, i que, al final, els nostres proveïdors cobrin a temps i tinguin la liquiditat suficient per fer 
front a les seves despeses. Gràcies.  
 
La Sra. Campos intervé: Felicitar-nos per aquest vuitè trimestre seguit, complint la normativa dins 
de la legalitat. Sí que volia posar sobre la taula una dada que crec que és important, perquè no la 
perdem de vista en l’horitzó. El quart trimestre del 2023, és a dir que ja era gestió completament 
d’aquest equip de govern, el període mitjà de pagament era de 25,33 dies. Ara, el primer trimestre 



del 2024, hem pujat a 28,80 dies, és a dir, una lleu ascensió. Bé, no tan lleu. I la morositat del 
26,66 a 37,77, només en un trimestre. Per tant, ull que no es descontroli això, perquè de l’últim 
trimestre del 2023 al primer del 2024 ja es veu que està augmentant, tant el PMP, com la 
morositat.  
També els dic una altra dada, el quart trimestre de l’any 2022 el PMP era de 18,70 dies. Per tant, 
estem de 18,70 dies a 28,80. Intentem que no es descontroli el PMP i que continuem amb aquesta 
nova ratxa d’anar complint amb vuit trimestres seguits..  
 
La Sra. López expressa: Dir-li a la senyora Campos que no s’amoïni.  
 
Vist informe que emet la tresoreria municipal en compliment del que disposa el 1040/2017, de 22 
de desembre, pel qual es modifica el Reial decret 635/2014, de 25 de juliol, pel qual es 
despleguen la metodologia de càlcul del període mitjà de pagament a proveïdors de les 
administracions públiques i les condicions i el procediment de retenció de recursos dels règims de 
finançament, que preveu la Llei orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat pressupostària i 
sostenibilitat financera. 
 
Atès que l’article 3.1 d’aquest Reial Decret estableix que, per al càlcul econòmic del període mitjà 
de pagament a proveïdors, tant global com de cada entitat, es tindran en compte les factures 
expedides des de l'1 gener 2014 que constin en el registre comptable de factures o sistema 
equivalent i les certificacions mensuals d'obra aprovades a partir de la mateixa data. 
 
Atès que  l’article 3.2 del mateix Reial Decret indica que queden excloses les obligacions de 
pagament contretes entre entitats que tinguin la consideració d'administracions públiques en 
l'àmbit de la comptabilitat nacional i les obligacions pagades amb càrrec al Fons per al 
Finançament dels Pagaments a Proveïdors. Així mateix, queden excloses les propostes de 
pagament que hagin estat objecte de retenció com a conseqüència d'embargaments, manaments 
d'execució, procediments administratius de compensació o actes similars dictats per òrgans 
judicials o administratius. 
 
Atès que l’article 6.2 del citat Reial Decret estableix que les comunitats autònomes i les 
corporacions locals han de trametre al Ministeri d'Hisenda i Administracions Públiques i publicar 
periòdicament, d'acord amb el que es prevegi en l'Ordre HAP / 2105/2012, d'1 d'octubre, per la 
qual es desenvolupen les obligacions de subministrament de informació que preveu la Llei 
Orgànica 2/2012, de 27 d'abril, la següent informació relativa al seu període mitjà de pagament a 
proveïdors referit, segons correspongui, al mes o al trimestre anterior: 
 
a) El període mitjà de pagament global a proveïdors mensual o trimestral, segons correspongui, i 
la seva sèrie històrica. 
b) El període mitjà de pagament mensual o trimestral, segons correspongui, de cada entitat i la 
seva sèrie històrica. 
c) La ràtio mensual o trimestral, segons correspongui, d'operacions pagades de cada entitat i la 
seva sèrie històrica. 
d) La ràtio d'operacions pendents de pagament, mensual o trimestral, segons correspongui, de 
cada entitat i la seva sèrie històrica. 
 
En aquest sentit, la disposició transitòria única indica que la primera publicació mensual de la 
informació que preveu aquest Reial Decret devia tenir lloc al mes d'octubre de 2014 referida a les 
dades del mes de setembre de 2014, i la primera publicació trimestral fou el mes d'octubre de 
2014 referida al trimestre anterior. 
 
Per tot el descrit anteriorment, aquest Ajuntament ha elaborat, d’acord amb les instruccions 
rebudes des d’aquelles Administracions, la corresponent informació del primer trimestre de l’any 
2024. 
 



Vista la proposta de la presidenta de l'Àrea Econòmica i Recursos Humans  i previ dictamen de la 
Comissió Informativa de l'Àrea Econòmica i Recursos Humans celebrada el dia 19 d’abril de 2024, 
 
PRIMER. El Ple resta assabentat de les dades corresponents al 1r trimestre de l’any 2024 del 
període mitjà de pagament de la Corporació, que són les següents: 
 

- Ajuntament de Montcada i Reixac       28,80 dies 

- Org. Autònom local d’informació Local        9,35 dies 

PMP global 28,79 dies 

 
SEGON. Les dades s’han de remetre a la plataforma electrònica del Ministeri d’Hisenda i Funció 
Pública. 
 
2.5. DONAR COMPTE DEL NIVELL DE MOROSITAT CORRESPONENT AL 1R TRIMESTRE 
DE 2024. 
 
Vist informe que emet la tresoreria municipal en compliment del que disposa la Llei 15/2010, de 5 
de juliol, de modificació de la Llei 3/2004, de 29 de desembre, per la que s’estableixen mesures de 
lluita contra la morositat en les operacions comercials. 
 
Atès que l’article 4 d’aquesta Llei estableix l’obligació de presentar un informe sobre el compliment 
dels terminis previstos per aquesta Llei per al pagament de les obligacions de l’entitat local, que 
inclourà necessàriament el número i quantia global de les obligacions pendents en les que 
s’incompleix el termini. 
 
Atès que l’article 5 de la mateixa Llei es refereix a la tramitació de tota factura o document 
justificatiu de despesa lliurat al registre d’entrades de la Corporació i que amb una antiguitat d’un 
mes encara no s’hagi remés a l’òrgan responsable d’aprovar. 
 
Aquesta informació abans referida s’ha d’elaborar d’acord amb allò que disposin en l’àmbit de les 
seves respectives competències el Ministeri d’Economia i Hisenda.  
 
Aquest Ajuntament ha elaborat, d’acord amb les instruccions rebudes des del Ministeri d’Economia 
i Hisenda, la corresponent informació del 1r trimestre de l’any 2024, que inclou la informació 
relativa a l’Ajuntament i el seu ens dependent (Organisme Autònom).  
 
Així mateix, la intervenció municipal ha advertit als centres gestors municipals d’aquelles factures 
municipals entrades al registre 30 dies abans del final del 1r trimestre i que encara no han estat 
tramitades. 
 
Per tot el descrit anteriorment, aquest Ajuntament ha elaborat, d’acord amb les instruccions 
rebudes des d’aquelles Administracions, la corresponent informació del primer trimestre de l’any 
2024. 
 
Vista la proposta de la presidenta de l'Àrea Econòmica i Recursos Humans  i previ dictamen de la 
Comissió Informativa de l'Àrea Econòmica i Recursos Humans celebrada el dia 19 d’abril de 2024, 
  
 
PRIMER. El Ple resta assabentat de les dades corresponents al 1r trimestre de l’any 2024 del 
nivell de morositat de la Corporació, que són les següents: 
 

Ajuntament de Montcada i Reixac 37,77 dies 



Org. Autònom local d’informació Local 10,00 dies 

 
SEGON. Les dades s’han de remetre a la plataforma electrònica del Ministeri d’Hisenda i Funció 
Pública. 
 
2.6 DONAR COMPTE DE L’INFORME 36/2023 TRAMÈS PER LA SINDICATURA DE COMPTES 
RELATIU AL SEGUIMENT DE LES RECOMANACIONS FETES EN ELS INFORMES DEL 
COMPTE GENERAL DE LES CORPORACIONS LOCALS DEL PERÍODE COMPRÈS ENTRE 
ELS ANYS 2004 I 2021. 
 
La Sra. López explica la proposta:  El passat 7 de febrer d’aquest any, del 2024, la Sindicatura de 
Comptes va transmetre a l’Ajuntament de Montcada  l’informe número 36/2023 relatiu al 
seguiment de recomanacions dels informes dels comptes generals de les corporacions locals, 
l’objecte del qual ha estat mostrar el grau d’implementació d’aquestes recomanacions en 
compliment del termini. El format i el contingut de les trameses del compte general per part de les 
corporacions locals. És essencialment un document que classifica les recomanacions emeses per 
la Sindicatura i mostra les estadístiques de la seva catalogació corresponent. Per tant, es proposa 
prendre coneixement d’aquest informe número 36/2023 relatiu al seguiment de les recomanacions 
fetes en el informe del compte general corporacions locals en el període comprès entre el 2004 i el 
2021. Això seria tot.  
 

Vist l’informe de fiscalització 36/2023 emès per la Sindicatura de Comptes, relatiu al seguiment de 
les recomanacions fetes en els informes del Compte general de les corporacions locals del 
període comprès entre els anys 2004 i 2021.  
 
Tenint en compte allò que estableix la disposició addicional sisena de la Llei 26/2009, de 23 de 
desembre, de mesures fiscals, financeres i administratives. 
 
Vista la proposta de la presidenta de l'Àrea Econòmica i Recursos Humans  i previ dictamen de la 
Comissió Informativa de l'Àrea Econòmica i Recursos Humans celebrada el dia 19 d’abril de 2024, 
  
El Ple resta assabentat de  l’informe 36/2023 tramès per la Sindicatura de Comptes al seguiment 
de les recomanacions fetes en els informes del Compte general de les corporacions locals del 
període comprès entre els anys 2004 i 2021. 
 
L’informe 36/2023 tramès per la Sindicatura de Comptes es publicarà a la seu electrònica de 
l’Ajuntament de Montcada i Reixac. 
 
2.7. DONAR COMPTE DE LA LIQUIDACIÓ DELS PRESSUPOSTOS GENERALS DE LA 
CORPORACIÓ CORRESPONENT A L’EXERCICI 2023 I RATIFICAR EL RESULTAT DELS 
DRETS DE DIFÍCIL O IMPOSSIBLE RECAPTACIÓ A 31 DE DESEMBRE DE 2023. 
 
La Sra. López explica la proposta: En aquest apartat on es dona compte del decret de la liquidació 
del 2023, no cal votació, com ha dit l’Alcalde, però l’altre punt que sí que és de votació és la 
ratificació del resultat dels drets de difícil o impossible recaptació a 31 de desembre de 2023.  
Abans de començar a donar les dades de la liquidació del pressupost, vull posar en situació 
l’execució del pressupost de l’any 2023. Aquest pressupost de 2023 va ser aprovat per l’anterior 
equip de govern al desembre de 2022, a mitjans del mes de juny entrem i ens trobem amb un 
pressupost que no vam treballar nosaltres, afegint a això una situació econòmica complicada, com 
la pujada de preus dels contractes, pujada dels tipus d’interès, etc., no ens va quedar una altra 
opció que a finals d’any posar el fre de ma i va ser tot un encert.  



Ara començarem per la liquidació del pressupost de l’Ajuntament, que és el procés del comparació 
dels ingressos i les despeses reals, amb els previstos en el pressupost municipal, durant el 
període d’un any, amb l’objectiu de determinar el resultat final i l’estat de les finances de 
l’Ajuntament. Amb això, tenim uns indicadors més importants que són el resultat pressupostari, 
que és la diferència entre els ingressos i les despeses. En aquest cas l’import és de 2.675.000 
euros, que si li apliquem els ajustos de desviacions positives i negatives del finançament i les 
despeses finançades amb romanent, liquidació i tresoreria, ens dona un total pressupostari 
ajustat, positiu de 4.120.000 euros aproximadament.   És a dir, ens indica que s’ha gastat menys 
del que s’havia pressupostat, gràcies a una contenció de les despeses que nosaltres vam fer a 
partir del mes de novembre. Vam poder fer una contenció de quasi 2.000.000 euros. El romanent 
de Tresoreria per a les despeses generals és el saldo final de Tresoreria un cop cobertes totes les 
despeses i obligacions i en aquest cas està el de 572.000 euros en l’exercici 2023, que a aquest 
import li hem de restar el saldo d’obligacions pendents d’aplicar en el pressupost que és de 
440.000 euros, i el saldo d’obligacions per devolució d’ingressos pendents, que és de 52.000 
euros. Amb tot, ens queda un romanent de Tresoreria per a despeses generals bastant ajustat, de 
80.000 euros, aproximadament.  
Després tenim el romanent de crèdit, que és la diferència entre els crèdits pressupostaris 
inicialment pressupostats i els crèdits que finalment s’han utilitzat al final de l’exercici 
pressupostari. En altres paraules, és el saldo disponible al final del preu pressupostari. El de 2023 
és de 2.180.000 euros, dels quals 5,5 milions estan compromesos i 9,5 milions no estan 
compromesos. Constar que 7 milions corresponen al capítol VI d’Inversions i com ha estat positiu, 
les despeses registrades són inferiors a les pressupostades. Si parlem de l’estabilitat 
pressupostària, es calcula fent la diferència entre el capítol I al capítol VII del pressupost de 
despeses i el capítol I al capítol VII del pressupost d’ingressos. Un cop tenim aquest resultat, s’ha 
d’ajustar la informació calculada d’acord amb els criteris del Sistema Europeu de Comptes 
Nacional i Regional. L’estabilitat pressupostària en l’exercici 2023 ha estat negativa, com va ser a 
l’any 2022, per un import d’1,6 milions d’euros. Això vol dir que hi ha una necessitat de 
finançament al tancament de l’exercici.  
Si parlem del deute viu, indica la quantitat de deute pendent que té l’Ajuntament. És important 
controlar aquest indicador, per assegurar que el deute es mantingui dins dels límits sostenibles, 
inferiors al 75%. En aquesta liquidació s’ha rebaixat fins al 37,65% i per sota del 41,03 de la 
liquidació de l’any 2022. L’estalvi viu de l’Ajuntament mesura la suficiència dels recursos corrents 
per finançar les seves despeses corrents. Per l’exercici 2023 ha estat de 6,7 milions d’euros, 
menys l’amortització del deute per 2,7 milions, que crea un estalvi corrent de 4 milions. L’estalvi 
net legal a diferència de l’anterior rati, aquest es realitza per considerar l’anualitat periòdica de 
l’amortització, la qual inclou tant les despeses corresponents als interessos, com les despeses 
corresponents a l’amortització del préstec. Per a aquest exercici 2023, l’estalvi net legal ha estat 
de 4,1 milions d’euros que representa un rati de 8,87%. Aquests són alguns dels indicadors claus 
utilitzats a la liquidació del pressupost d’un l’Ajuntament, per avaluar la seva situació financera i el 
compliment objectiu pressupostari.  
Ara passem a la liquidació de l’Organisme Autònom de la Informació, l’OAIL. El resultat 
pressupostari ha estat de 39.700 euros, s’han reconegut despeses per 403.000 euros, i s’han 
reconegut drets per import de 449.900 euros. Gairebé el 100% dels ingressos reconeguts són de 
transferències corrents, que provenen de l’Ajuntament. No hi ha durant l’exercici 2023 obligacions 
reconegudes i finançades amb romanent de Tresoreria, ni han existit despeses amb finançament 
afectat i per tant, no hi ha desviació de finançament. Pel que fa al romanent de Tresoreria per a les 
despeses generals és de 76.842 euros, sense que hi hagi ni obligacions pendents d’aplicar, ni 
obligacions per devolució d’ingressos pendents. El romanent de crèdit és de 34.766,90 euros, dels 
quals 20.840 euros corresponen als romanents compromesos i 13.925 euros, que no estan 
compromesos. Amb tot això i en resum, el que podem dir és que es que la liquidació es valida 
amb resultat pressupostari positiu, amb un romanent de Tresoreria per a despeses generals 
positiu, que ens permet cobrir les despeses de les obligacions pendents i el deute via de la baixa, 
que ens permet tramitar la sol·licitud d’un nou préstec d’inversions, pel 2024. 
L’apartat que s’ha de sotmetre la ratificació i el resultat de l’aplicació dels criteris mínims 
determinats del dret de decisió i possible recaptació, a 31 de desembre, que això és el que s’ha de 



votar. Aquests tres pendents de dubtós cobrament, compleixen els percentatges mínims, 
establerts a la normativa, els quals han estat calculats d’acord amb els criteris de l’article 11 de la 
nota informativa de la Direcció General de la política financera, assegurances  i tresor, sobre el 
règim de tutela financera de els ens locals de l’exercici 2023. El càlcul obtingut suma un import 
total ajustat de 9.659.723,12 euros, des de l’any 2008 fins al 2023.  
 
El Sr. Garrido intervé: Nosaltres a la ratificació votarem a favor. A més, volem fer comentaris 
respecte al que és la liquidació. Bàsicament, la liquidació és un document que gairebé mai es té 
en compte o no es fa molt de rebombori, però al final, és gairebé més important que el pressupost, 
perquè al final el pressupost és una previsió del que pot passar durant l’any, però la liquidació és 
el que realment passa durant l’any i per tant, són els números reals que han passat durant l’any. 
En aquest cas, al 2023. Per tant, en el nostre cas pensem que la liquidació és gairebé més 
important que el pressupost i en aquest cas, sí que és cert que com els anys anteriors, la 
liquidació no és dolenta i és una mica fruit de totes aquelles mesures que es van fer des del seu 
dia, en concret des del 2019-2020, quan es va començar a prendre mesures sobretot amb el que 
és refinançament del deute, amb recuperar la liquidesa de l’Ajuntament, fet que ha portat que 
durant aquests últims anys, concretament des de la liquidació del 2021, la liquidació del 2022 i 
2023, en aquest cas, es compleixin la majoria dels indicadors que fan que la situació econòmico-
financera de l’Ajuntament sigui correcte. No vull dir molt bona, perquè tampoc és per tirar coets, 
però en comparació a fa uns anys que no podíem fer front a despeses diàries o sous i salaris dels 
treballadors, doncs sí que és veritat que hi ha una millora important. Voldria fer una sèrie de 
comentaris a tenir en compte. Per exemple, el romanent de Tresoreria, és un romanent que és 
baix i si veiem l’indicador, podem intuir que és degut a dos fets, un és la reducció dels fons líquids, 
és a dir, els diners que té el banc en aquest Ajuntament. Per tant, això s’han de prendre mesures 
per tal de recuperar els 6.700.000 euros que hi havia a 31 de desembre de 2022, per tal de poder 
fer front a les despeses diàries i al final perquè el romanent de Tresoreria és un indicador 
important, ja que serveix per poder fer front a les factures a les factures dels anys anteriors. Si 
l’any que ve tenim factures per valor de 500.000 euros i el romanent encara és molt més baix, 
haurem d’assumir despesa del pressupost corrent, és a dir de l’any 2025, per poder fer front a 
factures que venen del 2024. 
Un altre comentari és l’increment important que hi ha hagut en els saldos de dubtós cobrament, 
que per qui no ho sàpiga són els morosos de l’Ajuntament. Hi ha hagut un increment rellevant d’ 
un milió d’euros aproximadament, una mica més. Per tant, en aquest sentit sí que s’ha de vigilar 
molt, sobretot en el que és la fase voluntària executiva, per tal que aquests diners es cobrin, ja que 
al final són de tots i totes i que aquest romanent no es vegi del tot perjudicat. També és cert que el 
nivell de deute s’ha reduït i que s’ha reduït perquè els ingressos han incrementat molt. Certament, 
el deute s’ha reduït a mig milió d’euros aproximadament, que és un fet bo també, però certament, 
el percentatge s’ha reduït perquè també s’ha fet un esforç per recaptar més. Això també és cert.  
Amb el tema de les multes que és un tema que costa molt de recaptar i costa que la gent pagui, 
des de que es va crear la oficina de sancions i multes, s’ha millorat moltíssim, perquè abans 
estava amb uns indicadors bastant més elevats que aquests 627.000 euros pendents de cobrar. 
Per exemple, el 2022 era gairebé un milió. Es va fer una feina i una decisió que jo crec que va ser 
encertada, que era  realitzar la coordinació de les sancions que en aquest cas es va començar 
amb les de trànsit, perquè es cobrin i perquè en aquest cas, qui incompleix pagui. Després també, 
el tema de la ràtio de Estalvi net, doncs sí, també s’ha incrementat perquè han millorat els 
ingressos. Respecte el comentari que ha fet abans la senyora López sobre l’any passat que es va 
haver de fer la frenada, certament, en molts ajuntaments, des de la pandèmia que va ser just sortir 
de la pandèmia i va entrar la crisi inflacionista que va passar a tot arreu, va provocar un estat 
d’emergència a tot arreu, perquè els preus pujaven i teníem un problema que era que les 
despeses pujaven i et pujaven demà i els ingressos no pujaven demà perquè no podien pujar.  
Els ajuntaments teniu responsabilitats i ho esteu veient. Els ingressos són molt acotats i per tant, 
els ajuntaments tenen un marge de maniobra molt petit i això és un problema. Per exemple, l’any 
passat a finals del 2023 la Diputació va fer un programa que era salvar els ajuntaments dels 
resultats negatius amb una subvenció que es va donar a tots els ajuntaments per tal de que els 
resultats en aquest cas de la liquidació siguin molt millors del que es preveu que podia ser, perquè 



a molts ajuntaments tindrem un problema perquè aquest any s’han tornat vigents les regles fiscals. 
Per a qui no ho sàpiga, les regles fiscals són aquests indicadors que ha comentat la senyora 
López, que han d’estar positius i han de tenir uns bons números en aquest sentit, perquè sinó 
estàs obligat o a fer un pla econòmic financer, que en aquest cas aquest ajuntament ja en va fer 
un en el seu dia, o un pla de sanejament, que aquest ajuntament també en va fer un en el seu dia, 
per corregir la situació que teníem.  
En aquest sentit, amb l’estabilitat pressupostària que és negativa, tindríem un problema de cara a 
l’any 2025 perquè hauríem de fer un pla econòmic financer i això té les seves conseqüències, 
òbviament. Per tant, en aquest sentit, veiem que la liquidació no és dolenta, veiem que les 
mesures que es van aplicar en el seu dia i que s’han aplicat per corregir la situació econòmico-
financera que portava aquest ajuntament estan funcionant i han funcionat per corregir la 
problemàtica que teníem, però hi ha alguns indicadors que s’haurien de millorar per tal de 
continuar amb aquesta millora i amb aquest sanejament, que portàvem durant anys, sempre tenint 
en compte que els recursos han de ser de la ciutadania. És a dir, ni molt ni poc, però fent aquestes 
passetes i continuant amb la feina millorarem a nivell econòmic i podrem dir algun dia que tenim 
una situació saludable a nivell econòmic i pressupostari.  
 
La Sra. Campos expressa: La veritat és que tinc poc a dir sobre la liquidació del pressupost. És el 
que ha dit la senyora López, és un pressupost que el vam pensar i el vam pressupostar nosaltres, 
aprovat el 2022 pel llarg del 2023. És una bona liquidació i jo crec que és una mostra de tot el que 
hem estat fent, aquelles mesures per sanejar els comptes i tots aquests anys de responsabilitat i 
d’esforços, perquè hem hagut de fer molts esforços. Imagino que ara que vostès estan governant 
poden fer-se una idea del que significa trobar-se els comptes i haver de fer front als pagaments de 
les expropiacions i haver de fer front a una situació econòmica complicada. Per tant, pel que fa a 
la liquidació, res a dir.  
Pel que fa als drets de dubtós cobrament, aquí sí que m’agradaria dir que segons l’informe de 
compliment d’estabilitat pressupostària de l’interventor, en data 10 d’abril de 2024, a la tercera 
conclusió d’aquest informe l’interventor diu “La necessitat de finançament resultant de la liquidació 
del pressupost es deu principalment al dèficit de finançament de despeses estructurals, que és 
compensat amb ingressos volàtils o d’incerta execució”. És a dir, si ja a les conclusions estem 
dient que alguns ingressos són d’incerta execució, augmentem el percentatge del saldo de dubtós 
cobrament. O sigui, al 2023 vostès donen per perdut un 10% només. Creuen que d’aquests 6,5 
milions aproximadament, podran recaptar i cobrar el 90%? Jo aniria una mica més a màxims. Com 
a mínim pujar un 20%, igual que en el 2022. Vostès asseguren que en el 2022 es podrà recaptar 
un 70% d’aquest saldo. Doncs no sé, en lloc d’un 30% nosaltres ho pujaríem a un 40%. Cal ser 
prudent amb això. Sempre ho hem sigut. De fet, vam fer neteja nosaltres en la nostra època 
d’aquest saldo que era com molt irreal, no tenia gaire sentit tal i com estava perquè estava com 
molt inflat, volia dir, no? Per tant, cal ser prudent, cal ser realista i si el mateix interventor diu que 
és compensat amb ingressos d’incerta execució, pugem aquestes percentatges del 2023 i del 
2022. Jo crec que així tindrem un saldo de dubtós cobrament més acurat i més real. Més d’acord 
amb la realitat recaptatòria. Per tant, nosaltres ens abstindrem en aquesta ratificació.  
 
La Sra. López respon: Volia dir que la tasca d’aquest govern és reconduir i recuperar els 
romanents a nivells que garanteixin la suficiència econòmica per portar a l’Ajuntament a nivells 
d’eficiència i prendre mesures correctores que ja s’estan fent i augmentar els ingressos amb la 
nova via que hem fet, d’inspeccions i sancions. Era això. 
 
Vist l’expedient 1/2024/LP  relatiu a la liquidació dels Pressupostos Generals de la Corporació 
corresponent a l’exercici 2023, liquidació que ha estat aprovada per Decret de l’Alcaldia núm. 
2024/000878, de 12 d’abril de 2024, i corregida quan als errors detectats pel Decret de l’Alcaldia 
2024/000920, de 18 d’abril de 2024. 
 
Vist l’informe de la Intervenció General de l’Ajuntament, de data 10 d’abril de 2024. 
 



Vist que el Decret núm. 2024/000878, de data 12 d’abril de 2024, en el seus punts segon i tercer 
resol: 
 
“SEGON. Donar compte al Ple de l'Ajuntament, d'acord amb allò que disposa l'article 193.4 del 
text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, RDL 2/2004 de 5 de març. 
 
TERCER. Sotmetre a la ratificació del Ple de l'Ajuntament, d'acord amb allò que disposa 
l'article193 bis del text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, RDL 2/2004 de 5 de 
març, el resultat de l'aplicació dels criteris mínims determinants dels drets de difícil o impossible 
recaptació a 31 de desembre de 2023”. 
 
Tenint en compte allò que preveuen els articles 183 i següents del Text Refós de la Llei reguladora 
de les Hisendes Locals, aprovat per RD Legislatiu 2/2004, de 5 de març 
 
Vista la proposta de la presidenta de l'Àrea Econòmica i Recursos Humans  i previ dictamen de la 
Comissió Informativa de l'Àrea Econòmica i Recursos Humans celebrada el dia 19 d’abril de 2024, 
 
El Ple acorda, amb l’abstenció dels membres del grup municipal ECPMIR-C (5), i amb 16 vots a 
favor, dels membres dels grups municipals PSC-P (7), ERC-AM (4), PP (2), VIVIMIR (2) i VOX (1), 
el següent: 
 
PRIMER. Restar assabentat de la Liquidació dels pressupostos Generals de la Corporació 
corresponent a l’exercici 2023, aprovada per Decret d’Alcaldia núm. 2024/000878, de 12 d’abril de 
2024, i rectificada per Decret de l’Alcaldia 2024/000920, de 18 d’abril de 2024, el text del qual és el 
següent: 
 
“DECRETS  D’ALCALDIA D’APROVACIÓ DE LA LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST 2023. EXPEDIENT 
NÚM. 1/2024/LP 
 
Atès l’expedient de la Liquidació del Pressupost 2023, en que es posa de manifest, de conformitat amb 
l’article 93 del Reial Decret 500/1990, de 20 d'abril, pel qual es desenvolupa el capítol primer del títol sisè 
del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova el text refós de la Llei reguladora de les 
hisendes locals, en matèria de pressupostos, respecte el pressupost de despeses: Els crèdits inicials, les 
seves modificacions i els crèdits definitius; les despeses autoritzades i compromeses; les obligacions 
reconegudes; els pagaments ordenats; i els pagaments realitzats. I respecte del pressupost d’ingressos: les 
previsions inicials, les seves modificacions i les previsions definitives; els drets reconeguts; els drets 
anul·lats; i els dret recaptats nets. 
 
Com a conseqüència de la liquidació del pressupost es determinen: Els drets pendents de cobrament i les 
obligacions reconegudes pendents de pagament a 31 de desembre; elresultat pressupostari de l’exercici; els 
romanents de crèdit; i el romanent de tresoreria. 
 
Atès el que estableix l’article 191.1 i 191.2 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual 
s’aprova el text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, respecte del tancament i liquidació del 
pressupost. 
 
Atès el que estableix l’article 191.3 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el text 
refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, de conformitat amb l’article 90.1 del Reial Decret 
500/1990, de 20 d'abril, del Reglament pressupostari, respecte de les competències de l’Alcaldessa en 
l’aprovació de la liquidació del pressupost i l’informe previ preceptiu de la Intervenció. 
 
Vista la proposta presentada. 
 
Aquesta Alcaldia RESOL: 
 
PRIMER.- Aprovar la liquidació dels pressupostos Generals de la Corporació corresponent al’exercici 2023, 
amb els documents que l’integren, resultant el següent: 
 



1. Del Pressupost de l'Ajuntament 
 
1.1. Respecte al pressupost de despeses: 
 
Pressupost inicial de despeses:    49.631.258,74 € 
Modificacions de despeses:     15.016.509,28 € 
Pressupost definitiu de despeses:    64.647.768,02 € 
Obligacions reconegudes:     49.464.890,53 € 
Pagaments realitzats:     46.897.304,75 € 
Obligacions pendents de pagament:     2.567.585,78 € 
 
1.2. Respecte al pressupost d’ingressos: 
 
Pressupost inicial d’ingressos:    49.631.258,74 € 
Modificacions d’ingressos:     15.016.509,28 € 
Pressupost definitiu d’ingressos:    64.647.768,02 € 
Drets reconeguts nets:     52.140.203,01€ 
Devolució d’ingressos:      2.621.312,51 € 
Recaptació líquida:               44.860.121,54 € 
Drets pendents de cobrament:              7.280.081,47 € 
 
1.3. Resultat Pressupostari: 
 

 
CONCEPTE 

DRETS 
RECONEGUTS 

NETS 

OBLIGACIONS 
RECONEGUDES 

NETES 

RESULTAT 
PRESSUPOSTARI 

a. Operacions corrents 47.991.960,17 41.754.680,73 6.237.279,44 

b. Operacions de capital 1.659.096,30 4.980.971,60 -3.321.875,30 

1. Total operacions no financeres (a + b) 49.651.056,47 46.735.652,33 2.915.404,14 

c. Actius financers 30.110,00 30.110,00 0,00 

d. Passius financers 2.459.036,54 2.699.128,20 -240.091,66 

2.Total operacions financeres (c + d) 2.489.146,54 2.729.238,20 -240.091,66 

I. RESULTAT PRESSUPOSTARI DE 
L'EXERCICI (1+2) 

52.140.203,01 49.464.890,53 2.675.312,48 

Ajustos  

3. Crèdits gastats finançats amb romanent de tresoreria per a despeses generals 1.152.671,66 

4. Desviacions de finançament negatives de l'exercici 3.892.108,57 

5. Desviacions de finançament positives de l'exercici 3.600.341,56 

II. TOTAL AJUSTOS (3+4-5) 1.444.438,67 

RESULTAT PRESSUPOSTARI AJUSTAT (I + II) 4.119.751,15 

 
1.4.  Romanent de Tresoreria: 
 

CONCEPTE IMPORTS 

1. (+) Fons líquids 4.397.001,23 

2. (+) Drets pendents de cobrament 17.224.826,09 

(+) del Pressupost corrent 7.280.081,47  

(+) de Pressupostos tancats 9.190.850,92  

(+) d'operacions no pressupostàries 753.893,70  

3. (-) Obligacions pendents de pagament 7.401.844,20 

(+) del Pressupost corrent 2.567.585,78  

(+) de Pressupostos tancats 178.214,08  



(+) d'operacions no pressupostàries 4.656.044,34  

4. (+) Partides pendents d’aplicació  -57.420,44 

(-) cobraments realitzats pendents d'aplicació definitiva 124.105,96  

(+) pagaments realitzats pendents d'aplicació definitiva 66.685,52  

I. Romanent de Tresoreria Total (1+ 2 – 3 + 4) 14.162.562,68 

II. Saldos de dubtós cobrament 9.659.723,12 

III. Excés de finançament afectat 3.930.121,73 

IV. Romanent de Tresoreria per a despeses generals (I – II - III) 572.717,83 

 
1.5 Romanents de crèdit: 
 
El total de romanents de crèdit ascendeix a 15.182.877,49 Euros dels quals 5.637.109,10 Euros 
corresponen a romanents compromesos i 9.545.768,39 Euros son no compromesos. 
 
2. Del Pressupost de l'Organisme Autònom d'Informació Local 
 
2.1 Respecte al pressupost de despeses: 
 
Pressupost inicial de despeses: 437.971,83 € 

Modificacions de despeses: 0,00 € 

Pressupost definitiu de despeses: 437.971,83 € 

Obligacions reconegudes: 403.204,93 € 

Pagaments realitzats: 0,00 € 

Obligacions pendents de pagament: 437.971,83 € 

 
2.2. Respecte al pressupost d’ingressos: 
 
Pressupost inicial d’ingressos: 437.971,83 € 

Modificacions d’ingressos: 0,00 € 

Pressupost definitiu d’ingressos: 437.971,83 € 

Drets reconeguts nets: 422.931,25 € 

Devolució d’ingressos: 0,00 € 

Recaptació líquida: 437.971,83 € 

Drets pendents de cobrament: 0,00 € 

 
2.3. Resultat Pressupostari: 
 

 
CONCEPTE 

DRETS 
RECONEGUTS 

NETS 

OBLIGACIONS 
RECONEGUDES 

NETES 

RESULTAT 
PRESSUPOSTARI 

a. Operacions corrents 442.931,25 402.103,83 40.827,42 

b. Operacions de capital 0,00 1.101,10 -1.101,10 

1. Total operacions no financeres (a + b) 442.931,25 403.204,93 39.726,32 

c. Actius financers 0,00 0,00 0,00 

d. Passius financers 0,00 0,00 0,00 

2.Total operacions financeres (c + d) 0,00 0,00 0,00 

I. RESULTAT PRESSUPOSTARI DE 
L'EXERCICI (1+2) 

442.931,25 403.204,93 39.726,32 

Ajustos  

3. Crèdits gastats finançats amb romanent de tresoreria per a despeses generals 0,00 



4. Desviacions de finançament negatives de l'exercici 0,00 

5. Desviacions de finançament positives de l'exercici 0,00 

II. TOTAL AJUSTOS (3+4-5) 0,00 

 
 
2.4 Romanent de Tresoreria: 
 

CONCEPTE IMPORTS 

1. (+) Fons líquids 79.152,60 

2. (+) Drets pendents de cobrament 40.320,93 

(+) del Pressupost corrent 36.881,83  

(+) de Pressupostos tancats 0,00  

(+) d'operacions no pressupostàries 3.439,10  

3. (-) Obligacions pendents de pagament 42.631,32 

(+) del Pressupost corrent 30,23  

(+) de Pressupostos tancats 0,00  

(+) d'operacions no pressupostàries 42.601,09  

4. (+) Partides pendents d’aplicació  0,00 

(-) cobraments realitzats pendents d'aplicació definitiva 0,00  

(+) pagaments realitzats pendents d'aplicació definitiva 0,00  

I. Romanent de Tresoreria Total (1+ 2 – 3 + 4) 76.842,21 

II. Saldos de dubtós cobrament 0,00 

III. Excés de finançament afectat 0,00 

IV. Romanent de Tresoreria per a despeses generals (I – II - III) 76.842,21 

 
2.5 Romanents de crèdit: 
 
El total de romanents de crèdit ascendeix a 34.766,90 Euros dels quals 20.840,63 Euros corresponen a 
romanents compromesos i 13.926,27 Euros son no compromesos. 
 
SEGON.- Donar compte al Ple de l'Ajuntament, d'acord amb allò que disposa l'article 193.4 del textrefós de 
la Llei reguladora de les hisendes locals, RDL 2/2004 de 5 de març, en el que es diu que de la liquidació un 
cop aprovada se n'ha de donar compte al Ple en la primera sessió que es celebri. 
 
TERCER.- Sotmetre a la ratificació del Ple de l'Ajuntament, d'acord amb allò que disposa l'article193 bis del 
text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, RDL 2/2004 de 5 de març, el resultat de l'aplicació 
dels criteris mínims determinants dels drets de difícil o impossible recaptació a 31 de desembre de 2023. 
 
Els drets pendents de dubtós cobrament compleixen els percentatges mínims establerts a dita normativa, 
els quals han estat calculats d’acord amb els criteris de prudència definits en l’article 11 de la Nota 
informativa de la Direcció General de Política Financera, Assegurances i Tresor sobre el règim de tutela 
financera dels ens locals per a l’exercici 2023. Els càlculs obtinguts sumen un import total ajustat de 
9.659.723,12 Euros i corresponent al següent detall: 
 

ANY DRETS 
PENDENTS 

% DUBTÓS COBRAMENT 

2023 6.413.949,70 10,00 641.394,97 

2022 1.393.849,22 30,00 418.154,77 

2021 2.508.590,81 60,00 1.505.154,49 

2020 1.804.866,07 90,00 1.624.379,46 

2019 1.504.246,92 100,00 1.504.246,92 

39.726,32 RESULTAT PRESSUPOSTARI AJUSTAT (I + II) 



2018 863.449,89 100,00 863.449,89 

2017 785.342,39 100,00 785.342,39 

2016 806.025,75 100,00 806.025,75 

2015 89.807,68 100,00 89.807,68 

2014 96.448,09 100,00 96.448,09 

2013 159.099,86 100,00 159.099,86 

2012 120.707,49 100,00 120.707,49 

2011 119.512,19 100,00 119.512,19 

2010 72.118,50 100,00 72.118,50 

2009 19.707,33 100,00 19.707,33 

2008 20573,29 100,00 20.573,29 

 

ANY MULTES 
PENDENTS 

% DUBTÓS COBRAMENT 

2023 627.639,45 50% 313.819,73 

2022 999.560,65 50% 499.780,33 

 
QUART.- Remetre copia de la liquidació, d’acord amb allò que disposa l'article 193.5 del text refós de la Llei 
reguladora de les hisendes locals, RDL 2/2004 de 5 de març, a l'administració de l'Estat i de la Generalitat 
de Catalunya. 
 
CINQUÉ.- Publicar la liquidació aprovada en el Portal de la Transparència de la Seu electrònica 
del'Ajuntament de Montcada i Reixac, en compliment del que disposa l'article 11.1 a) de la Llei 19/2014, del 
29 de desembre, de transparència, accés a la informació pública i bon govern.”  

 
SEGON. Aprovar i ratificar, d'acord amb allò que disposa l'article 193 bis del text refós de la Llei 
reguladora les hisendes locals, RDL 2/2004 de 5 de març, el resultat dels drets de difícil o 
impossible recaptació a 31 de desembre de 2023, segons figuren a la liquidació aprovada. 
 
2.8 APROVACIÓ DE LA MODIFICACIÓ DE L’EXPEDIENT DE CONTRACTACIÓ PER A LA 
PRESTACIÓ DEL SERVEI DE LES ESCOLES BRESSOL MUNICIPALS FONT FREDA I CAN 
SANT JOAN; I AMPLIACIÓ DEL TERMINI DE LICITACIÓ.  
 
La Sra. López explica la proposta:  El Ple de l’Ajuntament a la sessió del dia 29 de febrer de 2024 
va acordar aprovar l’expedient de contractació per a la prestació del servei de les escoles bressol 
municipals Font Freda i Can Sant Joan. Durant el termini de la presentació de les proposicions 
s’han presentat escrits d’al·legacions en els quals es demanava la modificació dels plecs de 
condicions particulars, aprovats de manera que les educadores i mestres tinguessin les mateixes 
funcions cobrant el mateix sou, per tal de no promoure la discriminació salarial. L’àrea gestora 
responsable ha emès un informe on es manifesta que a la millora de les condicions cal afegir un 
nou criteri de valoració automàtic, en el plec de les clàusules administratives, particular. Per tant, 
procedeix la modificació de l’expedient de contractació , aprovat per incorporar aquest nou criteri 
de valoració automàtic de qualitat, amb l’ampliació necessària del termini de la presentació de les 
ofertes. Això seria tot.  
 
El Sr. Garrido expressa: El nostre vot serà a favor. Bàsicament, tota millora que s’inclogui en el 
procés de contractació i en aquest cas de l’equiparació salarial, de les educadores que facin les 
mateixes tasques, benvingut sigui. Per tant, el nostre vot serà favorable.  
 
La Sra. Segovia, regidora del grup municipal ECPMIR-C, exposa:  Com no podia ser d’altra 
manera, el nostre vot serà a favor. Tot el que siguin les condicions laborals de les noies que 
treballen a les escoles bressol, trobarà el nostre vot a favor.  
 



Vist l’expedient ordinari de contractació núm. CO2024000011, incoat per l’Àrea social, que té per 
objecte la prestació del servei de les escoles bressol municipals Font Freda i Can Sant Joan i 
també fomentar la millora de les condicions salarials de les persones treballadores adscrites a 
l’execució del contracte; 
 
Atès que el Ple de l’Ajuntament, en sessió del dia 29 de febrer de 2024, acordà aprovar l’expedient 
de contractació esmentat; i aprovar i disposar l’obertura del procediment d’adjudicació pel 
procediment obert i regulació harmonitzada; 
 
Atès que, durant el termini de presentació de proposicions, s’ha presentat un escrit d’al·legacions 
per part de la Coordinadora de Sectors Vulnerables de la Federació d’Educació de Comissions 
Obreres, en el qual es demana que es modifiquin els plecs de condicions particulars aprovats, de 
manera que les educadores/mestres que tinguin les mateixes funcions cobrin el mateix sou, per tal 
de no promoure’n la discriminació salarial; 
 
Atès que l’àrea gestora responsable ha emès un informe on es manifesta que la millora de les 
condicions salarials ja prevista en els plecs de condicions particulars aprovats s’hauria d’estendre, 
efectivament, a intentar assolir l’equiparació salarial del personal de plantilla i del personal suplent 
que té la categoria d’educadora infantil en el quadre de subrogació, i també a les noves 
incorporacions d’aquesta categoria, afegint a tal efecte un nou criteri de valoració automàtic de 
qualitat en el plec de clàusules administratives particulars; 
 
Atès que d’aquesta manera s’incideix encara més en l’objectiu de naturalesa social d’aquesta 
licitació, que és també la millora de les condicions salarials de les persones treballadores adscrites 
a l’execució del contracte, de forma que es dona compliment a l’obligació establerta a la Llei 
9/2017, de 8 de novembre, de Contractes del Sector Públic d’incorporar en les licitacions de 
manera transversal criteris i consideracions socials que tinguin relació amb l’objecte del contracte; 
 
Atès, per tant, que procedeix la modificació de l’expedient de contractació aprovat per tal 
d’incorporar aquest nou criteri de valoració automàtic de qualitat, amb l’ampliació necessària del 
termini de presentació d’ofertes; 
 
Vist l’informe favorable emès pel servei de contractació i compres, 
 
Vista la proposta de la presidenta de l'Àrea Econòmica i Recursos Humans i previ dictamen de la 
Comissió Informativa de l'Àrea Econòmica i Recursos Humans celebrada el dia 19 d'abril de 2024, 
 
El Ple acorda per unanimitat, amb el vot a favor dels 21 membres que formen la Corporació 
municipal, el següent: 
 
PRIMER. Aprovar la modificació de l’expedient ordinari de contractació núm. CO2024000011, que 
té per objecte principal la prestació del servei de les escoles bressol municipals Font Freda i Can 
Sant Joan, per tal d’incorporar un nou criteri de valoració automàtic de qualitat consistent en 
l’oferta d’equiparació salarial del personal de plantilla i del personal suplent que té la categoria 
d’educadora infantil en el quadre de subrogació, extensible a les noves incorporacions d’aquesta 
categoria. 
 
SEGON. Publicar en el Perfil de contractant de l’ajuntament la documentació contractual 
esmenada i l’aixecament de la suspensió del termini de presentació d’ofertes afegint-hi un termini 
de deu dies naturals.” 
 
2.9 APROVACIÓ DE LA DELEGACIÓ A FAVOR DE LA DIPUTACIÓ DE BARCELONA DE LA 
COMPETÈNCIA DE SELECCIÓ DE PERSONAL TEMPORAL TÈCNIC/A AUXILIAR DE 
BIBLIOTECA.  
 



La Sra. López explica la proposta: L’Ajuntament ha rebut la notificació del Decret de l’Àrea de Bon 
Govern, Assistència Local i Cohesió Territorial de la Diputació de Barcelona, en data 27 de febrer 
de 2024, que aprova la realització d’una actuació d’assistència i de cooperació local a favor dels 
ajuntaments, consistent en la constitució d’una borsa supramunicipal de personal laboral temporal 
o funcionari interí, en la categoria de tècnic o tècnica auxiliar de biblioteca, mitjançant la delegació 
de l’exercici de la competència de selecció de personal, que requerirà acord previ per part dels 
ajuntaments interessats. Actualment, l’Ajuntament té una borsa pròpia activa, de categoria tècnic o 
tècnica auxiliar de biblioteca, i s’ha considerat d’interès adherir-se a la borsa supramunicipal que 
ofereix la Diba, de manera accessòria. Així doncs, es proposa l’aprovació de l’acord de la 
delegació a favor de la Diputació de Barcelona en procés de selecció, que serà gestionat al 100% 
per la Diputació i es constituirà una borsa de treball supramunicipal, de la que l’Ajuntament podrà 
fer us, quan tingui necessitats de cobertura de personal temporal, especialment aquella de 
caràcter urgent e immediata. Gràcies.  
 
El Sr. Garrido intervé:  Entenem que això el que permetrà és tenir una borsa encara més gran i 
davant de necessitats urgents i necessitats necessàries que hi hagi per part de la biblioteca, que 
certament, hi ha hagut forces problemes, si això permet agilitzar i així ho han recomanat els 
tècnics de la casa, el nostre vot serà a favor. 
 
El Sr. de la Torre, regidor del grup municipal ECPMIR.C, expressa:  Nosaltres tenim uns certs 
dubtes sobre aquest procés. Per una banda, no ens queda clar si la borsa que actualment existeix, 
que té vigència fins al febrer de l’any 2025, es respectarà o si passarà a ser una qüestió que 
quedarà enrere. Si la resposta és que aquesta borsa no té continuïtat, voldríem saber si aquesta 
proposta l’han consensuat amb la part sindical de l’Ajuntament, la representació dels treballadors i 
les treballadores de l’Ajuntament, i en cas que la resposta sigui afirmativa, ens agradaria disposar 
de l’acta on això es recull. El nostre posicionament serà una abstenció, per tot això que acabem 
d’exposar i que ens genera certs dubtes, tot i que estem d’acord que durant tot el procés que hem 
tingut ha estat complicat tenir una borsa lo suficientment àmplia a nivell municipal per poder donar 
resposta, tenint en compte que és temporal la substitució, però tenint en compte que està recollida 
a la relació de llocs de treball, ens genera aquests dubtes. I també ens agradaria saber la 
motivació, ja que la seva exposició ha estat una mica breu. Ens agradaria saber la motivació que 
porta a l’Ajuntament a prendre aquesta decisió. Moltes gràcies.  
 
La Sra. López explica:  Com ja he dit en la meva intervenció, la borsa està activa. En referència a 
la Diputació, com que tardaran a tenir la borsa, nosaltres hem de tenir aquesta borsa. Ja havia dit 
en la intervenció que la borsa està activa i es comptarà amb la gent que hi ha, clar.  
 
El Sr. de la Torre afegeix: L’he entès perfectament senyora López. La pregunta era, que potser 
vostè no m’ha entès a mi, la pregunta era si quan tinguem la borsa que crearà la Diputació de 
Barcelona, que com li dic la que tenim nosaltres està activa i vigent fins al febrer de 2025, es 
substituirà una borsa per l’altre. Aquesta és la pregunta. La qüestió és que si això és així, 
nosaltres voldríem saber si això compta amb l’aprovació per part de la representació dels 
treballadors i treballadores de l’Ajuntament. En cas que fos afirmativa la resposta, ens agradaria 
disposar de l’acta on es recull aquesta informació i aquest trasllat de la informació a la 
representació dels treballadors.  
 
La Sra. López expressa: Ara no sóc coneixedora de que s’hagi traslladat als sindicats. El que sí 
que li torno a dir, perquè he entès perfectament el que ha dit, com que tardaran, nosaltres tenim 
borsa. La borsa s’esgotarà. O sigui, quan s’esgoti, tirarem de la borsa de la Diputació, però la 
nostra prioritat és sempre tenir borsa a l’Ajuntament. És la nostra prioritat.  
 
El Sr. de la Torre exposa: Em sembla una mica perillós per la seva part, no conèixer si s’ha fet el 
trasllat a la representació dels treballadors. Tenen la obligació de fer-ho, perquè sinó estarien 
vulnerant un dret fonamental dels treballadors.  
 



El Sr. Alcalde indica: Ho preguntarem i ja li passarem la informació i si hi ha acta, també li 
passarem.  
 
El Sr. de la Torre manifesta: No és una qüestió que s’hagi de preguntar, és una qüestió ja l’haurien 
de saber.  
 
La Sra. López explica: Si s’ha llegit la proposta, posa que s’informarà als sindicats. És això.  
 
El Sr. de la Torre demana: Ens agradaria disposar de l’acta on es recull aquest trasllat.  
 
Atès que, en data 29 de febrer de 2024, amb número de registre d’entrada TAOENT/2024005147, 
l’Alcaldia d’aquest ajuntament ha rebut la notificació del decret del diputat delegat de l’Àrea de Bon 
Govern, Assistència Local i Cohesió Territorial de la Diputació de Barcelona, de data 27 de febrer 
de 2024, publicat al BOPB amb CVE 202410045338, de data 6 de març de 2024, que aprova la 
realització d’una actuació d’assistència i cooperació local a favor dels ajuntaments consistent en la 
constitució  d’una Borsa supramunicipal de personal laboral temporal o funcionari interí, en la 
categoria de TÈCNIC/A AUXILIAR DE BIBLIOTECA (2024), mitjançant la delegació de l’exercici de 
la competència de selecció de personal que requerirà l’acord previ per part dels ajuntaments 
interessats. 
 
Atès que, en aquesta resolució es disposa que els destinataris de l’actuació d’assistència i 
cooperació local són els ajuntaments amb biblioteca integrada a la Xarxa de Biblioteques 
Municipals, mitjançant conveni amb la Diputació de Barcelona i es fixa l’abast i les condicions en 
què s’exercirà la competència delegada. 
 
Atès que es preveu un termini de 2 mesos, a comptar des de la recepció de la notificació del 
decret esmentat, per tal que els ajuntaments interessats adoptin l’acord de delegació i el notifiquin 
a la Diputació de Barcelona. 
 
Atès que L’Ajuntament de Montcada i Reixac, en exercici de la competència de promoció de la 
cultura i equipaments prevista a l’article 25.2.m) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les 
Bases de Règim Local (LRBRL) i, en compliment de la necessària prestació del servei de 
biblioteca pública que determina l’article 26.1 b) de la mateixa LRBRL, disposa de la Biblioteca 
municipal Elisenda de Montcada i de la Biblioteca municipal Can Sant Joan. 
 
Atès que, mitjançant conveni amb la Diputació de Barcelona, amb número 2023/11/1862, del 
registre de convenis de col·laboració i cooperació del Departament de la Presidència de la 
Generalitat de Catalunya, la Biblioteca municipal Elisenda de Montcada i la Biblioteca municipal 
Can Sant Joan es varen integrar en la Xarxa de Biblioteques Municipals (XBM) que la Diputació de 
Barcelona gestiona concertadament amb els ajuntaments de la seva demarcació. 
 
Atès que, en el marc d’aquest conveni, l’ajuntament ha assumit aportar el personal sense titulació 
bibliotecària, d’acord amb el mòdul assignat en base als Estàndards de Biblioteca Pública de 
Catalunya i paràmetres claus com la població de referència i la superfície de l’equipament. 
 
Atès que, per tal de resoldre les eventuals incidències del personal Tècnic Auxiliar de Biblioteca de 
l’Ajuntament, s’ha considerat oportú, a nivell polític i tècnic, delegar a favor de la Diputació de 
Barcelona les funcions de selecció per constituir una borsa de personal temporal en la categoria 
de Tècnic/a Auxiliar de Biblioteques, en els termes i amb l’abast establerts en el Decret del diputat 
delegat de l’Àrea de Bon Govern, Assistència Local i Cohesió Territorial de la Diputació de 
Barcelona, de data 27 de febrer de 2024, publicat al BOPB amb CVE 202410045338, de data 6 de 
març de 2024. 
 



Atesa la competència del Ple municipal, recollida en l’article 22.2.g) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
reguladora de les Bases de règim local, en relació a l’acceptació de la delegació de competències 
feta per altres Administracions Públiques. 
 
Atès que s’ha dut a terme el tràmit d’informació prèvia corresponent a la representació sindical. 
 
Vista la proposta de la presidenta de l'Àrea Econòmica i Recursos Humans  i previ dictamen de la 
Comissió Informativa de l'Àrea Econòmica i Recursos Humans celebrada el dia 19 d’abril de 2024, 
  
El Ple acorda, amb l’abstenció dels membres del grup municipal ECPMIR-C (5), i amb 16 vots a 
favor, dels membres dels grups municipals PSC-P (7), ERC-AM (4), PP (2), VIVIMIR (2) i VOX (1), 
el següent: 
 
PRIMER. Aprovar l’acord de delegació a favor de la Diputació de Barcelona de la competència de 
selecció de personal temporal Tècnic/a Auxiliar de Biblioteca, en els termes recollits en el Decret 
del diputat delegat de l’Àrea de Bon Govern, Assistència Local i Cohesió Territorial de la Diputació 
de Barcelona, de data 27 de febrer de 2024, publicat al BOPB amb CVE 202410045338, de data 6 
de març de 2024. 
 
“Acord Plenari de l’Ajuntament de Montcada i Reixac de delegació a favor de la Diputació de 
Barcelona de la competència de selecció de personal temporal Tècnic/a Auxiliar de Biblioteca 

 
DICTAMEN 

 
Aprovar la delegació a favor de la Diputació de Barcelona de la competència de selecció per 
constituir una borsa supramunicipal de personal funcionari interí/ personal laboral temporal, en la 
categoria de Tècnic/a Auxiliar de Biblioteques, pel sistema d’oposició. 
 
ANTECEDENTS 
 
1. En data 29 de febrer de 2024, amb número de registre d’entrada TAOENT/2024005147, 

l’Alcaldia d’aquest ajuntament ha rebut la notificació del decret del diputat delegat de l’Àrea de 
Bon Govern, Assistència Local i Cohesió Territorial de la Diputació de Barcelona, de data 27 de 
febrer de 2024, que aprova la realització d’una actuació d’assistència i cooperació local a favor 
dels ajuntaments consistent en la constitució  d’una Borsa supramunicipal de personal laboral 
temporal o funcionari interí, en la categoria de TÈCNIC/A AUXILIAR DE BIBLIOTECA (2024), 
mitjançant la delegació de l’exercici de la competència de selecció de personal que requerirà 
l’acord previ per part dels ajuntaments interessats. 
 
En aquesta resolució es disposa que els destinataris de l’actuació d’assistència i cooperació 
local són els ajuntaments amb biblioteca integrada a la Xarxa de Biblioteques Municipals, 
mitjançant conveni amb la Diputació de Barcelona i es fixa l’abast i les condicions en què 
s’exercirà la competència delegada. 
Així mateix, es preveu un termini de 2 mesos, a comptar des de la recepció de la notificació del 
decret esmentat, per tal que els ajuntaments interessats adoptin l’acord de delegació i el 
notifiquin a la Diputació de Barcelona. 
 

2. L’Ajuntament de Montcada i Reixac, en exercici de la competència de promoció de la cultura i 
equipaments prevista a l’article 25.2.m) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les 
Bases de Règim Local (LRBRL) i, en compliment de la necessària prestació del servei de 
biblioteca pública que determina l’article 26.1 b) de la mateixa LRBRL, disposa de la Biblioteca 
municipal Elisenda de Montcada i de la Biblioteca municipal Can Sant Joan. 
 
Mitjançant conveni amb la Diputació de Barcelona, amb número 2023/11/1862, del registre de 
convenis de col·laboració i cooperació del Departament de la Presidència de la Generalitat de 

https://presidencia.gencat.cat/ca/ambits_d_actuacio/relacions-institucionals/registre-de-convenis-de-collaboracio-i-cooperacio/detall#2023/11/1862


Catalunya, la Biblioteca municipal Elisenda de Montcada i la Biblioteca municipal Can Sant 
Joan es varen integrar en la Xarxa de Biblioteques Municipals (XBM) que la Diputació de 
Barcelona gestiona concertadament amb els ajuntaments de la seva demarcació. 
 
En el marc d’aquest conveni, l’ajuntament ha assumit aportar el personal sense titulació 
bibliotecària, d’acord amb el mòdul assignat en base als Estàndards de Biblioteca Pública de 
Catalunya i paràmetres claus com la població de referència i la superfície de l’equipament. 
 

3. Per tal de resoldre les eventuals incidències del personal Tècnic Auxiliar de Biblioteca de 
l’Ajuntament, i malgrat que la corporació disposa actualment d’una borsa de treball temporal 
d’aquesta categoria vigent fins el 28 de febrer de 2025, s’ha considerat oportú delegar a favor 
de la Diputació de Barcelona les funcions de selecció per constituir una borsa de personal 
temporal en la categoria de Tècnic/a Auxiliar de Biblioteques, en els termes i amb l’abast 
establerts en el Decret del diputat delegat de l’Àrea de Bon Govern, Assistència Local i 
Cohesió Territorial de la Diputació de Barcelona de data 27 de febrer de 2024, publicat al 
BOPB amb CVE 202410045338, de data 6 de març de 2024. 
 

FONAMENTS DE DRET 
 
D’acord amb l’article 8.1 de la Llei 40/2015, d’1 d’octubre, de Règim Jurídic del Sector Públic (en 
endavant LRJSP) la competència és irrenunciable i s’exercirà pels òrgans administratius que la 
tinguin atribuïda com a pròpia, llevat els supòsits de delegació o avocació, quan s’efectuïn en els 
termes previstos en aquesta o altres lleis.  
 
Així mateix, l’apartat 2 d’aquest mateix article 8 de la LRJSP disposa que la delegació de 
competències, entre d’altres figures, no suposa alteració de la titularitat de la competència, però si 
dels elements determinants del seu exercici que en cada supòsit es prevegin. 
 
En aquest sentit, l’atribució de competències als municipis i províncies ve establerta pel legislador 
a la legislació de règim local o en les lleis sectorials que incideixen en la seva esfera d’actuació.  
 
Tal com assenyala l’article 7 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases de Règim 
Local (en endavant LRBRL), les competències pròpies dels municipis, les províncies, les illes i la 
resta d’entitats locals territorials només podran ser determinades per Llei. 
 
Així, els article 25 i 26 de la LRBRL estableixen les matèries i serveis en què els municipis 
exerceixen competències pròpies, en els termes de la legislació de l’Estat i de les Comunitats 
Autònomes i que l’assistència de les diputacions es dirigirà preferentment a l’establiment i 
adequada prestació dels serveis mínims. 
 
Per a la prestació dels serveis municipals, les corporacions locals han de dotar-se dels mitjans 
personals necessaris que garanteixin el correcte desenvolupament dels esmentats serveis públics; 
en aquest sentit, l’article 100.1 de la LRBRL atribueix a cada corporació local la competència per a 
la selecció dels seu personal amb l’excepció dels funcionaris amb habilitació de caràcter nacional. 
 
D’una altra banda, l’article 31.2.a) de la LRBRL estableix que són fins propis de les diputacions 
assegurar la prestació integral i adequada en la totalitat del territori provincial els serveis de 
competència municipal i l’article 36.1, lletra b) de la mateixa LRBRL atribueix també a les 
diputacions la competència d’assistència i cooperació jurídica, econòmica i tècnica als municipis, 
especialment als de menor capacitat econòmica. 
 
Aquesta atribució competencial genèrica d’assistència municipal de les diputacions, posada en 
relació amb l’apartat 2.c) del mateix article 36.1 de la LRBRL comporta que les diputacions han de 
prestar suport en la selecció i formació del seu personal sense perjudici de l’activitat 



desenvolupada en aquestes matèries per l’Administració de l’Estat i la de les Comunitats 
Autònomes. 
 
La selecció de personal és un procés de presa de decisió sobre l’adequació dels/de les 
candidats/tes a les places ofertades, per a la qual cosa, és necessari utilitzar instruments 
d’avaluació que tenen com a objectiu permetre l’esmentada presa de decisió i que requereix una 
professionalització capacitada per a l’elaboració i utilització d’aquests instruments. 
 
Tot això comporta que per a l’exercici de la competència municipal de selecció de personal, resulti 
necessari l’adopció de determinats actes administratius, com són, l’aprovació de bases, la 
convocatòria, la realització de les proves d’aptitud o coneixements, el tractament de dades de 
caràcter personal, entre d’altres, així com disposar de personal tècnic especialitzat per a la 
realització del procediment, per a la constitució dels tribunals qualificadors, i també per la resolució 
dels eventuals recursos que es puguin presentar. 
 
Aquest Ajuntament, actualment, no està en condicions d’exercir aquesta competència de selecció 
amb els recursos humans i materials propis, per això i a l’empara de la normativa esmentada 
considera necessari delegar a favor de la Diputació de  Barcelona la competència per a la 
constitució de la borsa supramunicipal de personal temporal en la categoria de Tècnic/a auxiliar de 
biblioteca. 
 
Pel que a la l’òrgan municipal competent per aprovar aquesta delegació de competència, l’article 
47.2.h) de la LRBRL l’atribueix al Ple de la corporació i, expressament, exigeix per a la 
transferència de funcions o activitats a d’altres administracions públiques el quòrum qualificat de la 
majoria absoluta del nombre legal de membres de la Corporació. 
 
En conseqüència, atesos els motius exposats i la normativa aplicable, correspon al Ple de 
l’Ajuntament, amb l’informe preceptiu de la Secretaria i amb el quòrum qualificat de la majoria 
absoluta del nombre legal de membres de la Corporació, l’adopció dels següents: 
 

ACORDS 
 

Primer.- DELEGAR a favor de la Diputació de Barcelona la competència de selecció per constituir 
una borsa supramunicipal de personal funcionari interí / laboral temporal, en la categoria de 
Tècnic/a Auxiliar de Biblioteques, subgrup C1 / assimilat al subgrup funcionarial C1, pel sistema 
d’oposició, en els termes previstos en el decret del diputat delegat de l’Àrea de Bon Govern, 
Assistència Local i Cohesió Territorial de la Diputació de Barcelona, de data 27 de febrer de 2024 
(BOPB amb CVE 202410045338, de data 6 de març de 2024), que aprova l’actuació d’assistència 
i fixa l’abast i les condicions  per al correcte exercici de la competència delegada, el contingut del 
qual es reprodueix a continuació: 
 
“ (...) 
Primer.-. APROVAR la realització d’una actuació d’assistència i cooperació local a favor dels 
ajuntaments consistent en la constitució  d’una Borsa supramunicipal de personal laboral temporal 
o funcionari interí en la categoria de TÈCNIC/A AUXILIAR DE BIBLIOTECA (2024) destinada als 
Ajuntaments de la demarcació de Barcelona amb biblioteques integrades a la Xarxa de 
Biblioteques Municipals, mitjançant la delegació de l’exercici de la competència de selecció de 
personal que requeriran l’acord previ per part dels ajuntaments interessats i que es concretaran en 
els actes  següents: 
 

1. L’acceptació i publicació de la delegació de la competència municipal de selecció 
2. L’elaboració, aprovació i publicació al BOPB i al DOGC de les Bases de selecció i de la 

Convocatòria 
3. La recepció i tractament de sol·licituds de participació per mitjans electrònics 
4. L’elaboració de les llistes provisionals i, si escau, definitiva d’admesos i exclosos 



5. L’aprovació de la constitució de la Borsa supramunicipal de treball temporal 
6. La resolució de les al·legacions, reclamacions i recursos que es rebin al llarg del procés de 

selecció 
7. La gestió de la Borsa supramunicipal de treball temporal 
8. Qualsevol altra actuació administrativa de tràmit o executiva necessària per a la 

consecució de la finalitat d’aquesta delegació 
 

Segon.- FIXAR l’abast i condicions de la delegació, que es concreten en les regles següents: 
 

Regla primera. La delegació tindrà caràcter general i una durada de dos anys, a comptar des 
de la data del decret de constitució de la Borsa supramunicipal de personal temporal.  
Regla segona.- L’exercici de les facultats delegades s’ajustarà a les previsions contingudes en 
la normativa de règim jurídic de sector públic (Llei 40/2015 d’1 d’octubre), de funció pública i de 
règim local reguladora de la selecció de personal dels ens locals de Catalunya; amb caràcter 
general al Reial Decret Legislatiu 5/2015, de 30 d’octubre, que aprova el Text refós de la Llei de 
l’Estatut Bàsic de l’Empleat Públic; al Decret Legislatiu 1/1997, de 31 d’octubre, pel qual 
s’aprova la refosa en un text únic dels preceptes de determinats textos legals vigents a 
Catalunya; al RDL 2/2015, de 23 de octubre, pel qual s’aprova el text refós de la Llei de 
l’Estatut dels Treballadors, així com a l’acord de condicions de treball i/o al conveni col·lectiu 
vigent i altra normativa que resulti d’aplicació. Amb caràcter específic, l’exercici de les facultats 
delegades s’ajustarà a les previsions contingudes a les bases reguladores de la convocatòria 
del procés de selecció i a les regles de gestió de la borsa que resulti del procés, així com a la 
normativa interna de la Diputació de Barcelona continguda en el Reglament de les relacions 
electròniques en el marc dels procediments administratius en l’àmbit de Recursos Humans de 
la Diputació de Barcelona (publicat en el BOPB de 16/05/2019).  
Regla tercera. Les facultats delegades seran exercides pels òrgans de la Diputació de 
Barcelona de conformitat amb el seu Reglament orgànic, el seu règim de delegació de 
competències orgàniques i la resta de normativa de caràcter intern.  
L'Ajuntament podrà demanar, en qualsevol moment, informació sobre l’estat de tramitació del 
procés de selecció objecte de delegació i sobre la gestió de la borsa supramunicipal de 
personal temporal que es constitueixi, i la Diputació de Barcelona haurà de donar resposta 
immediata, o en un termini de 3 a 5 dies hàbils si la informació sol·licitada requereix d’un temps 
de preparació. 
 
Regla quarta. La Diputació de Barcelona exercirà les facultats delegades amb mitjans tècnics 
propis sense que suposi la dotació de recursos extraordinaris complementaris dels que ja 
disposa per al desenvolupament de les seves finalitats i en conseqüència, no s’establirà la 
fixació de cap retribució ni taxa específica per a la prestació d’aquest servei. 
 
Regla cinquena. Amb l’acord de delegació, l’Ajuntament acceptarà les condicions proposades 
per la Diputació de Barcelona, tant per a l’exercici de la competència de selecció de personal 
com per a la gestió de la Borsa de Treball en els termes establerts en aquesta resolució. 
 
Correspondrà a l’Ajuntament aprovar el nomenament interí o contracte laboral temporal de la 
persona proposada per la Diputació de Barcelona. 
 
Regla sisena. Correspon a la Diputació de Barcelona, gestionar la borsa supramunicipal de 
personal temporal derivada del procés de selecció, que es subjecta a les següents condicions 
de funcionament: 
 
1. La borsa es configurarà per zones en funció de la tria realitzada en la sol·licitud per les 

persones candidates i per ordre de puntuació obtinguda. 
 



2. La Diputació de Barcelona, en rebre peticions de personal per part dels ajuntaments, 
contactarà per rigorós ordre de puntuació les persones de la borsa que van optar per la 
zona corresponent a l’ajuntament demandant.   
 

3. En el moment de l’oferiment de contractació o nomenament, la Diputació de Barcelona 
facilitarà a la persona interessada la major informació possible sobre les característiques 
del nomenament interí o de la contractació temporal, condicions, durada, etc. La persona 
haurà de donar resposta a l’oferta com a màxim en el següent dia hàbil posterior a 
l’esmentada oferta. 

 
4. En el cas de que la persona no accepti l’oferiment, haurà de manifestar-ho per escrit i 

aportar la documentació acreditativa de la causa, en el seu cas, a través del correu 
electrònic de contacte. Mitjançant aquest correu electrònic les persones aspirants també 
podran formular dubtes o consultes.  
 

5. La no acceptació d’una oferta de contractació/nomenament en tres ocasions, sense que 
concorri alguna de les causes justificades previstes en el següent apartat, comportarà 
l’exclusió de la borsa.  

 
6. Les causes justificades de no acceptació són les següents:  
 

a) Estar en situació de permís de maternitat, paternitat, adopció, acolliment. 
b) Haver estat víctima de violència de gènere.  
c) Estar cursant estudis reglats amb incompatibilitat d’horaris. 
d) Estar en situació d’incapacitat temporal. 
e) Cura de fills menors de 3 anys, o de familiars fins al segon grau de consanguinitat o 

d’afinitat, que no es puguin valdre per ells mateixos. 
f) Altres causes de força major degudament acreditades.  

Les persones que estiguin treballant com a conseqüència d’aquesta borsa o d’una altra 
borsa de Tècnic/a Auxiliar de Biblioteca municipal, poden no acceptar noves ofertes de 
treball de la pròpia borsa, millorin o no les condicions de la seva actual 
contractació/nomenament, sense que això computi als efectes d’exclusió de la mateixa.  

 
7. En el cas que no hagi estat possible localitzar, per qualsevol mitjà, a la persona que li 

correspongui ser contractada o nomenada, es deixarà constància per escrit d’aquest fet en 
el registre de control de la borsa i es procedirà a contactar la següent persona de la borsa.  

 
8. Serà causa d’exclusió de la borsa de treball: 
 

a) La no acceptació de tres ofertes de contractació/nomenament sense que concorri alguna 
de les causes justificades de l’apartat 6 d’aquesta regla. 

b) La renúncia expressa de la persona candidata a formar part de la borsa. 
c) La no superació de dos períodes de prova comportarà l’exclusió definitiva de la borsa. 

En cas de no superació d’un únic període de prova, no es podrà tornar a contactar amb 
la persona per a oferir-li el mateix lloc de treball en la mateixa biblioteca. 

d) La renúncia a un nomenament o contracte per voluntat de l’empleat/da, excepte que el 
motiu de la renúncia sigui l’acceptació d’una nova oferta en aquesta borsa de treball o 
trobar-se en alguna de les causes previstes en l’apartat 6 d’aquesta regla. 

e) Per acomiadament disciplinari o suspensió ferma de funcions o per separació del servei, 
així com per pena principal o accessòria d’inhabilitació absoluta o especial per a càrrec 
públic amb caràcter ferm. 

f)     La no incorporació efectiva per causa no justificada al lloc de treball el primer dia de la 
contractació/nomenament.  
L’exclusió de la borsa de treball es comunicarà a la persona afectada per part de la 
Gerència de Serveis de Biblioteques.  



 
Regla setena. Incidència de la legislació sobre tractament de dades personals. 
1. Obligacions generals 
a. Les parts s’obliguen a complir el Reglament europeu 2016/679, de 27 d’abril, general de 
protecció de dades (RGPD) i la Llei orgànica 3/2018, de 5 de desembre, de protecció de 
dades personals i de garanties digitals (LOPDGDD). 
b. Atesa la titularitat de les dades objecte de tractament, correspon a l’Ajuntament, en tant 
que responsable del tractament, que delega les funcions de selecció per constituir una borsa 
de personal temporal, el compliment de les obligacions assenyalades a l’RGPD, a 
l’LOPDGDD. L’Ajuntament, Responsable del Tractament (RT) en determinar les finalitats i 
mitjans del mateix, lliurarà i permetrà la recollida  a la Diputació de Barcelona del conjunt de 
dades que es considerin necessàries per a desenvolupar la gestió material delegada, la qual 
cosa determinarà que la Diputació de Barcelona es constitueixi, en virtut d’aquest Conveni, 
en Encarregada del Tractament (ET). 
c. La Diputació de Barcelona, com a ET, d’acord amb els articles 28 RGPD i 33 de la 
LOPDGDD, utilitzarà les dades personals de conformitat amb les instruccions de 
l’Ajuntament, Responsable del Tractament (RT). 
2. Obligacions específiques de la Diputació de Barcelona com a Encarregat del Tractament 
(ET en endavant) 
Atès que la realització dels treballs derivats de la delegació de la competència de selecció 
suposa el tractament de dades personals, de persones identificades o identificables, 
s’indiquen a continuació les obligacions de l’ET en relació amb el tractament, tal com es 
preveu a la normativa vigent sobre protecció de dades personals.  
a. L’ET utilitzarà les dades personals objecte de tractament només per a la finalitat objecte 

d’aquesta delegació. En cap cas pot utilitzar les dades personals per a finalitats pròpies. 
b. Si l’ET considera que alguna de les instruccions infringeix el RGPD o qualsevol altra 

disposició en matèria de protecció de dades personals de la Unió o dels estats membres, 
informarà immediatament l’RT. 

c. Si l’ET ha de transferir dades personals a un tercer país o a una organització 
internacional, en virtut del dret de la Unió o dels estats membres que li sigui aplicable, ha 
d’informar el responsable d’aquesta exigència legal de manera prèvia, tret que aquest 
dret ho prohibeixi per raons importants d’interès públic. 

d. El personal de l’ET que tingui accés a les dades personals rebudes de l’RT, mantindrà de 
manera indefinida el deure de secret respecte de les dades personals a les quals hagi 
tingut accés en virtut d’aquesta delegació.  

e. L’ET garantirà que les persones autoritzades per tractar dades personals es 
comprometen a respectar la confidencialitat i a complir les mesures de seguretat 
corresponents, a les quals informarà convenientment. 

f.  L’ET garantirà la formació necessària en matèria de protecció de dades personals de les 
persones autoritzades per tractar dades personals. 

g. S’autoritza a la Diputació de Barcelona la subcontractació d’actuacions vinculades o 
derivades d’aquesta delegació, prèvia comunicació a l’Ajuntament, responsable del 
tractament. En aquest cas, l’ET resta obligada a subscriure el corresponent acord de 
tractament de manera que la subcontractista quedi subjecte a les mateixes condicions 
(instruccions, obligacions, mesures de seguretat…) i amb els mateixos requisits formals 
que ella, pel que fa al tractament adequat de les dades personals i a la garantia dels 
drets de les persones afectades.  

h. L’ET facilitarà el dret d’informació en el moment de recollir les dades. 
i. L’ET assistirà eventualment l’RT en la resposta a l’exercici dels drets següents: 

 
4. Accés, rectificació, supressió i oposició 

 
II. Limitació del tractament 
 



Si eventualment les persones afectades exerceixin els drets d’accés, rectificació, supressió 
i oposició i limitació del tractament davant l’ET, aquesta ho comunicarà a l’adreça de correu 
electrònic del Delegat de Protecció de dades de l’RT. La comunicació es farà juntament, si 
escau, amb altres informacions que puguin ser rellevants per resoldre la sol·licitud.  
 

j. Notificacions de violacions de la seguretat de les dades personals. 
 

L’ET informarà l’RT, sense dilació indeguda i en qualsevol cas abans del termini màxim de 
48 hores, a través del correu electrònic de la persona Delegada de protecció de dades de 
l’RT, de possibles violacions de la seguretat de les dades personals al seu càrrec de les 
quals tingui coneixement, juntament amb tota la informació rellevant per documentar i 
comunicar la incidència. 
La notificació no es portarà a terme quan sigui improbable que l’incident constitueixi un risc 
per als drets i les llibertats de les persones físiques. 
Si se’n disposa, cal facilitar, com a mínim, la informació següent: 

 Descripció de la naturalesa de la violació de la seguretat de les dades personals, 
incloses, quan sigui possible, les categories i el nombre aproximat d’interessats 
afectats i les categories i el nombre aproximat de registres de dades personals afectats. 

 Nom i dades de contacte del delegat de protecció de dades o d’un altre punt de 
contacte en el qual es pugui obtenir més informació. 

 Descripció de les possibles conseqüències de la violació de la seguretat de les dades 
personals. 

 Descripció de les mesures adoptades o proposades per posar remei a la violació de la 
seguretat de les dades personals, incloses, si escau, les mesures adoptades per 
mitigar els possibles efectes negatius.  

Si no és possible facilitar la informació simultàniament, i en la mesura en què no ho sigui, la 
informació s’ha de facilitar de manera gradual sense dilació indeguda. 

k. L’ET donarà suport a l’RT a l’hora de fer les avaluacions d’impacte relatives a la 
protecció de dades o de fer les consultes prèvies a l’autoritat de control, quan escaigui. 

l.  L’ET posarà a disposició de l’RT tota la informació necessària per demostrar que 
compleix les seves obligacions, així com per portar a terme les auditories o les 
inspeccions que efectuïn el responsable o un altre auditor autoritzat per ell. 

m. Sense menyscapte d’adreçar-se a la Gerència de Serveis d’Assistència al Govern Local 
(GSAGL) o a la Gerència de Serveis de Biblioteques (GSB) per a totes les qüestions no 
relatives a la protecció de les dades personals, l’ET posa a disposició de l’RT la seva 
bústia de Compliment Normatiu en Protecció de Dades personals rgpd@diba.cat per a 
les necessitats de gestió i coordinació de l’esmentat compliment normatiu, i la bústia de 
la persona  Delegada de Protecció de Dades dpd@diba.cat, com a canal  preferent per a 
la comunicació amb la persona Delegada de Protecció de Dades de l’Ajuntament. 

n. Un cop finalitzada la vigència de la delegació, llevat renovació del termini temporal de la 
delegació, l’ET esborrarà les dades existents en els seus equips informàtics. Si aquest 
fos el cas, l’ET podrà conservar-ne una còpia, amb les dades degudament bloquejades, 
mentre es puguin derivar responsabilitats de l’execució de la delegació. 
 

5. Obligacions específiques de l’Ajuntament com a Responsable del Tractament (RT en 
endavant) 
 

a. L’Ajuntament s’obliga a adoptar tots els actes administratius i dur a terme les actuacions 
que siguin necessàries perquè la Diputació pugui executar el seguit d’activitats en què 
consisteix la gestió material objecte d’aquesta delegació.  

b. L’Ajuntament es compromet a seguir els protocols d’actuació que s’estableixin per la 
Diputació en aplicació de la normativa o com a conseqüència dels sistemes informàtics o 
dels processos de treball i metodologia que es defineixin de forma específica per a dur a 
terme la gestió material objecte d’aquesta delegació.  



c. Lliurar i permetre la recollida a la Diputació les dades necessàries per a la correcta 
realització de competència delegada.  

d. Fer una avaluació d’impacte relativa a la protecció de dades personals de les operacions 
de tractament que ha d’efectuar l’encarregada, solament en el cas que pertoqui.  

e. Fer les consultes prèvies que correspongui, solament en el cas que pertoqui.  
f.     Vetllar, abans i durant tot el tractament, perquè l’encarregada compleixi l’RGPD. 
g. Supervisar el tractament, inclosa l’execució d’inspeccions i auditories.  
h. Autoritzar L’ET a: 

 

 Dur a terme el tractament fora dels locals del responsable del tractament (únicament 
pels usuaris o perfils d’usuaris assignats).  

 L’entrada i sortida dels suports i documents que continguin dades personals, inclosos 
els compresos i/o annexes a un missatge electrònic, fora dels locals sota el control del 
responsable del tractament.  

 L’execució dels procediments de recuperació de dades que l’ET es vegi en l’obligació 
d’executar. 

 Comunicar les dades recollides a altres responsables del tractament que hagin subscrit 
un acord municipal de delegació en els termes que preveu el present Acord plenari de 
la Diputació.  
 

i. Correspondrà a l’RT la valoració de les possibles violacions de seguretat de les dades 
personals reportades per l’ET així com la seva notificació a l’APDCAT (quan sigui 
probable que la violació suposi un risc pels drets i llibertats de les persones físiques) i als 
interessats (quan sigui probable que suposi un alt risc), segons allò establert als articles 
33 i 34 de l’RGPD. Tal com s’indica al subapartat j) de l’apartat 2 d’aquesta clàusula 
Sisena, en cas de violació de seguretat, l’ET facilitarà la informació necessària.  
 

Regla vuitena. La delegació de les funcions de selecció conferida finalitzarà per les causes 
següents: 
1. El transcurs del termini de la vigència de la delegació, d’acord amb allò que estableix la 
regla primera. 
2. L’acord mutu entre l’Ajuntament i la Diputació de Barcelona. 
3. Qualsevol altra causa prevista per la normativa vigent. 

 
Tercer.- NOTIFICAR aquesta resolució als Ajuntaments amb biblioteca integrada en la Xarxa de 
Biblioteques Municipals.  
 
Quart.- DISPOSAR un termini de dos mesos a comptar des de la data de recepció de la notificació 
de la present resolució, per tal que els ajuntaments que desitgin delegar la competència de 
selecció notifiquin l’acord plenari de delegació a la Diputació de Barcelona. 
(...)” 
 
 
Segon.- Notificar aquest acord de delegació a la Diputació de Barcelona.  
 

...............................................................” 
 
SEGON. Notificar l’acord Plenari de delegació a la Diputació de Barcelona. 
 

TERCER. Comunicar l’acord Plenari de delegació a la Regidoria de Cultura i Patrimoni de 
l’Àrea Social i a la representació sindical. 
 
3. ASSUMPTES DE L'ÀREA SOCIAL 
 



3.1 APROVACIÓ DE LES BASES I CONVOCATÒRIA QUE REGIRAN L’ATORGAMENT DE 
LES SUBVENCIONS PER LA FORMACIÓ, EL MATERIAL DIDÀCTIC I LES TAXES DE LA 
PROVA TEÒRICA DE PERMISOS DE CONDUIR TIPUS B PER A JOVES D’ENTRE 18 I 35 
ANYS PER A L’EXERCICI 2024. 
 
El Sr. Ruiz, president de l’àrea Socia, explica la proposta:  Efectivament, avui portem a ple 
l’aprovació de les bases i convocatòria que regiran l’atorgament de les subvencions per a la 
formació, el material didàctic i les taxes de la prova teòrica de permisos de conduir tipus B per a 
joves entre 18 i 35 anys, per a l’exercici 2024. Si em permeten, voldria comentar uns antecedents. 
Tot això està dins el que és el projecte “Viu la Ribera”. Comentar-los que l’Ajuntament de 
Montcada i Reixac va rebre el suport econòmic de l’Àrea Metropolitana de Barcelona, dins el 
programa “Integral de Barris per a la millora de rendes 2022-2024”.   
Aquest suport econòmic ha permès el desenvolupament de l’esmentat projecte “Viu la Ribera” que 
centra les seves accions en el barri de la Ribera. Fer esment que la Ribera presenta unes 
dificultats socials objectivades en els diferents informes i documents tècnics, que acrediten la 
necessitat d’una intervenció des de diferents perspectives per millorar la convivència, facilitar la 
incorporació al mercat de treball, evitar l’abandonament escolar i preveure altres situacions de risc 
social. La inserció laboral segueix essent un dels objectius fonamentals en la intervenció social, en 
el marc de les polítiques de benestar. El treball digne i estable és un element vital en la relació i 
desenvolupament social i personal de la ciutadania. En els darrers anys, els llocs de feina s’han 
vist reduïts i bona part dels assistents pateixen una precarietat generalitzada. També s’ha 
comprovat que existeixen grans diferències entre els joves segons la seva procedència social i 
situació familiar. Tenir el carnet de conduir pot ser un requisit indispensable en algunes ofertes de 
feina. Per tal de contribuir a la formació i preparació dels joves de Montcada i Reixac i facilitar la 
seva inserció laboral es posa a disposició l’ajuda econòmica per a la obtenció del permís de 
conduir tipus B. Abans d’introduir-nos en aquestes bases, voldria fer esment amb uns detalls.  
Dins d’aquest projecte “Viu la Ribera” vam incorporar una prova pilot en l’últim trimestre de l’any 
2023, on si em permeten les dades, vam tenir 56 persones inscrites, 11 dones, 9 homes, 17 
persones censades al barri de la Ribera i 3 persones que no. Tornem a portar aquest projecte, que 
vam veure que tenia molt d’encert i molta participació, com he comentat, i el que fem avui és 
elevar aquesta proposta al rang de subvenció. Si em permeten, faré cinc cèntims dels punts 
interessants de la proposta, de la subvenció: “En aquestes bases, l’Ajuntament de Montcada i 
Reixac pretén regular el conjunt de condicions i el procediment de sol·licitud, l’atorgament i la 
justificació de les subvencions, destinades a joves entre 18 i 35 anys, per la formació, el material 
didàctic i les taxes de la prova teòrica, dels permisos de conduir tipus B, per l’exercici 2024, amb 
un màxim de 500 euros per persona. Hi ha 20 places i com dic, es destinaran 10.000 euros en 
total, 500 euros com a màxim per a cada persona.  
Els requisits de les persones que podran sol·licitar les persones físiques que compleixin aquestes 
condicions: Tenir entre 18 i 35 anys ambdós inclosos o bé complir els 18 anys el mateix any de la 
convocatòria i un punt important, donat que està dins del punt del projecte “Viu la Ribera” s’ha 
d’estar empadronat al barri de la Ribera de Montcada i Reixac i residir al municipi de forma 
efectiva. Excepcionalment, en cas de no cobrir-se el total de les places, ja que són 20 places, 
s’admetran les sol·licituds de la resta veïnes i veïns del municipi, que compleixin els requisits. En 
aquestes bases de la subvenció es contemplen també un rang de punts de valoració, de criteris 
que es tindran en compte, com la situació familiar i la situació familiar.  
També hi ha unes obligacions que tenen les persones beneficiàries com he fet esment a la partida 
pressupostària, també hi ha la justificació. Les persones que siguin beneficiàries d’aquestes 
subvencions tindran fins a 3 mesos, posteriors al pagament de la subvenció, en que hauran 
d’aportar una documentació determinada. Tenen vostès tota la documentació i estaré encantat de 
poder aportar alguna dada més. Dir-los que esperem el vot a favor d’aquestes bases.  
 
El Sr. Hernández, regidor del grup municipal VOX, intervé: Abans de donar el vot, voldria dir que 
està molt bé aquest tipus de projectes, però gent amb aquest tipus de necessitats n’hi ha a tots els 
barris. Reduir-ho al barri de la Ribera em sembla... A veure si per a pròximes vegades, es fa 
extensiu a tots els barris. D’acord? El nostre vot serà a favor.  



 
La Sra. Tort, regidora del grup municipal ERC-AM, expressa: El nostre vot també serà a favor. 
Valorem positivament el programa integral de barris i creiem que aquesta subvenció ajudarà 
bastant als joves de la Ribera, a l’hora d’inserir-se al món laboral.  
 
La Sra. Sempere, regidora del grup municipal ECMIR-C, manifesta:  Nosaltres hem revisat 
l’informe de gestió de l’any 2023 de Serveis Socials i volíem felicitar públicament a l’equip de 
Serveis Socials i a la resta de regidories i tècnics de l’Àrea Social per la quantitat d’accions que 
s’han posat en marxa en el barri de la Ribera, amb el projecte “Viu la Ribera”. Arrel de la 
subvenció que vam demanar l’any 2022 a l’Àrea Metropolitana de Barcelona, per ser el barri més 
vulnerable de tota la zona Metropolitana de Barcelona. Per tant, i vistos els resultats, ens sembla 
del tot necessari que es facin projectes com el que portem a aprovació avui, al ple, per a les 
persones en situació de vulnerabilitat econòmica, especialment si són joves que necessiten el 
carnet de conduir per treballar o estudiar, com ja hem explicat.   
Ens agraden aquest tipus d’accions finalistes, però s’ha fet un canvi de la primera a la segona 
edició d’aquest projecte que no ens agrada. No entenem que a l’octubre l’Ajuntament hagi fet un 
contracte amb una autoescola que oferia el paquet teòric a aquests joves i el model que proposen 
ara, 6 mesos després,  és donar 500 euros a cada persona i que s’ho facin ells mateixos. 
Realment, el que no ens agrada d’aquest nou model és que ara a les bases es recull que les 
persones que tinguin deutes amb l’administració central o amb l’Ajuntament no podran rebre 
aquest ajut de 500 euros. Precisament, fem un projecte per a persones vulnerables en situacions 
precàries. La subvenció és per ajudar a la gent. No dic, en cap cas, que haguem de condonar 
deutes, ni fer la vista grossa, però segurament una persona que té una situació vulnerable no hagi 
pogut pagar algun rebut amb l’administració i necessiti un carnet per poder treballar i  guanyar 
diners, per poder pagar precisament aquest rebut, deute o senzillament, per viure. Segurament, 
qui no té per menjar tampoc té tots els rebuts amb l’administració al dia. Per tant, posar aquest 
tipus de clàusules acaba desvirtuant una subvenció que tenia molt bona intenció però que acaba 
cenyint-se tant a normatives de despatx que faran que qui realment necessiti aquesta ajuda potser 
acabi per no rebre-la. Per això, aquest nou model de subvenció que plantegen no ens agrada i 
s’allunya de la finalitat de la subvenció que és posar-ho fàcil a qui més necessitats té. La intenció 
és bona, però la fórmula no ens agrada, així que ens abstindrem en aquest punt. Gràcies.  
 
El Sr. Ruiz conclou: Moltes gràcies a tothom pel sentit del vot. Creiem que és una acció 
necessària. Li hem donat aquest rang de subvenció en aquest cas. Senyor Hernández, li comento, 
el projecte “Viu la Ribera” s’enfoca primàriament i definitivament al barri de la Ribera, pels motius 
que abans han estat esmentats i que també ha comentat la senyora Sempere. En aquest cas, 
aquesta subvenció i aquest projecte, esdevé objecte el barri de la Ribera. Afegir-me també a la 
gratitud de tots els treballadors de Serveis Socials i de tots els tècnics i tècniques de l’Àrea Social.  
El projecte Viu la Ribera!, amb el suport del “Programa Integral de Barris per a la Millora de 
Rendes 2022-2024” de l’Àrea Metropolitana de Barcelona, pretén millorar la qualitat de vida 
present i futura dels veïns i veïnes del barri des d’una intervenció a partir de diferents 
perspectives: la millora de la convivència, l’absentisme escolar, la inserció laboral i l’acció 
comunitària; 
 
Dins la perspectiva de la inserció laboral, un dels objectius és acompanyar i donar suport als 
joves, oferint-los eines i oportunitats que els hi permeti ampliar la seva formació i dotar-los de 
recursos que facilitin la seva incorporació al mercat de treball;  
 
A la partida pressupostaria núm. 501/32704/48200/231402 Pla de Barris 2022-2024 Viu la Ribera!. 
Subvencions per a joves hi ha una dotació total i màxima de deu mil euros (10.000 €), per a poder 
atorgar les subvencions per la formació, el material didàctic i les taxes de la prova teòrica de 
permisos de conduir tipus B per a un total de vint joves entre 18 i 35 anys; 
 
S’han elaborat unes bases per fixar els criteris per a la concessió de subvencions per la formació, 
el material didàctic i les taxes de la prova teòrica de permisos de conduir tipus B per a joves 



d’entre 18 i 35 anys per a l’exercici 2024, amb l’objectiu de promoure i potenciar la inserció laboral 
de les persones joves del barri de La Ribera de Montcada i Reixac;  
 
Vist l’informe tècnic i les bases que consten a l’expedient. 
 
Vista la proposta de la presidenta de l'Àrea Social i previ dictamen de la Comissió Informativa de 
l'Àrea Social celebrada el dia 19 d’abril de 2024, 
  
El Ple acorda, amb l’abstenció dels membres del grup municipal ECPMIR-C (5), i amb 16 vots a 
favor, dels membres dels grups municipals PSC-P (7), ERC-AM (4), PP (2), VIVIMIR (2) i VOX (1), 
el següent: 
 
PRIMER. Aprovar les bases i convocatòria que regiran l’atorgament de les subvencions per la 
formació, el material didàctic i les taxes de la prova teòrica de permisos de conduir tipus B per a 
joves d’entre 18 i 35 anys per a l’exercici 2024 del barri de la Ribera, dintredel programa Viu la 
Ribera!. 
 
SEGON. Publicar les bases i convocatòria de les subvencions a l’e-tauler de la seu electrònica de 
l’Ajuntament, www.montcada.cat 
 
TERCER. Fixar el termini de presentació de sol·licituds per a la concessió d’ajuts del 2 de maig  
fins al 20 de maig de 2024. 
 
QUART. Aprovar la llista número 12024000614 PLE_DOCS que conté el document comptable A 
per un import de 10.000,00 €, a càrrec de la partida pressupostaria núm. 501/32704/48200/231402 
Pla de Barris 2022-2024 Viu la Ribera!. Subvencions per a joves, del pressupost 2024. 
 

4. RATIFICACIONS I ASSABENTATS 
 
4.1. DECRET NÚM. 2024/000806, DE 2 D’ABRIL DE 2024. 
 
Vist el Decret de l’Alcaldia número 2024/000806, de 2 d’abril de 2024, el text del qual és el 
següent: 
 
“Atès que correspon a l’Alcaldia dirigir el govern i l’administració municipal, i per tal de portar a 
terme les funcions i les competències que la llei encomana als Ajuntaments, li correspon també 
designar els regidors que han portar a terme aquestes tasques de col·laborar amb l’alcaldia en el 
govern i l’administració municipal, 
 
Atès el que disposa l’article 23.4 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim 
local, els articles 43, 44 i 45 del Reial Decret 2568/1986, de 28 de novembre, pel que s’aprova el 
Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les corporacions locals i el Reglament 
orgànic municipal, 
 
Vist el Decret de l'Alcaldia 2239/2023, de data 18 de setembre 2023, pel que es van designar 
regidors delegats i regidores delegades per diferents matèries, i que entre aquests es trobava la 
regidora Sra. Dori Alcalá Puerta, 
 
Atès que per Decret de l’Alcaldia 2424/2023 de data 4 d’octubre de 2023, es va substituir 
puntualment la Sra. Dori Alcalá Puerta en algunes funcions per altres membres de l’ajuntament, en 
tant es trobés en situació de baixa temporal. 
 



També per Decret núm. 2822/2023 es va designar puntualment el regidor Sr. Rafael Ruiz per 
substituir la Sra. Dori Alcalá Puerta com a representant de l’Ajuntament a l’ADF “La Serralada”, en 
tant durés la situació de baixa. 
 
Vist que en data 2 d’abril de 2024 la Sra. Dori Alcalá ha estat donada d’alta i es pot reincorporar 
plenament a les seves funcions, pel que procedeix que recuperi les delegacions que li van ser 
atribuïdes dintre del govern municipal. 
 
L’Alcaldia, fent ús de les atribucions que l’atorga l’article 21 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
reguladora de les bases de règim local. 
 
Vista la proposta presentada. 
 
Aquesta Alcaldia RESOL: 
 
PRIMER. Designar la Sra. Dori Alcalá Puerta, en concordança amb el Decret de l'Alcaldia 
2239/2023, de data 18 de setembre 2023, regidora delegada de les següents matèries: 
 
- Medi Natural 
- Transició Ecològica i energètica 
- Serveis Socials, capacitats diverses i Polítiques d’Inclusió 
- Sanitat i Salut Pública 
- Feminisme i Igualtat 
- Així mateix, recupera la condició de representant de l’Ajuntament de Montcada i Reixac a l’entitat 
ADF “La Serralada”. 
 
SEGON. L’àmbit de les presents delegacions és el relatiu a les facultats de despatx, gestió i 
signatura de propostes de resolució dels assumptes que es tramiten a les dependències 
municipals a què es refereixen cadascuna de les matèries objecte de delegació. 
 
TERCER. Donar compte al Ple a la propera sessió que celebri, i publicar aquestes designacions 
en el Butlletí Oficial de la Província de Barcelona, i a la seu electrónica de l'Ajuntament de 
Montcada i Reixac, al Portal de Transparència, en compliment del que disposen els articles 5 i 
següents de la Llei 19/2013, de 9 de desembre, de transparència, accés a la informació i bon 
govern i 8 i següents de la Llei 19/2014, de 29 de desembre, de transparència, accés a la 
Informació i bon govern de Catalunya. 
 
QUART. Aquest Decret sortirà efectes des de la data de la seva signatura.” 
 
El Ple en resta assabentat del seu contingut. 
 
4.2. DECRET NÚM. 2024/000924, DE 19 D’ABRIL DE 2024. 
 
Vist el Decret de l’Alcaldia número 2024/000924, de 19 d’abril de 2024, el text del qual és el 
següent: 
 
“Atès que correspon a l’Alcaldia dirigir el govern i l’administració municipal, i per tal de portar a 
terme les funcions i les competències que la llei encomana als Ajuntaments, li correspon també 
designar els regidors que han portar a terme aquestes tasques de col·laborar amb l’alcaldia en el 
govern i l’administració municipal, 
 
Atès el que disposa l’article 23.4 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim 
local, els articles 43, 44 i 45 del Reial Decret 2568/1986, de 28 de novembre, pel que s’aprova el 
Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les corporacions locals i el Reglament 
orgànic municipal, 



 
Vist el Decret de l'Alcaldia 2239/2023, de data 18 de setembre 2023, pel que es designen regidors 
delegats i regidores delegades per diferents matèries, i que entre aquests es troba el regidor Sr. 
Carles Vilalta Balart, 
 
Atesa la conveniència de substituir puntualment el Sr. Carles Vilalta Balart en algunes funcions, 
per motius personals del dit regidor que es troba de llicència per paternitat, per a un millor 
funcionament de les tasques que té encomanades. 
L’Alcaldia, fent ús de les atribucions que l’atorga l’article 21 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
reguladora de les bases de règim local. 
 
Vista la proposta presentada. 
 
Aquesta Alcaldia RESOL: 
 
PRIMER. Designar provisionalment el regidor que s’indica, per a la signatura com a regidor 
delegat, en substitució temporal del Sr. Carles Vilalta Balart. 
 
- Regidor delegat d’Esports, de l’Àrea Social: Sr. Albert Carandell Luque 
 
SEGON. L’àmbit de la present delegació provisional és el relatiu a les facultats de despatx, gestió i 
signatura de propostes de resolució dels assumptes que es tramiten a les dependències 
municipals a què es refereixen cadascuna de les matèries objecte de delegació. 
 
TERCER. La regidoria de Gent Gran de l’Àrea Social no és objecte de delegació i romandrà en 
l’Alcaldia. 
 
QUART. Donar compte al Ple a la propera sessió que celebri, i publicar aquestes designacions en 
el Butlletí Oficial de la Província de Barcelona, i a la seu electrónica de l'Ajuntament de Montcada i 
Reixac, al Portal de Transparència, en compliment del que disposen els articles 5 i següents de la 
Llei 19/2013, de 9 de desembre, de transparència, accés a la informació i bon govern i 8 i 
següents de la Llei 19/2014, de 29 de desembre, de transparència, accés a la Informació i bon 
govern de Catalunya. 
 
CINQUÈ. Aquest Decret sortirà efectes des de la data de la seva signatura.” 
 
El Ple en resta assabentat del seu contingut. 
 
 
5. MOCIONS 
 
5.1. MOCIÓ PER A LA REINCORPORACIÓ DEL RETRAT DEL REI FELIP VI A LA SALA DE 
PLENS 

El Sr. Hernández, portaveu del grup municipal VOX, presenta la moció: Com algun de vostès 
recordarà, en el ple de juliol del 2015, la CUP, que actualment manca de representació, va decidir 
que la imatge del rei no hauria d'ocupar espai en aquesta sala. I què va passar? Doncs, la moció 
va ser aprovada gràcies als vots d'ERC, CMiR i CiU; i el PSC va optar per no mullar-se, votant 
abstenció. Estarem atents a la decisió que prenen avui.  
D'altra banda, Cs i PP es van oposar a la proposta.  Ja veurem si al Sr. Zambrana li semblen més 
coherents les dades que presentem en aquesta ocasió. Ja no li posaré enllaços ni res semblant, 
no sigui que li surti una foto de Mohammed VI o una cosa semblant.  
Des de VOX, defensem el respecte a les normes. Com s'esmenta anteriorment, l'article 82 del 
reglament de les entitats locals  estableix clarament que, en el lloc preferent a la sala de sessions, 
estarà col·locada l'efígie de S. M. el rei. A més, el Tribunal Suprem ha reafirmat que aquesta és 



una norma bàsica que haurà d'aplicar-se en tots els municipis. Per tant, és el nostre deure 
restaurar en aquesta sala el que els independentistes i els “progres” van destruir.  
Aquesta moció és simple, no suposa una despesa excessiva per a l'ajuntament; per tant, sol·licito 
el vot a favor, si encara mantenen el seu compromís amb els valors i símbols nacionals.  
 
Seguidament s’obre un torn de paraules als grups municipals 
 
El Sr. Ruiz, portaveu del grup municipal VIVIMIR, intervé: Sobre aquesta moció, Sr. Hernández, 
parlarem des del prisma municipalista. Aquest és el ple municipal on està representat l’alcalde i els 
diferents regidors. Com vostè pot comprovar no hi ha foto ni de l’alcalde, ni de regidors, ni abans 
ni en aquests moments. Aleshores pensem que no s’escau, no cal. Des del punt de vista 
supramunicipal, tampoc hi ha una foto específica per venerar ni a un president de la Generalitat, ni 
a una presidenta. Per tant, pel mateix argument, pensem que no cal tenir, aquí, una foto del cap 
d’Estat. D’acord?  
En tot cas, pensem que la imatge que presideix actualment el ple municipal, és la correcta, la 
necessària, i mira, ja que ho comenta, potser estaria molt bé actualitzar aquesta foto, perquè a 
nivell tècnic, ha de tenir més resolució. Més enllà d’aquesta consideració, respectem la seva 
moció, però pensem que no cal tenir fotos i més de persones que, oficialment, representen altres 
administracions i altres entitats. Per tant, el nostre vot en aquest cas serà en contra. 
 
El Sr. Zambrana expressa: El nostre vot serà a favor. El Sr. Hernández ha fet alguna referència a 
la meva persona, però és que, com no l’entenc, no el puc contestar. 
 
El Sr. Rodríguez, regidor del grup municipal ECPMIR-C, exposa: Com hem manifestat en altres 
ocasions, demanem un cordó sanitari a la proposta política i ideològica representada per VOX; 
però pensem que devem representar la justícia i la igualtat, i el que és just i igualitari és que 
presideixi el poble de Montcada com fins ara. I evidentment, el nostre vot serà en contra. 
 
El Sr. Carandell, manifesta: Podem estar més o menys d’acord, és complir una sentència, com ha 
passat a Barcelona o altres municipis per imperatiu legal, així és que el PSC-CP s’absté. 
 
El Sr. Hernández expressa: Miri Sr. Ruiz, a mi no em parli de municipalisme, expliqui-ho al 
Tribunal Suprem, jo no poso les normes; ni les posa VOX ni les poso jo. 
 
Vist el text de la moció presentada pel grup municipal VOX, el text de la qual és el següent: 
 
“En la sessió plenària de 23 de juliol de 2015, el grup municipal de la CUP va presentar una moció 
per la retirada de la imatge de Felip VI i es va aprovar amb els vots a favor dels grups municipals 
d’ICV-EUiA (4). ESQUERRA (3). CMIR (3), CIU (2), CUP (1), amb l’abstenció del PSC-CP (2) i el 
vot en contra de Cs (3) i el PARTIT POPULAR (1). 
 
La legislació present és molt clara i específica. L’article 85.2 del Reglament d’Entitats Locals 
estableix que “en lloc preferent del saló de sessions estarà col·locada l’efígie de S.M. el Rei.” 
 
Considerant,  a més que el Tribunal Suprem que el reglament obliga a col·locar l’efígie el Rei, en 
els Ajuntaments, és una norma bàsica, establint que “ en tots els municipis en lloc preferent i en 
lloc en el que es reuneix el seu màxim òrgan (Ple) estigués present el símbol de la forma política 
de l’Estat Espanyol”. 
 
Per tot això el Grup Municipal de Vox de Montcada i Reixac, proposa el següent: 
 
PRIMER. Instar a l’Ajuntament de Montcada i Reixac a restablir la imatge de Rei en la Sala de 
Plens, ocupant el  lloc preferent que li correspon el que implica la seva col·locació en la paret 
principal i frontal de la sala.” 
 



El Ple acorda NO APROVAR-LA, amb 11 vots en contra dels membres dels grups municipals 
ECPMIR-C (5), ERC-AM (4) i VIVIMIR (2); amb 7 abstencions dels membres del grup municipal 
PSC-P (7), i amb 3 vots a favor dels regidors dels grups municipals PP (2) i VOX (1). 
 

5.2. MOCIÓ PER A L’AMPLIACIÓ DEL SERVEI D’AUTOBÚS 155 PER FER-LO CIRCULAR EN 
ELS DOS SENTITS DE LA CIRCULACIÓ 

El Sr. Sánchez, com a portaveu del grup municipal ERC-AM, presenta la moció: Aquesta moció, 
entenem que respon a una necessitat de Montcada de treballar per la cohesió social i territorial. La 
línia 155 és la única línia que surt, arriba i es manté dintre del municipi i és la única línia de 
transport públic que uneix els barris més poblats de Montcada; malgrat això té una sèrie de 
mancances de servei i és clarament millorable, a part és una línea que uneix Can Cuiàs amb la 
resta del municipi, la única línia de transport públic que hi ha. A Can Cuiàs era més fàcil baixar 
amb el metro a buscar l’estació de Torre Baró i venir amb el tren a Montcada; però només hi ha 
una línia directa i és el 155 i és clarament millorable en aquest sentit. Sempre posem l’exemple 
dels estudiants que estudien a l’Institut de la Ferreria, que triguen 45 minuts en arribar de Can 
Cuiàs a La Ferreria i si ho fessin en el sentit contrari trigarien 10 minuts i per tant és una millora 
important reforçar aquest servei del 155. I, vostès em poden dir, per què ara i per què no abans; 
doncs entenem que ara és una oportunitat important, per diversos motius. 
El primer és que s’ha actuat sobre la nacional 150 i s’ha pacificat construint una vorera, construint 
una xarxa de cicle de pas agregada des de Can San Joan fins a Terra Nostra, passant a prop de 
Can Cuiàs. S’han fet també les dues rotondes del polígon de Can Cuiàs i del Coll de Montcada. 
Aquesta millora de l’espai públic fa que a dia d’avui sigui possible fer aquest recorregut del 155 
des de Can Cuiàs fins a Terra Nostra.  
També, és una bona oportunitat perquè hi ha una reivindicació històrica dels veïns de Can Cuiàs i 
de la resta de barris i de tot el municipi; i es pot aprofitar per revisar també el recorregut i la 
freqüència de pas. Perquè al 155 li demanem moltes coses; li hem demanat que arribi fins a la 
comissaria de Policia de la Ferreria, perquè no tenia transport. Els treballadors i els empresaris del 
Lidl ens demanen que arribin a la porta del Lidl per donar un servei de transport públic per 
l’increment de treballadors que hi ha a la central estatal del Lidl i això fa que cada vegada doni 
més servei i cobreixi més demanada, però sigui menys operatiu i menys eficient. I, la millora en 
aquest servei, completant aquest recorregut, que surti de Can Cuiàs i arribi a Terra Nostra i 
culmini tornant al punt de sortida de Can Cuiàs i ho faci en els dos sentits de la marxa és una clara 
millora.  
També és una oportunitat perquè un dels actors que ha de prendre aquesta decisió, que és la 
AMB, també ha treballat molt en el procés participatiu de pacificació de la N-150 i aquest és un 
dels punts que van aparèixer com a reivindicació veïnal i a més la pròpia AMB ho va posar per 
escrit en un pla d’actuació. Vull dir, que jo crec que és la oportunitat idònia per demanar a l’AMB 
que compleixi i que exigeixi a TMB el compliment d’aquesta millora; per tant, que s’aprofiti aquesta 
oportunitat i que, una vegada per totes, aquesta millora es doni amb el 155. Gràcies. 
 
El Sr. Hernández expressa: A risc de violar les normes de cordó sanitari, en principi ens sembla 
que pot ser un benefici per la ciutadania de Montcada i com a conseqüència i, encara que no s’ho 
cregui, votarem a favor.  
 
El Sr. Ruiz intervé: El nostre sentit de vot també serà a favor. Considerem que aquesta moció 
porta una millora en el que és una qüestió fonamental de mobilitat de la ciutadania a Montcada i 
Reixac i bé, és de benefici i d’interès; doncs endavant. El nostre vot serà a favor. 
 
El Sr. Zambrana indica:  Com nosaltres expliquem en campanya i en el debat que es va produir al 
Montcada Aqua, creiem perfectament que la interconnexió entre barris ha de ser fonamental en el 
nostre municipi, fonamentalment pel que ja exposava el Sr. Sánchez, la cohesió dels barris i el 
servei a la ciutadania que podem oferir amb el transport públic. Així mateix, això també ens 
ajudarà en l'informe de “Camins segurs” elaborat pel departament de Promoció Econòmica, ens 
donarà encara un millor valor afegit a millorar aquest informe, ja no únicament en aquesta 



connexió entre barris, sinó també als  treballadors i treballadors que venen des de fora de 
Barcelona i que han de moure's amb aquest transport públic, en aquest cas en el polígon de la 
Ferreria. I, finalment, senyor Sánchez, és una molt bona moció, no li direm per què abans no i ara 
sí, però l'important és continuar avançant i continuar creant projectes per a la nostra ciutat. Per 
tant, el nostre vot també serà a favor. 
 
El Sr. de la Torre, regidor del grup municipal ECPMIR-C, exposa: Nosaltres ens sumarem a la 
moció. Compartim plenament la proposta i els punts de l’acord són el suficientment explícits i 
contundents. Creiem que millorarà la interconnexió entre barris, sobretot a Can Cuiàs, i a més a 
més, tenint en compte que en breu, les obres de soterrament generaran molta afectació a la 
mobilitat, això contribuirà a millorar-la en certa manera. I com vostè ha dit, senyor Sánchez, crec 
que contribuirà de manera plena i oportuna per pacificar la N-152. Per tant, ens sumem a la 
proposta. 
 
El Sr. Iruela expressa: Com és natural, el grup municipal PSC-CP votarem a  favor d’aquesta 
moció, perquè pensem que és una necessitat demandada per la ciutadania, tenint en compte 
també que el recorregut del 155 va des de Can Cuiàs, passa per Can Sant Joan, La Ribera, el Pla 
d’en Coll, Foinvasa, la Ferreria i fins a Terra Nostra, com vostè ha comentat abans, és el bus del 
municipi. El que és evident, és que tenim que millorar la freqüència, amb els busos que hi ha 
actualment és impossible, perquè no donen pel recorregut en si. Per això, per fer-lo circular 
d’aquesta manera, si fem un tram mínimament petit i molt ràpid, de l’antiga N-150, acabaríem fent 
la volta sencera, que és fer-lo circular, i podem donar servei també al barri de zona 21, que 
actualment està mancat de transport. Aquí, la única cosa que veig és el punt 4, que és el 
finançament, com es fa aquest finançament, que serà conjunt, evidentment. El 2021 ja es va fer 
una proposta per fer-la i tenia un cost aproximat de 200.000 euros anuals, aquest és l’únic 
inconvenient que nosaltres li veiem però que ho lluitarem; tal i com estan les arques de 
l’ajuntament, no serà fàcil. Però sí, donem complert suport i estarem al costat per aconseguir 
aquesta millora en el transport públic de Montcada. 
 
El Sr. Sánchez intervé: Sí, nosaltres som conscients de l’increment de la despesa, perquè amb 
l’anterior regidor de mobilitat, en Jaume Teixidó, havíem calculat aquesta despesa, que suposa 
l’increment d’un cotxe més i d’un conductor més. Per això, he posat el punt 4, perquè s’acordi 
aquesta dotació pressupostària per part de l’ajuntament i de l’AMB, però jo crec que és el moment 
també, aprofitant que l’AMB ha tingut un interès amb la transformació de la N-150 i que s’ha 
aprovat la modificació de planejament de Redosa i que s’han destinat diners d’inversions de l’Àrea 
Metropolitana a pacificar l’àmbit de Terra Nostra i a fer tota aquesta connexió, doncs jo crec que 
és el moment perquè aquest sobrecost que té, que es tradueix en una millora del servei, que 
l’Àrea Metropolitana assumeixi, si no tot, una part important. Per això creiem que és el moment i jo 
crec que amb el consens de tots podem anar negociant amb aquesta força i amb aquest 
coneixement del que han fet ells. 
 
El Sr. Iruela afegeix: Només queda una dada en el projecte de la carretera nacional, i és que ja hi 
ha una projecció d’un bus que va des de Terrassa fins a Barcelona; per tant, serà complementari 
això que podem fer. 
 
Vist el text de la moció presentada pel grup municipal ERC-AM, el text de la qual és el següent: 
 
“L’ampliació del servei de l’autobús 155, allargant el seu recorregut des del final de línia a l’estació 
de rodalies de Santa Maria de Montcada a Terra Nostra fins al seu punt de sortida a Can Cuiàs, 
permetria fer aquesta línia circular. I incrementar el servei fent-lo circular en els dos sentits de la 
marxa, suposaria una millora evident, substancial i llargament reivindicada en el seu servei.  
 
-Vista la configuració urbana de Montcada i Reixac i la necessitat de cohesionar el municipi i els 
seus barris. 
 



-Vist que l’autobús 155 és l’únic que transcorre íntegrament pel municipi de Montcada i Reixac, i 
és l’únic que uneix tots els barris més poblats de Montcada i Reixac.  
 
-Vist que el barri de Can Cuiàs, amb una població empadronada de 3.064 habitants a 1 de gener 
de 2024, i amb una important percentatge de població juvenil en edat d’escolarització adscrits a 
centres educatius ubicats a altres barris del municipi, té com a la seva única connexió en transport 
públic amb la resta del municipi l’autobús 155. 
 
-Vista la reivindicació històrica del veïnat de Montcada, demanant la millora del servei,  manifestat 
a través de les seves associació de veïns, o de les aportacions al procés participatiu per convertir 
la N150 en una Avinguda Metropolitana en el marc del programa Riconnect de l’AMB. 
 
-Vist el Pla d’Acció resultant d’aquest procés participatiu de l’AMB, on es recull la millora del servei 
de les connexions d’autobús a la N150 com a una de les mesures a curt termini a implementar. 
 
-Vistes les actuacions ja efectuades per a la transformació de la N150 en Avinguda metropolitana: 
construcció de rotondes al coll de Montcada o a la sortida del Polígon industrial de Can Cuiàs; 
pacificació, construcció de voreres i xarxa ciclable, i millora de l’espai públic urbà; ... que permeten 
abordar millores de servei com l’increment de rutes i freqüències de la línia d’autobús en aquest 
tram de l’Avinguda que uneix Can Sant Joan i Can Cuiàs amb Terra Nostra.  
 
-Vista la millora per a tots els veïns i tots els barris que suposaria aquesta mesura, com per 
exemple que el temps de desplaçament des de Can Cuiàs a l’Institut de la Ferreria, on molts 
estudiants del barri han d’anar a estudiar, passaria de més de 40 minuts en la configuració actual 
del 155, a menys de 15 minuts amb la nova configuració proposada. 
 
Demanem: 
 

1) Que s’implementi l’allargament del recorregut de la línia de l’autobús 155 fins a fer-lo 
circular i s’ampliï el seu servei en els dos sentits de la marxa, aprofitant per estudiar i 
optimitzar tant el seu recorregut com la seva freqüència de pas. 

2) Que es constitueixi i activi l’Òrgan de seguiment polític d’impuls a la transformació de la 
N150, recollit en el Pla d’Actuació del programa Riconnect, amb la prioritat de la millora de 
la cohesió i el transport públic, començant per aquesta millora del servei de l’autobús 155.  

3) Que es demani a l’AMB i a la seva Àrea de Mobilitat el compliment d’aquesta mesura 
recollida en el propi Pla d’Actuació de transformació de la N150 en Avinguda del Vallès. 

4) Que s’acordi, entre l’AMB i l’Ajuntament de Montcada i Reixac, la dotació pressupostària 
necessària per donar compliment a aquesta millora del servei. 

5) Que es manifesti i es posi en valor, si és el cas, el consens municipal, ciutadà i polític en 
aquesta mesura, per tal d’aconseguir la seva implementació. 

6) Que es traslladi aquest acord a l’Àrea de Mobilitat i a l’Àrea de Desenvolupament de 
Polítiques Urbanístiques de l’AMB, a TMB, a l’ATM i a la Secretaria de Mobilitat de la 
Generalitat de Catalunya.” 

 
El Ple acorda APROVAR-LA per unanimitat, amb el vot a favor dels 21 membres que formen la 
Corporació municipal. 
 

5.3. MOCIÓ CONJUNTA GRUPS MUNICIPALS EN RELACIÓ AL DESDOBLAMENT DE LA 
LÍNIA CONVENCIONAL DE RODALIES R3 L’HOSPITALET DE LLOBREGAT - PUIGCERDÀ, 
AL SEU PAS PER MONTCADA I REIXAC. 
 
Sr. Iruela presenta la moció: Això és una moció conjunta de tots els grups municipals que vulguin 
adherir amb ella. És una proposta que com bé sabeu, el mes de juliol, com diu la capçalera de la 
moció, es va fer l’anunci d’una inversió de 1,3 milions d’euros per l’estudi informatiu sobre el 



desdoblament de la R3 entre Montcada Bifurcació i Mollet Santa Rosa. El Ministeri planteja 
diferents alternatives i nosaltres, com bé sabeu, el municipi de Montcada està molt dividit per vies 
de tren, sense contar la resta d’infraestructures, i, per tant, hem aconseguit cosir-lo amb el tema 
del soterrament i pensem que és una molt bona idea aquest projecte que portarem també a que 
es tingui en compte i que sigui la prioritària per definir el desdoblament de la R3. 
La proposta és la que proposa la Plataforma de Promoció del Transport Públic i Fem Vallès. 
Nosaltres creiem que és la més idònia per portar a terme dintre del municipi. És una proposta on 
guanyarem quasi 4 hectàrees de terreny al barri de Mas Rampinyo, i per tant, continuem cosint el 
territori. Pensem que no podem deixar passar aquesta oportunitat, és una oportunitat històrica de 
continuar cosint el territori. La moció conjunta que plantegem avui, no només està alineada amb el 
nostre objectiu d’unir el territori, és la clau per alliberar-nos de l’estigma i dels lligams que 
històricament té Montcada per un tema de les infraestructures. Jo crec que cap grup polític que 
sigui una mica conscient de la realitat de Montcada pot donar l’esquena a una proposició com 
aquesta de continuar cosint el territori, per un tema molt senzill, això dona caràcter al nostre 
municipi, ens cohesiona i a més, s’ha de pensar en el futur, què volem que heretin els nostres fills. 
No és només un projecte urbanístic, és una confirmació amb la nostra ciutadania del compromís 
que tenim de canviar el futur de Montcada. Penso que hem d’exigir, no demanar, sinó exigir a les 
autoritats, a ADIF, al Ministeri, que incloguin aquesta proposta com a proposta única pel 
desdoblament de la R3 al seu pas per Montcada i Reixac. Gràcies. 
 
Sr. Ruiz: Pels mateixos motius, perquè pensem que és el projecte que més podria beneficiar al 
nostre municipi, perquè és d’interès, evidentment, tot i que la proposta sigui una mica 
experimental, però de vegades cal anar per aquí, el nostre vot, evidentment, és a favor. 
Sr. Zambrana: En primer lloc, celebrar que totes les forces polítiques haguem signat en consens 
aquesta nova proposta. I com bé ja s'ha explicat, el fet de pertànyer a una ciutat amb unes altes 
infraestructures, té els seus pros i les seves contres. Els pros serien que és valuós en el territori, 
valuós en la demanda de polígons industrials; el contra és que tenim una ciutat bastant trinxada, 
com se sol dir col·loquialment. Aquesta nova obra continua fent un pas més a aquesta cohesió 
territorial de la nostra ciutat i ajudarà al fet que aquesta cohesió es faci realitat en un futur. 
Gràcies. 
Sr. Sánchez: Sí, sempre ho diem que Montcada i Reixac és un municipi trinxat per les 
infraestructures. Per fi han arribat les obres del soterrament i aconseguirem aquesta cohesió al 
centre del municipi, però el barri de Mas Rampinyo també està trinxat per la R3 i, a més, ens 
genera una sèrie de problemes enormes: el soroll del pas a nivell i de la sirena, que els veïns 
s’han queixat i amb raó, de dificultats de creuar, de permeabilitat, dels ascensors i les escales 
mecàniques que s’espatllen. Intentem fer mesures pal·liatives per poder passar del barri de Mas 
Rampinyo al barri de Mas Duran i costa molt, ja que hi ha voreres estretes, hi ha passos molt 
allunyats, i aquesta mesura pot fer que el barri de Mas Rampinyo agrupi Gururú, Mas Duran i sigui 
un sol barri i estigui molt cohesionat i això és una solució urbanística que creiem que és molt 
positiva; agosarada, però positiva. També, és una millora de servei evident, perquè tens una doble 
via, amb més seguretat, amb més freqüència, i també tens una estació de ferrocarril més 
centrada, que dona serveis a més població. Per tant, nosaltres creiem que és molt positiu i això 
quan PTP i Fem Vallès ens ho van explicar en el seu dia, ens va sorprendre perquè és una solució 
agosarada i arriscada, però ens va agradar molt. I així ens sumem avui a presentar aquesta moció 
conjuntament, i ens alegrem que sigui el que defensi el municipi de Montcada. També, té 
inconvenients i riscos, evidentment, perquè es tracta de treure dos carrils a la C-17, però, 
nosaltres, com fem aquesta aposta, en aquest eix, com hi ha 10 carrils de circulació de cotxe 
privat a dia d’avui i 3 de ferrocarril, trauríem 2 carrils a la C-17 i passaríem a 8 carrils d’automòbil, i 
a 4 de ferrocarril, cosa que ens sembla més equilibrat i positiu. Això, també ha d’anar acompanyat 
de la reivindicació de que a la C-17, en el tram que corre paral·lel a la C-33 entre Mollet, La 
Llagosta i Montcada, hi hagi una connexió que ajudi a reduir el trànsit de la C-17, perquè s’està 
reduint des que es va eliminar el peatge de Mollet, s’ha reduït el trànsit de la C-17, perquè la gent 
va per la C-33 perquè no ha de pagar. Doncs, hem de fer que es punxi la C-17 amb la C-33 amb 
el tram que van paral·leles i el trànsit de la C-17 es redueixi encara més, i puguem utilitzar dos 
carrils de la C-17 per fer-hi passar el ferrocarril desdoblat de la R3. També, creiem que ara és el 



moment de reivindicar-ho, perquè ara s’està encarregant un estudi informatiu per mirar aquestes 
variants que el Ministeri de Foment no havia considerat, per això jo crec que és important que 
aprovem aquesta moció per unanimitat i reivindiquem aquesta solució, que jo crec que pot anar 
més ràpid del que pensem perquè la necessitat de desdoblar la R3 és imperiosa i s’està fent el 
tram de la Garriga, de Tona, de Mollet. I el que no pot ser és que hi hagi un coll d’ampolla a 
Montcada amb una sola via. Desdoblar-ho a Montcada és molt complicat, totes les opcions que es 
plantegen són complicades i tenen riscos; aquesta també té els seus inconvenients, però pot ser 
una millora urbanística per Montcada molt important, cohesionant el barri de Mas Rampinyo. Per 
tant, endavant, tot el suport; teniu unanimitat en aquesta moció, ara us toca anar a vosaltres al 
Ministeri de Foment perquè la tinguin en compte en aquest estudi informatiu que han encarregat, i 
a la Generalitat també, per tal que es posin a treballar amb la connexió de la C-17 amb la C-33, i 
aconseguim alliberar de trànsit la C-17. Jo vull agrair al Manel La Rosa de Fem Vallès i a la gent 
de la PTP que ens ho van venir a explicar com a idea innovadora i els hi hem d’estar agraïts 
realment perquè no se’ns va acudir a nosaltres, i realment, és una opció arriscada, però que hem 
d’aconseguir per fer-ho possible ara. Gràcies. 
Sra. Campos:  Celebrar aquesta unitat i aquest consens de totes les forces polítiques del ple crec 
que és important. Sí que és cert, com ja vaig dir a la Comissió Informativa, nosaltres haguéssim 
estat una mica més contundents, no haguéssim requerit que incloguessin l’informe, haguéssim 
exigit que s’inclogués. Es veritat que es va modificar, senyor Iruela, ja sé el que em dirà: s’ha 
afegit alguna cosa per donar-li una mica més de contundència. Però, jo crec que ens ho 
mereixem, no ens faran cap favor per incloure aquest informe. Montcada és una ciutat castigada, 
malmesa i maltractada per els infraestructures i per les administracions supramunicipals; per tant, 
si exigim que s’inclogui no passa res, perquè ens ho mereixem. I jo crec que també ha d’haver un 
tracte de preferència cap a la ciutat de Montcada. Per això, tot i que ens hagués agradat una mica 
més de contundència, evidentment, tot el suport a aquesta moció que, a més, el que intenta és 
replicar una mica aquesta fórmula que es va fer amb el soterrament, que és la que ens ha 
legitimitat i la que ens ha funcionat. Anar tots i totes a una, ens ha fet molt fortes davant de la resta 
d’administracions. Per tant, crec que és una bona idea, perquè a Montcada tenim molts reptes i 
oportunitats per davant, però també moltes amenaces, pel que fa a les infraestructures. Una pot 
ser, per exemple, el Turó de Montcada i el desdoblament de la R3, que és aquesta proposta. No 
hem estat lluitat 40 anys per aconseguir el soterrament de la R2, perquè ara ens traslladin el 
problema en un altre barri, o encara l’agreugin més. Per tant, és important continuar treballant de 
la mà, com s’ha dit, sota el consens i la defensa dels interessos del nostre municipi. Nosaltres, 
ECP, creiem que aquesta és la millor proposta, que és la que millor solució dona a la ciutat de 
Montcada, que és la que més ens ajudarà a cosir la trama urbana del municipi. I, per tant, aquí 
ens trobareu per defensar al cantó vostre, aquesta proposta davant de qui calgui. Gràcies. 
Sr. Iruela: En primer lloc, agrair el sentit del vot, per un tema comú per tots, ja que el benefici 
prioritari és que millori la ciutat de Montcada. Espero tenir la mateixa contundència que vostè en la 
negociació de la R2; no sé si arribaré al seu nivell, però li asseguro que m’hi deixaré la pell, 
aquesta és la voluntat i així ho farem. I, sobretot, aquest esperit que va tenir aquesta unitat d’acció 
de totes les forces polítiques en el soterrament de la R2, demanant no fer bandera política 
d’aquesta causa, sinó una bandera unitària com a ciutat; jo crec que és la clau de l’èxit del 
soterrament. Jo crec que aquesta és la fórmula idònia, i així l’hem de mantenir, per qualsevol 
projecte que nosaltres haguem de defensar pels interessos de la ciutadania de Montcada. Gràcies 
 
Vist el text de la moció conjunta presentada pels grups municipals, el text de la qual és el següent: 

La línia Montcada-Vic-Puigcerdà és l’última línia ferroviària de Rodalies de Catalunya que, un cop 
surt de Montcada-Bifurcació ja es troba en via única, i així es manté en tot el seu recorregut. Això 
suposa, sobretot, la limitació de la capacitat de la infraestructura, fent que el nombre de 
circulacions/hora estigui molt limitat, essent clarament deficitària. Tant és així, que una incidència 
a la línia fa endarrerir la circulació de combois. 
 



Recentment, en data 14 de juliol de 2023, la Ministra de Transports, Mobilitat i Agenda Urbana, va 
anunciar les inversions que el Ministeri i ADIF tenien previst fer en breu al municipi, entre elles, el 
desdoblament de la R3 entre l’estació de Bifurcació i la de Mollet-Santa Rosa. 
 
Tant és així que el Ministeri de Transports i Mobilitat Sostenible, ha adjudicat la redacció del 
corresponent estudi informatiu per tal d’avaluar aquest traçat del desdoblament de la R3 entre 
l’estació de Bifurcació i la de Mollet-Santa Rosa, com a mínim, aquestes tres opcions: 
 
1.- Duplicació del corredor actual (solució proposada en el Pla de Rodalies) 
2.-Connexió R3 a R2 al nus de Mollet 
3.-Nova línia per fora dels nuclis urbans de Montcada i la Llagosta entrant per la nova estació de 
Santa Perpètua de Mogoda Riera de Caldes al By Pass. 
 
Aquesta proposta preveu, aprofitant la gran disminució del volum de trànsit de la C17 i la 
possibilitat d’augmentar el de la C33, traslladar les vies de l’actual línia R3 des de l’estació de 
Montcada - Bifurcació per una de les dues calçades de la C17 fins a la sortida del municipi per la 
zona nord, a la alçada del Pla de Matabous, on tornaria a connectar amb el seu recorregut en 
direcció a La Llagosta. 
 
Les avantatges que pel municipi suposaria la posada en marxa d’aquesta alternativa són 
rellevants:  
 

 L’eliminació de les vies que separen el barri de Mas Rampinyo amb Mas Duran, recuperant 
per al municipi unes 4 hectàrees d’espai públic per a vianants, bicicletes i zones verdes. 

 “Cosir” els barris del nord de Montcada solucionant així la manca d’espai per al 
desdoblament a la zona de l’estació de Sant Joan de les Abadesses al túnel i al pas sobre 
el pont metàl·lic sobre el Ripoll.  

 Alliberar espais entre l’Institut Montserrat Miró i la C17, el túnel actual i el del pont del Ripoll 
i destinar-los per ús cívic de la ciutadania. 

 El traçat de la línia R3 inclouria la construcció d’una nova estació soterrada al carrer Ferrer 
i Guàrdia a l’alçada de la part posterior de l’escola Elvira Cuiàs, canviant la centralitat de 
l’estació i donant més proximitat també al barri i al polígon de Pla d’en Coll. 

 
És per tot això, i a la vista de l’opinió favorable de tots els grups municipals que es proposa que el 
Ple Municipal, mitjançant moció conjunta i unànime de tots els grups municipals amb 
representació plenària, acordi: 
 
PRIMER.- Declarar que el municipi de Montcada i Reixac considera com a millor alternativa per al 
futur desdoblament de la línia R3 entre les estacions de Montcada-Bifurcació i Mollet-Santa Rosa 
la proposta de les plataformes Promoció del Transport Públic (PTP) i Fem Vallès consistent en 
traslladar les vies de l’actual línia R3 des de l’estació de Montcada-Bifurcació per una de les dues 
calçades de la C17 fins a la sortida del municipi per la zona nord, a l’alçada del Pla de Matabous, 
on tornaria a connectar amb el seu recorregut en direcció a La Llagosta  
 
SEGON.- Requerir que l’estudi informatiu del desdoblament de la R3 que s’està realitzant tingui en 
compte aquesta alternativa amb caràcter preferent a la resta d’opcions, donat que té el 
recolzament de totes les forces polítiques del municipi en ser la més òptima pel territori de 
Montcada i Reixac.  
 
TERCER.- Notificar el present acord a les següents administracions: 
 
- A la Secretaria d’Estat de Planificació i Infraestructures del Ministeri de Foment. 
- A la Presidència de l’Administrador d’Infraestructures Ferroviàries. 
- Al departament de Territori i Sostenibilitat de la Generalitat de Catalunya. 



- Als redactors de l’estudi informatiu del desdoblament de la línia R3 entre les estacions de 
Montcada-Bifurcació i Mollet-Santa Rosa 

 
I que el Ple acordi, per unanimitat, aprovar la dita moció.” 
 

El Ple acorda APROVAR-LA per unanimitat, amb el vot a favor dels 21 membres que formen la 
Corporació municipal. 
 

6.  PRECS I PREGUNTES  
 
6.1. Del Sr. Iruela   
En relació amb la pregunta que es va fer en l’anterior ple, en què es va demanar un informe,  jo he 
contestat per escrit i vaig dir al Ple passat que li entregaria un informe sobre el Pont Blau. Aquí el 
té. També li entrego un informe sobre la inspecció del Pont Blau.   
 
6.2. Del Sr. Hernández  
Respecte al pla director del clavegueram, que es va donar compte en el ple passat, m’agradaria 
saber si a algú se li ha acudit mirar-se’l, fullejar-lo i simplement curiosejar-lo.  Ho dic perquè 
encara que es tracti d’un totxo de 500 pàgines aproximadament, entenc que és obligació dels 
presents prendre-s’ho en serio i no limitar-se a complir un tràmit, ja que es tracta d’una cosa molt 
important que acaba costant molts diners als veïns del nostre municipi.  
Se’ns va presentar un pla que si se’l miren, arriba obsolet. Quan es redacta, al novembre de 2022, 
quan ningú encara no sabia que s’aprovaria lo del soterrament i iniciar les obres immediatament. 
Com a conseqüència, aquest pla director no contempla per res el soterrament. Llavors ens trobem 
coses tals com que tenim uns punts neuràlgics en la xarxa hidràulica de la placa que travessa la 
via per sota, com a Bogatell. Tenim allà una galeria amb un metre i mig d’alçada per un  metre 
d’ample, en la que el pla director suggereix en la P1-27, una ampliació de la via, on jo calculo que 
pot quedar a l’alçada de la catenària, una cosa completament insòlita. A aquestes alçades, ningú 
ens ha dit res, pel que entenc que ningú s’ha mirat el plànol. S’han limitat a donar-li curs i no...  
És només un exemple, hi ha més punts, que si un s’ho mira se n’adona que això no és viable. Les 
cloaques no les podem portar per wifi. Alguna cosa s’haurà de fer. Suposo que els senyors del 
soterrament alguna cosa tindran prevista, i si no, això implicarà més increments en els 
pressupostos en l’execució de la R-2? A veure, no invento rés, és a dir, es dona compte de que 
tant en el carrer Pasqual, com en el carrer Bogatell, passa un conducte que condueix de Montcada 
Centre, a la part de baix, que flueix cap al Besòs per comunicar amb la línia d’alta. No s’ha 
contemplat. No existeix. Hi ha diverses execucions que van en aquest sentit. En el carrer Pasqual 
hi ha unes canonades que baixen pel carrer Montiu i comuniquen pel carrer Pasqual.  
Miri, jo entenc que això és complicat, però és que el pla director podria, com a mínim, haver posat 
una coletilla en aquest punts dient que això queda en suspensió fins que algú es decideixi, qui 
correspongui, a veure quina solució es dona. Com a conseqüència, tots els càlculs hidràulics 
d’aquesta xarxa se’n van a norris. Exigeixo que es faci alguna cosa, ja que veig que és bastant 
greu.  
 
6.3. Del Sr. Hernández  
Una pregunta que m’agradaria fer és què passa amb els contenidors que van patir un accident o 
un atac vandàlic en la Riera de Sant Cugat. Ha passat molt de temps i no es reposen. Hi havia 
una bateria de cinc contenidors i ara només n’hi ha dos. Tenim molt interès en reciclar, però no 
podem separar.  
 
6.4. Del Sr. Hernández  
Pel que fa al Pont Blau de la Ferreria, s’ha tancat, però són conscients ara del perill que suposa? 
Ara els nois baixen a la riera i passen a l’altre costat. Uns passen per sota del pont, altres pel 



costat. Ara no cauran amb el pont si aquest col·lapsés, però ara els pot caure el pont a sobre. A 
veure si tenen previst fer alguna cosa diligentment, per evitar això.  
 
6.5. Del Sr. Hernández  
Ara volia fer una petita reflexió. En el carrer Vallès, a tocar de la Nacional 150 hi ha un tub de 
plàstic al mig d’una acera que s’aixeca uns 60 cm que dificulta el pas. Porta allà anys. És de quan 
es van fer les obres de pacificació, però ningú li va fer cas. Ens agradaria saber, només a títol de 
curiositat, si es sap què hi ha en l’altre extrem, si serveix per a alguna cosa o si és d’ utilitat 
pública. La veritat és que li hem agafat carinyo i ja és com veí més.  
Porta allà molts anys. Es diu que Julio Verne es va inspirar en ell per a la seva novel·la de Viatge 
al centre de la Terra i alguns plantegen incloure’l en l’Escola Heràldica del barri. Serveis per 
alguna cosa? 
  
6.6. De la Sra. Tort 
Des d’ERC-AM volem manifestar el nostre desacord amb la decisió que ha pres l’actual equip de 
govern des del moment en que ha contractat a les Nancys rubias per a actuar a la nostra festa 
major. És un grup que banalitza el feixisme, que ha costat més de 24.000 euros i que a més a 
més, fa playback en algunes de les seves actuacions.  
Demanem a l’equip de govern que expliqui d’on han sortit aquests recursos per fer front aquesta 
gran despesa i com un cop finalitzada la festa major, tornaran a dotar econòmicament tots els 
projectes que sí doten de contingut cultural, educatiu i social a la població de Montcada, en el cas 
de que aquests siguin modificats. Per això, demanem que abans del proper ple ens feu arribar el 
pressupost inicial, i el finalment executat, de totes les partides referents a la festa major.  
 
6.7. De la Sra. Tort 
Per acabar, ens agradaria preguntar al senyor Ruiz quin és el seu posicionament com a president 
de l’Àrea Social i portaveu d’un partit suposadament municipalista, des d’aquesta gestió 
econòmica, ja que no entenem com pot permetre aquest tipus d’actuacions després de totes les 
exclamacions i crítiques fetes els darrers anys.  
Montcada és molt més que les festes. Montcada som cultura, som patrimoni, som educació, som 
comerç, som esport, som moltes més coses que celebrar festes, que sembla ser que és l’objectiu 
principal d’aquest equip de govern. Porten gairebé un any governant i encara no veiem un pla 
d’actuació municipal, ni sabem quina és la Montcada que vol aquest equip de govern, més enllà 
de l’àmbit festiu.  
 
6.8. Del Sr. Garrido 
La meva pregunta és, en relació amb les barraques de la festa major. Hi ha hagut una modificació, 
i és que normalment, en els darrers anys i concretament hi ha unes bases aprovades, del qual el 
límit d’aquestes barraques són concretament 10. Ens ha arribat la notícia i així se’ns ha fet saber, 
de que aquest  any seran 12. Nosaltres no estem en desacord en que siguin 12 i de que si hi 
caben 12, que s’acullin, òbviament; però si es fa, que es faci bé. Sempre hem dit que les coses 
s’han de fer de forma ben feta i si hi ha una normativa i hi ha unes bases que regulen un 
procediment, amb unes bases que estan aprovades pel mateix ajuntament i pel mateix equip de 
govern, doncs que menys, que aquestes bases si es veu que es presenten 12 candidats i veus 
que pots encabir aquestes dues barraques de més en l’espai, que menys que modificar aquestes 
bases i complir amb la pròpia normativa municipal.  
Per tant, la nostra pregunta és en base a què s’han acceptat aquestes dues barraques de més, 
deixant constància de que nosaltres no estem en contra, sinó que estem en desacord en com s’ha 
fet el procediment, ja que hi ha unes bases aprovades al març d’aquest any per regular aquest 
espai Poblet per a les entitats, del qual diu que si hi ha més de sol·licituds, entre aquestes es farà 
un sorteig a excepció d’aquelles que, l’any passat o altres anys, van quedar fora. Certament, l’any 
passat van ser nou i a ultima hora, com va sobrar un espai, van entrar dues instàncies tard i es va 
fer sorteig entre aquelles dues, però que no entraven.  
La nostra pregunta és en què s’han basat per poder acceptar aquestes dues, si la normativa de 
les bases és clara, que a sobre és una normativa municipal, que es pot modificar si es vol, per què 



no s’ha fet aquesta modificació? Si era simplement modificar aquest punt de la base, que de 10 
passi a 12 llocs. 
 
 
6.9. De la Sra. Rodríguez  
Nosaltres voldríem demanar l’asfaltat del carrer Fusters, en el carrer d’entrada i sortida del barri de 
Can Cuiàs. És l’únic carrer d’entrada i sortida del barri, tenint en compte que som més de 3.000 
veïns que vivim allà i és un carrer que diàriament utilitzen moltíssimes persones, perquè el 
compartim els veïns de Can Cuiàs, més tots els treballadors del polígon industrial de Can Cuiàs, 
més veïns de la zona alta de Ciutat Meridiana, i actualment està en un estat lamentable i realment 
perillós. L’asfalt té uns forats, uns socs molt profunds, que has d’anar esquivant per poder passar, 
justament a l’entrada del carrer, quan surts de la Nacional 150.  
Segurament, els vehicles pesats poden mitigar aquest sotrac, però si vas en cotxe o sobretot 
motocicletes o bicicletes, realment és perillós. Jo els convido a que vinguin a veure-ho perquè ara 
mateix són realment impressionants els socs que hi ha i has d’anar esquivant els socs, 
segurament envaint el sentit contrari de la marxa i això ens està posant en perill, diàriament.  
Preguem, si us plau, que es resolgui, que s’asfalti de la manera més ràpida possible, però també 
d’una forma segura i duradora. 
 
  
6.10. Del Sr. Sánchez  
Jo algunes preguntes les vaig repetint i quan considero que estan respostes ja no les repeteixo 
més, però les que no consideri que estan respostes les aniré mantenint. Ho dic pel senyor Iruela. 
Una pel conveni de la cessió de l’espai de la Valentine, per aconseguir-ho com a aparcament, ja 
sé que vostè ens va informant de les novetats i amb la resposta que em dona en el ple diu que 
estan en contacte per a arribar a un acord i que anem per bon camí, però literalment diu que han 
de solucionar algun tema que encara no tenen resolt entre la propietat i ADIF. Bé, ens alegrem de 
que s’avanci, perquè disposar d’aquest espai per a aparcament per a la ciutadania, és fonamental 
per encarar amb un mínim d’èxit les obres del soterrament i ens alegrem de que estigui bé, però 
deixaré de preguntar-ho quan estigui el conveni signat i els felicitarem per haver-ho aconseguit.  
 
 
6.11. Del Sr. Sánchez  
Una altra pregunta que també repeteixo és la de les al·legacions que presenta l’Ajuntament al Pla 
Director Urbanístic, que vostè em respon cada cop que l’AMB allarga el termini per presentar les 
al·legacions. D’acord, jo li pregunto per les al·legacions en sí, amb el benentès que el Pla Director 
Urbanístic és important i és transcendent. Hem vist abans com afronta la pacificació de la Nacional 
150 o com defineix el sòl no urbanitzable que ha de protegir el Pla de Reixac, o com pot ser una 
manera d’encarar el tancament de la cimentera Lafarge a Can Sant Joan, fent una requalificació 
urbanística del sòl de la cimentera. Vull dir, és un tema prou important i prou transcendent, com 
perquè ho compartim i ho socialitzem. Vostè em respon que s’ha allargat el termini, que ho estan 
treballant, bé, volem compartir-ho.  
 
6.12. Del Sr. Sánchez  
Afegiré una altra pregunta. Vaig demanar a la Comissió de Presidència, quan s’informava dels 
decrets, sobre el decret 824/2024, sobre el recurs Contenciós Administratiu 11/2024, contra un 
acord del jurat d’expropiació del febrer d’aquest any. No sé exactament què deia el recurs, perquè 
no tinc accés a la informació, però entenc que és d’acord amb l’acord de justipreu, per a la 
expropiació dels terrenys on hi ha ubicades les escales mecàniques de Can Sant Joan. Saber una 
mica com està el tema, perquè les escales mecàniques estan instal·lades des de fa molts anys i 
és un tema que no està resolt, perquè la propietat del terreny s’havia de compensar d’alguna 
manera, amb drets urbanístics, o econòmicament i entenc que estem en un judici per a la 
valoració del preu i ens agradaria estar informats al respecte.  
 
6.13. Del Sr. Sánchez  



Després un prec o una exigència al portaveu del PP, de que procurin ser curosos amb la pressió 
dels actes de l’Ajuntament amb els actes del partit. Ja riu, ja sap perquè ho dic. Perquè en un acte 
que organitza la seva regidoria hi participa la candidata del Partit Popular, que no diem que no 
tingui tot el dret del món a anar com a empresària, però que potser per un sobreescalfament a les 
xarxes digui que està en pre-campanya, no em sembla ni ètic, ni estètic. S’ha de separar la 
institució dels actes de partit. De vegades no ho hem fet, i en aquest cas li toca a vostè que li faci 
aquest prec.  
 
6.14. Del Sr. de la Torre  
Jo els faré una reprovació a l’equip de govern i una pregunta. Com ja saben, l’Estat ha ampliat la 
pròrroga de la suspensió dels desnonaments i els llançaments per  a famílies vulnerables, fins a 
finals d’aquest mateix any. Tot i això, aquests es segueixen i es continuen produint. En una 
situació de pèrdua de feina, una malaltia o una situació que impossibilita generar ingressos, qui no 
està en una situació de vulnerabilitat? Montcada, evidentment, tampoc està aliena, ni és aliena a 
aquesta situació, a aquesta realitat social i el passat 10 d’abril va tenir la desgràcia de viure una 
veïna d’aquest municipi, concretament a Can Sant Joan, va haver d’afrontar la delicada situació 
deixar casa seva.  A la porta del seu domicili, desenes de veïns i veïnes, entitats tals com la PAH, 
entitats de llogaters i llogateres, l’Associació de veïns de Can Sant Joan, la FAVMIR, i veïns a títol 
personal, de manera solidària, donava suport a aquesta veïna i l’acompanyaven en aquest 
moment tan delicat, que havia d’enfrontar-se a deixar la seva vivenda i donar la cara als fons 
voltors, en aquest cas, que eren els que produïen el desnonament i als bancs.   
Davant aquesta situació de dignitat, solidaritat i resiliència, ens trobem amb una absència total i 
manca de lideratge polític per part d’aquest govern. Estic convençut i estic segur que a nivell 
tècnic, a nivell jurídic i a nivell administratiu, els treballadors i treballadores de l’Ajuntament van fer 
la feina que els corresponia i allò que els tocava fer, però on no s’arriba i on no es pot, crec que és 
important assumir un lideratge i vostès estan per a això, com a polítics. Jo voldria remarcar 
senyora Moreno, el fet que vostè va estar present allà, això se li ha de posar en valor, però va ser 
allà per dir-los que el millor que podien fer era entregar les claus i mantenir-se allunyada de la 
situació de dificultat i de penúria, que estaven patint en aquell moment.  Semblava que la cosa no 
anava amb vostè, ni tenia cap responsabilitat.  
Crec que és una cosa que s’ha de reprovar, i ho dic com a ciutadà i posant en valor i sentint 
l’orgull dels veïns i veïnes d’aquest municipi, que es van enfrontar ells, a aquesta situació. La 
persona que va haver d’interlocutar amb la comitiva judicial, que vostè ja no estava present, va ser 
el representant del Sindicat de Llogaters i Llogateres. Va aconseguir una moratòria de cinc dies, 
que a aquesta persona li va permetre recollir les seves coses amb dignitat, li va permetre guanyar 
cert temps per a poder buscar una solució habitacional a aquesta situació dramàtica que estava 
vivint. Què no hagués aconseguit vostè si s’hagués posat davant dels veïns i hagués liderat això, 
que és com li corresponia? Però no li reprovo a vostè, perquè a vostè li poso el valor d’estar allà, 
però sí que poso en qüestió el president testimonial de l’Àrea Social, que va ser agitador 
professional de les masses, quan tenia la intenció d’aspirar a un càrrec de l’Ajuntament. Les 
agitava i en aquest moment que els veïns necessitaven el seu suport com a president de l’Àrea 
Social, vostè ni estava, ni se’l esperava. Va deixar d’assistir i va renunciar a un compromís, que és 
el que li correspon a un càrrec polític d’aquest Ajuntament.  
Menció a part té el nostre senyor Alcalde. El senyor Alcalde va arribar amb el seu cotxe oficial, va 
passar davant dels veïns allà concentrats, amb el seu gerent de 110.000 euros, va aparcar a 60 o 
70 metres del lloc i suposo que tenia vostè alguna urgència, algun reportatge fotogràfic que 
realitzar, perquè va desaparèixer quan els veïns el van requerir perquè estigués present amb ells i 
els donés el suport que necessitaven els veïns. Jo crec, senyors del govern, que no se’ls 
necessita per fer polítiques d’aparador, se’ls necessita precisament per donar suport a les famílies 
i als veïns que pateixen situacions de vulnerabilitat. Jo el convido a que prengui exemple de la 
feina que van realitzar els regidors i les regidores d’ECPMIR-C, durant el mandat anterior, aquí 
presents, senyora Álvarez, senyora Segovia, senyora Sempere i la que va ser alcaldessa de 
Montcada, la senyora Laura Campos, en totes aquestes situacions, en totes aquestes 
circumstàncies difícils pels veïns, liderant-ho i afrontant-ho cara a cara i aconseguint paralitzar un 
gran nombre d’aquests desnonaments, guanyant temps i permetent als veïns i les veïnes poder 



sortir de casa seva amb dignitat i buscar situacions habitacionals que els ho permetessin. Jo el 
convido a que prengui aquest exemple.  
Ara li llanço diverses preguntes, que espero que em responguin. Aquesta és la transformació de 
Montcada, que vostè com a alcalde, tant postula en les seves xarxes socials? Aquesta és 
realment la transformació que estan plantejant? En la pròxima circumstància que ens tornem a 
trobar, que segurament i desgraciadament, tornarà a passar, de quin cantó estaran? Dels veïns 
que estan a la porta defensant i donant la cara, perquè només el poble salva al poble, i amb un 
govern com el seu, molt més. Estaran del costat dels veïns o es posaran al costat dels fons voltors 
i dels bancs, que expulsen a les famílies de les seves cases?  
 
RESPOSTA 
La Sra. Moreno, respon: 
M’agradaria respondre, perquè em sembla que li manca massa informació. Jo li explicaré el que 
va passar aquell dia, per deixar-li molt clar. Aquell dia jo vaig estar a la vivenda de la persona a les 
10:30 del matí i la convocatòria era a les 11 o 11:30 hores. Vam estar parlant amb aquesta família 
i no és que li diguéssim que entregués les claus, de fet, jo ni tan sols vaig parlar. Jo vaig ser allà 
per recolzar-los, com vostè molt bé ha dit, que és la meva feina. L’advocada de l’Ajuntament és 
qui va exposar la situació que hi havia, però no la situació que nosaltres creiem, la situació que ha 
estudiat, perquè ella és la que ha portat el cas, sap la situació que hi ha i aquell mateix dia ha 
parlat amb el jutjat. Per tant, ella és la que sap les possibilitats que hi ha. El que se li explica a la 
família, sense mentir-los, és a la situació a la que s’han d’enfrontar. Perquè jo no vaig a casa de 
ningú a mentir en la seva cara i desgraciadament, aquella família tenia molt poques possibilitats 
de no sortir per aquella porta.  
Si vostè pretén que vagi a casa d’aquella família, m’assegui amb ells i els digui: “No es preocupin, 
jo he vingut aquí perquè vostès no marxin”, això és mentir. 
Jo vaig anar allà per ajudar-los i intentar fer el que pugui, però desgraciadament, aquella era la 
situació que hi havia. Això és el que vam fer. Allà se’ls va informar de la situació difícil que tenien, 
asseguts en el sofà de casa seva, a les 10:30 del matí.  
Li vaig proposar a l’advocada intermediar amb el jutjat, per intentar que si no es podia paralitzar, 
que ho anàvem a intentar, com a mínim, demanar que li donessin un termini de temps per 
abandonar la seva vivenda, que en altres casos hem aconseguit entre 15 i 30 dies. La família es 
va negar i ens va demanar que no intervinguéssim per a res.  Ens ho van demanar i ens van dir 
que no volien la nostra intervenció i nosaltres li vam dir a aquesta família que ens quedaríem allà 
fins a l’últim moment, per si en algun moment necessitaven la nostra ajuda. Això és el que vam fer. 
Baixar a la porta i estar allà fins a les 14 hores, que vam haver de marxar perquè, vostè era 
present i ho sap, vam rebre insults i amenaces.  
Vostè estava allà davant i ho va permetre, sense saber la situació que estàvem passant. Nosaltres 
estàvem allà, sabent que la família no volia la nostra ajuda. 
Nosaltres vam ser interceptades a les escales, quan baixàvem i vam rebre amenaces per part 
d’aquesta gent que vostè diu que estava a baix a la porteria, intentant ajudar-la. Si vostè el que 
s’espera és que vagi a un desnonament a enganyar a la família a dir-los vinc aquí a recolzar-la i si 
després se’n ha d’anar ho sento molt, ja ho he entès, li he de dir que així no hi aniré. Jo hi aniré a 
fer el que pugui i a recolzar-los.  
Em vaig quedar per això i si vaig marxar va ser per les amenaces, que tant jo com l’Alcalde, vam 
rebre allà en el lloc dels fets. I tot i així, vam ser allà fins a les 14 hores. I sí que vaig ser a la 
negociació, no digui que no hi vaig ser, perquè vam ser allà fins al final.  
Jo crec que li manca bastant informació. No aniré a casa de cap família a dir mentires. Si he de 
ser allà per recolzar-los, els seguirem recolzant, però amb la veritat.  
 
El Sr. Alcalde respon: 
Per al·lusions a l’Alcalde. L’Alcalde va anar allà amb el gerent, com diu vostè, perquè el gerent és 
jurista. Vam tenir una reunió amb la regidora, i em diuen que no volen que nosaltres intervinguem 
en res.  
Jo vaig allà, aparco a 60 o 100 metres, ja que era l’únic lloc que hi havia lliure per aparcar, i jo vaig 
a baixar i baixava cap a la casa i em van dir que no baixés perquè estaven increpant.  



Va venir una noia, que no diré d’on era, i em va dir que si venia a fer-me la foto, que no hi anés, 
que em quedés allà. Va ser el que vaig fer, em vaig quedar allà. Vam estar intentant negociar amb 
la mare, que va venir a parlar la mare amb mi, amb nosaltres, amb els quatre, i em va dir que no hi 
havia res a fer i que, si us plau, l’ajudéssim com fos.  
Després em van començar a increpar. Malament si vens i malament si te’n vas. 
La versió que vostè ha donat em sembla que no és la correcta i essent vostè regidor hauria d’anar 
amb compte amb les acusacions que fa. S’ha de dir la veritat de les coses. Jo aprovo i estic 
content de que vostè estigués allà, com moltes persones del municipi.  
Després, en les xarxes socials també vaig rebre atacs i hi va haver gent que em va defensar.  
M’és igual, jo vaig fer el que havia de fer en aquell moment, com a alcalde, que és preocupar-me, 
primer per la regidora i per l’advocada que teníem allà, com a treballadores de la casa, perquè 
m’havien dit que les havien increpat. Anàvem amb l’advocat, a veure què podíem fer i em van dir 
que no em mogués d’allà, perquè anaven a per mi. Com jo no me’n vaig anar, van venir i em van 
increpar a mi. La meva consciència està molt tranqui-la. De fet, a la regidora li van dir que no 
volien que intervinguéssim, i va ser el que vam fer. És així. Ara vostè pot dir el que vulgui.  
 
 
El Sr. de la Torre indica:El que vulgui no, el que he de dir. En primer lloc, si el seu nivell 
d’exigència és aquest, crec que tenim un problema.  Si aquest és el seu nivell d’exigència, tenim 
un problema. Insistiré un cop més, perquè ho he dit, no reprovo ni poso en dubte la feina que 
hagin pogut realitzar els treballadors i les treballadores de l’Ajuntament a l’hora de gestionar 
aquest assumpte. Li recordo a la Sra. Moreno que el problema no és que vostè estigui allà i la 
situació jurídica i legal no li permeti fer més, el problema és no estar al costat dels veïns.  
 
La Sra. Moreno expressa: Sr. de la Torre, que m’estaven insultant i amenaçant, vostè creu que 
m’hi acostaré?  
 
El Sr. de la Torre continua:  Jo no aprovaré ni aplaudiré els insults que estaven tenint lloc, però 
tinguin present què és el que vostès van fer com a polítics, perquè els veïns que estaven allà, o la 
família que estava allà es sentís poc valorada, poc ajudada, per part de l’Ajuntament. Més enllà de 
les possibilitats que pogués tenir l’Ajuntament de donar una solució. Jo no estic faltant a la veritat 
senyor Egea, la realitat és la que tots els veïns van veure.  
 
La Sra. Moreno expressa: Vostès no van veure el que va passar a dalt.  
 
El Sr. de la Torre exposa: Jo insisteixo, que jo sé que vostè estava allà, que jo sé que vostè va 
baixar i es va posar a l’acera de davant i va estar allà. Quan va venir la comitiva judicial, que és el 
que jo li recrimino i el que nosaltres pensem que hauria d’haver fet, és haver liderat aquella 
situació, haver-se posat davant dels veïns i haver parlat amb la comitiva judicial.  
Li torno a insistir, una persona representant del Sindicat de Llogaters i Llogateres d’aquest 
municipi, va aconseguir paralitzar durant cinc dies aquest desnonament. Què no podien haver fet 
vostès? No és mentir als veïns, és dir-los aquí estem pel que necessiteu i aquí estem per poder 
donar solució i quan vingui la comitiva, aquí estem. Però no estava vostè quan va venir la 
comitiva, ni el senyor Alcalde. Jo li torno a insistir, i la torno a posar en situació. Aquí hi ha un 
exemple que el té viu, clar, present, a dia d’avui, les regidores d’ECPMIR-C van afrontar durant 
vuit anys la dezena de situacions que es van dur a terme, aconseguint paralitzar, retardar i 
aconseguint moratòries de fins a tres mesos. Només se li està demanant això, que afrontin el que 
els correspon. El que els corresponia era estar davant dels veïns. Ja un cop que s’ha acabat, que 
s’ha acabat el procés, que segurament la situació era delicada i segurament no tenia cap més 
sortida que la que li va correspondre, però ho va fer amb dignitat, sense 20 policies a la porta, 
agafant les seves maletes i sortint al carrer, entregant les claus amb dignitat. Això ho podien haver 
aconseguit vostès i això els corresponia a vostès com a responsables polítics, cosa que no van 
fer. No em digui que això és faltar a la veritat, perquè cap dels dos estava allà.  
 



Sr. Alcalde intervé: Torno a dir que no és veritat. La regidora i treballadors de la casa estaven allà 
per intentar ajudar, i no ens van deixar.  
 
La Sra. Moreno informa: Li torno a dir que va ser precisament el que li vam oferir a aquella família i 
ens van dir que no intervinguéssim, que no ens hi fiquéssim, que volien negociar ells, i per això 
ens vam mantenir al marge. Ens vam quedar allà, precisament per si necessitaven la nostra ajuda.  
De fet, si vostè em va veure, vaig entrar dos cops al Kursaal precisament per parlar amb el jutjat.  
O pensa que vaig anar al Kursaal de passeig? Potser és que no té tota la informació.  
Clar que estava jo quan va arribar la comitiva. Puc dir que fins i tot la noia va sortir al balcó i va dir 
ens en anem, perquè al principi no li donaven els dies, va ser en la segona o tercera negociació. 
Clar que estava jo allà, està molt equivocat. El que jo no estava a la porta.  
Jo no estava a la porta perquè m’estaven amenaçant i insultant contínuament i tot i així, em vaig 
mantenir a l’acera de davant, per si la família, no la resta de persones, la família em deia que 
podia intervenir. Jo crec que no és tant difícil. 
Li recordo que jo he anat a altres desnonaments últimament, per desgràcia, perquè com vostè diu, 
n’hi ha molts. He anat a altres i hem aconseguit moratòries. Que per cert, no l’havia vist en cap 
altre, més que en aquest.  
O sigui, que per ser el seu primer desnonament, de veritat que molt bé.  
 
6.15. Del Sr. Rodríguez 
Volem preguntar quan s’iniciaran les obres del carrer Domingo Fins perquè ja fa mesos que van 
passar per aquest ple i no entenem la demora. Era això només, gràcies.  
 
6.16. De la Sra. Sempere 
La pregunta és pel Sr. Carandell. Vam preguntar pel Poeticae el ple passat i la curta resposta que 
ens ha donat ha estat: Tècnicament, no ha estat possible poder organitzar, ni coordinar el cicle de 
poesia Poeticae per qüestions internes del departament. Ens agradaria saber quines són aquestes 
qüestions tècniques o internes del departament.  A nosaltres, en realitat ens consta que donat que 
van eliminar la partida per substituir al personal, el tècnic que portava el projecte es va jubilar a 
principis de 2024, i no l’han pogut substituir. No sé si aquesta és la qüestió interna i tècnica, però 
ens agradaria que ens ho expliquessin de manera transparent.  
 
6.17. De la Sra. Sempere 
La meva segona pregunta també és pel Sr. Carandell. Ens agradaria saber quin és el pressupost 
total que es destinarà a la Festa Major, així com totes les modificacions de crèdit d’altres partides, 
per posar més diners per la Festa Major, que s’hagin fet. Donat que es van modificar les partides 
orgàniques del pressupost de 2024, se’ns ha fet impossible saber el total destinat a la Festa Major, 
i per això ho sol·licitem. 
 
6.18. De la Sra. Sempere 
Per últim teníem preguntes sense respondre de plens passats. Una era la del Pont Blau, que ja 
ens l’han fet arribar, però n’hi ha altres de les barraques, que vam fer al senyor Ruiz i ens 
agradaria que ens les facin arribar, si us plau.  
 
6.19. De la Sra. Campos  
En el ple d’aquest febrer passat, en el torn de preguntes del públic hi va haver una de les 
preguntes de la Taula de la Sanitat que tenia a veure amb les pancartes, que les havien tret per 
netejar-les i després no s’havien tornat a penjar.  
Vostè senyor Alcalde va dir literalment hem fet una petita normativa perquè qualsevol veí o entitat 
que vulgui posar una pancarta, tant a la Plaça de la Vila, com a l’Ajuntament, com a qualsevol 
edifici municipal, per un motiu qualsevol, però amb una data de caducitat, ho pugui fer.  
En aquell moment, nosaltres li vam dir que si havien fet una normativa la volíem veure, perquè a 
nosaltres ens sembla preocupant que qualsevol persona, qualsevol veí, qualsevol entitat, pugui 
posar una pancarta i volem saber els criteris. Vostè em va contestar que arribaria. Han passat dos 
mesos i a mi no m’ha arribat res, no m’han enviat cap normativa. Per tant, volia saber si realment 



aquesta normativa existeix. Si és així, si us plau, passi’ns una còpia, perquè la vam demanar fa 
temps, fa dos mesos, i si no és així, no entenc perquè es va treure una cosa de la màniga que no 
era veritat. Per tant, ens amoïna una mica pensar que qualsevol veí o veïna pugui penjar, més que 
res per tot el que està passant darrerament amb discursos d’odi i volem aquesta normativa.  
 
6.20. De la Sra. Campos  
Això d’una banda, després dir també que Sr. Zambrana, nosaltres teníem un prec/pregunta que va 
adreçat també al PSC-CP, i és aquest 17 d’abril que ens vam llevar amb l’Instagram de 
l’Ajuntament, amb aquest fem un cafè, aquesta trobada de dones empresàries, aquesta foto que 
es veia en la xarxa de l’Ajuntament que deia que a la reunió havia assistit el regidor d’Industria, 
David Zambrana, juntament amb dues dones gerents, fundadores CEO, directives d’empreses del 
municipi. Automàticament, comença a bullir el Whatsapp i ens comencen a arribar “pantallazos” de 
la pàgina d’Instagram, de la candidata del Partit Popular al Parlament, la Sra. Garcia en la que 
apareix aquesta foto. A més a més, una foto en la que vostè estava en les xarxes de l’Ajuntament, 
vostè no està i està ella, no? Una mica el que li ha dit el Sr. Sánchez, una mica fruit d’escalfar-se 
en xarxes, amb alguns comentaris que va fer la gent, acaba dient que és candidata, i que està en 
pre-campanya.   
A nosaltres ens sembla bastant greu. Pot posar les cares que vulgui, però és així. A més, això té 
un nom Sr. Zambrana, perdoni però creiem que és nepotisme de manual i no hi ha un altre.  
Li pot donar les voltes que vulgui, però jo crec que són tant conscients de lo malament que ho van 
fer, que l’endemà mateix ja s’havia esborrat el post de l’Instagram. Per tant, com a mínim, admetre 
que no s’ha fet bé i que s’ha fet un ús indegut i s’ha instrumentalitzat la institució, l’Ajuntament, 
una regidoria com Promoció Econòmica, per fer campanya electoral del Partit Popular. Si vostè 
em reconeix això, jo callo ara mateix. El que no pot dir és que això no és veritat i que no és així.  
Perquè miri, a més a més, li diré, és que està fet a propòsit i s’ha enganyat a propòsit. Les fotos de 
l’acte de les xarxes de l’Ajuntament no surt la candidata del Partit Popular en cap d’elles. Per 
tant,aquí hi ha hagut una intencionalitat d’anar en compte que no surti, perquè vostès ja sabien 
que no estaven fent bé les coses.  
La pregunta, de totes formes, va adreçada al Sr. Egea, al PSC-CP i a VIVIMIR. Jo vull saber si 
vostès tenien coneixement d’aquesta utilització d’aquest acte institucional per part del PP. I què 
n’opinen vostès de que es manipulessin intencionadament les xarxes de l’Ajuntament perquè en el 
que és aquell acte no aparegués aquesta persona? Que enganyés a la ciutadania i els enganyés 
en part una mica també a vostès. Jo sincerament, no sé si hi ha algú que lideri aquest equip de 
govern o cada grup municipal, cada partit polític va a la seva. Això és un regne de Taifes o el 
Corral de la Patxeca?  
La veritat és que no ho sé, però sí que volia si hi ha algú que controli, si se li ha dit alguna cosa al 
senyor Zambrana i quines mesures s’han pres. No només per ètica, sinó també per estètica, jo 
crec que s’hauria d’abstenir de fer un ús partidista dels actes i dels recursos de l’Ajuntament i del 
seu càrrec. 
 
 
 
Sense més assumptes a tractar, a tres quarts de nou del vespre, l’alcalde-president aixeca la 
sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
 
VIST I PLAU        
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